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Protokół nr 55  
z sesji Rady Miasta z dnia 29 września 2010 r. 

 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście. 
4. Zmiany w uchwale budŜetowej Miasta Rybnika na 2010 rok.  
5. Tryb udzielania dotacji z budŜetu Miasta Rybnika podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 

publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań 
Miasta Rybnika innych niŜ określone w art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania. 

6. Szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 

7. Podanie do publicznej wiadomości informacji o zamiarze zmiany § 13 Statutu Powiatowej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 

8. Zmiana statutu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 
9. Zaopiniowanie Regulaminu Organizacyjnego Domu Kultury w Rybniku – Niewiadomiu.  
10. Udzielenie dotacji na realizację programu zdrowotnego 
11. Rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Rybnika.  
12. Zmiany uchwały Nr 739/LII/2010 z dnia 23 czerwca  2010 r. w sprawie przekształcenie oświatowych 

zakładów budŜetowych w jednostki budŜetowe. 
13. Nadanie nazwy skrzyŜowaniu typu rondo (rondo zlokalizowane na skrzyŜowaniu ulic Sybiraków, 

śorska, Powstańców Śląskich): 
14. „Rondo Śląskie”, 
15. „Rondo Powstańców Śląskich”. 
16. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 

powstałych udziałów (urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). 

17. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (kolektor "A"). 

18. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). 

19. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami, urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej w 
dzielnicach : Popielów, Radziejów, Meksyk, Rybnicka Kuźnia, Ochojec, Chwałowice, Paruszowiec 
Piaski, Niedobczyce). 

20. Zbycie, nabycie, przyjęcie darowizny, ustanowienie słuŜebności gruntowej oraz wydzierŜawienie 
nieruchomości. 
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21. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Kosmonautów 2/32) . 

22. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Lompy 17A/7). 

23. Udzielenie dotacji z budŜetu miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy  
( drewniany kościół w Wielopolu). 

24. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(kościół ewangelicki). 

25. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(drewniany kościół w Ligocie- Ligockiej Kuźni). 

26. WyraŜenie poparcia dla działalności Stowarzyszenia Sumina na Rzecz Odnowy i Rozwoju Górnego 
Śląska. 

27. Przyjęcie „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika”. 
28. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania w wyborach do organów samorządu terytorialnego w 

2010 roku.  
29. Rozpatrzenie skarg i wniosków. 
30. Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 
31. Zakończenie sesji. 

 
1.Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta o godzinie 16.00 otwarł obrady sesji Rady Miasta, powitał 
wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe obecnych jest 23 radnych w związku z czym 
obrady będą prawomocne. Przewodniczący Rady Miasta zaproponował zmianę porządku obrad poprzez 
wykreślenie punktu 13 a. 
 
/Głosowanie 1/ 
Przystąpiono do głosowania: 
- za - 19 radnych 
- przeciw -  1 radny 
- wstrzymało się – 3 radnych 
 
W związku z tym porządek obrad przedstawiał się następująco : 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście. 
4. Zmiany w uchwale budŜetowej Miasta Rybnika na 2010 rok. /Głosowanie 2/ 
5. Tryb udzielania dotacji z budŜetu Miasta Rybnika podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 

publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań 
Miasta Rybnika innych niŜ określone w art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania. /Głosowanie 3/ 

6. Szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. /Głosowanie 4/ 

7. Podanie do publicznej wiadomości informacji o zamiarze zmiany § 13 Statutu Powiatowej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. /Głosowanie 5/ 

8. Zmiana statutu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 
/Głosowanie 6/ 

9. Zaopiniowanie Regulaminu Organizacyjnego Domu Kultury w Rybniku – Niewiadomiu. /Głosowanie 
7/ 

10. Udzielenie dotacji na realizację programu zdrowotnego. /Głosowanie 8/ 
11. Rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Rybnika. /Głosowanie 9/ 
12. Zmiany uchwały Nr 739/LII/2010 z dnia 23 czerwca  2010 r. w sprawie przekształcenie oświatowych 

zakładów budŜetowych w jednostki budŜetowe. /Głosowanie 10/ 
13. Nadanie nazwy skrzyŜowaniu typu rondo (rondo zlokalizowane na skrzyŜowaniu ulic Sybiraków, 

śorska, Powstańców Śląskich):„Rondo Powstańców Śląskich”. /Głosowanie 11/ 
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14. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). /Głosowanie 12/ 

15. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (kolektor "A")./Głosowanie 13/ 

16. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). /Głosowanie 14/ 

17. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami, urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej w 
dzielnicach : Popielów, Radziejów, Meksyk, Rybnicka Kuźnia, Ochojec, Chwałowice, Paruszowiec 
Piaski, Niedobczyce). /Głosowanie 15/ 

18. Zbycie, nabycie, przyjęcie darowizny, ustanowienie słuŜebności gruntowej oraz wydzierŜawienie 
nieruchomości. /Głosowanie 16/ 

19. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Kosmonautów 2/32) . /Głosowanie 17/ 

20. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Lompy 17A/7). /Głosowanie 18/ 

21. Udzielenie dotacji z budŜetu miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy  
( drewniany kościół w Wielopolu). /Głosowanie 19/ 

22. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(kościół ewangelicki). /Głosowanie 20/ 

23. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(drewniany kościół w Ligocie- Ligockiej Kuźni). /Głosowanie 21/ 

24. WyraŜenie poparcia dla działalności Stowarzyszenia Sumina na Rzecz Odnowy i Rozwoju Górnego 
Śląska. /Głosowanie 22/ 

25. Przyjęcie „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika”. /Głosowanie 23/ 
26. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania w wyborach do organów samorządu terytorialnego w 

2010 roku. /Głosowanie 24/ 
27. Rozpatrzenie skarg i wniosków. /Głosowanie 25-30/ 
28. Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 
29. Zakończenie sesji. 

 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół z sesji z dnia 19 sierpnia 2010 r. został przyjęty bez uwag. 
 
 
3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście. 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika „Jako, Ŝe nasza sesja to kawał czasu od kiedy się ostatnio odbyła, 
takŜe tych informacji będzie na pewno sporo. Chciałbym proszę Państwa rozpocząć od takiej informacji nad 
którą będziecie debatować przy następnym punkcie, wtedy kiedy będą rozmowy na temat zmiany w budŜecie, 
ale wydaje mi się, Ŝe stała się rzecz wyjątkowo dobra dla naszego Miasta, chciałem pewne dane przypomnieć. 
Proszę Państwa wtedy kiedy rozmawialiśmy na temat budŜetu na rok 2010 mieliśmy zaplanowany deficyt w 
wysokości 108,5 miliona złotych, potem koniec czerwca następowały zmiany zmniejszyliśmy ten deficyt na 46,5 
miliona złotych i w tej chwili będziecie Państwo debatować i jeŜeli uchwała zostanie przyjęta nasz budŜet będzie 
się zamykał nadwyŜką 12 milionów 400 tysięcy złotych czyli mamy większe dochody niŜ wydatki. WaŜne 
proszę Państwa, Ŝe to nie odbyło się kosztem wykreślenia zdecydowanej ilości zadań naszego budŜetu, ale 
przede wszystkim zwiększenie dochodów naszego budŜetu to jest prawie kwota 38 milion złotych zapłaconego 
podatku VAT i szereg innych kwot złoŜyło się na to, Ŝe ten wynik naszego budŜetu jest imponujący. Myślę, Ŝe 
gdyby tak się działo w wielu innych instytucjach w naszym kraju moglibyśmy być bardziej spokojni, a tak w tej 
chwili mamy do czynienia z taką sytuacją, Ŝe są nowe zadania nakładane na samorządy, za którymi niestety nie 
ida środki finansowe. Ja przypomnę zeszłego roku te zadania zlecone, które będziemy realizować do tej pory 
mieliśmy w 100 % refinansowane w tej chwili w 80 % i tak by moŜna było mnoŜyć. Bardzo korzystne 
lokowanie środków jakie mamy w mieście to jest kwota w granicach gdzieś około 100 milionów złotych, gdzie 
staramy się lokować w przez siebie wybranych bankach, które oferują najlepsze lokaty to jest lokowanie w 
granicach od 4-5 % średnio moŜna powiedzieć. Teraz te nadwyŜki finansowe mają być lokowane w Narodowym 
Banku Polskim na 2%, a reszta zostanie zabrana przez budŜet państwa. Brak pewnych decyzji, które pozwoliły 
rozwiązać dość trudną sytuację w naszym kraju mówię to w kontekście środków unijnych perspektywy do roku 
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2013 gdzie sposób pozyskiwania i aplikowania tych środków byłby zupełnie inny to sposób tzw. segmentowy 
czyli róŜnego rodzaju operatorzy, którzy są na obszarze administracyjnym mają aplikować o dane środki, czyli 
mogą to być na przykład lokalne społeczności, rady dzielnicy, stowarzyszenia, samorząd miejski, aŜ do 
samorządu wojewódzkiego – te sprawy mają być uzgadniane po prostu. Do tej pory aplikować moŜna było, 
samorząd mógł sam występować tylko z tym wnioskiem, te zasady nam się zmienią decyzja jeszcze nie zapadła. 
To są takie bezpośrednie informacje, które przekazał mi Pan Jan Olbrych, który tymi sprawami bardzo Ŝywotnie 
się interesuje. Chciałem przekazać informacje odnośnie przyłączenia naszego Miasta do sieci kanalizacyjnej. Te 
sprawy wywołują wiele pytań na róŜnych typu spotkaniach które mamy. NajświeŜsze informacje. PWiK jeśli 
chodzi o podłączenie tej ostatniej metrowej rury obecnie dokonuje około 25 podłączeń dziennie, 15 na pierwszej 
zmianie 10 na drugiej. Czas oczekiwania klienta na wykonanie przez nasze przedsiębiorstwo przyłączenia do 
kanalizacji od dnia zawarcia umowy wynosi od 2 do 5 dni takŜe moŜna powiedzieć, Ŝe jest to ekspresowo 
wykonywane. Aktualnie prowadzone są prace w następujących dzielnicach Rybnika:  Zebrzydowice, 
Orzepowice, Niewiadom, Niedobczyce oraz Gmina Gaszowice i Jejkowice. Nasze przedsiębiorstwo przewiduje 
wprowadzenie dodatkowych rozwiązań w przypadku zwiększenia ilości zleceń, chyba na spotkaniu 
przedsesyjnym ktoś zadał mi takie pytanie i w tej chwili odpowiadam. Czyli jak będą sytuacje awaryjne Ŝe tych 
zleceń będzie tak duŜo, Ŝe nie będą tego w stanie zrobić mają przygotowanie alternatywne, co moŜe mieć 
miejsce od poniedziałku w przyszłym tygodniu w związku z oddaniem do eksploatacji sieci kanalizacyjnej w 
dzielnicy Boguszowice, Gotarowice i Ligockiej Kuźni czyli te ekipy, które wykonują prace remontowe one 
zostaną zamienione na te które będą przyłączać ten ostatni fragment sieci kanalizacyjnej który juŜ leŜy po stronie 
beneficjenta końcowego, czyli mieszkańca Rybnika Obecnie przedsiębiorstwo planuje 40 włączeń do kanalizacji 
dziennie na pierwszą i drugą zmianę czyli zasilenie nowymi pracownikami. W sierpniu i to jest bardzo waŜna 
informacja wykonano 408 podłączeń do kanalizacji, a za ten miesiąc i to są dane po około 3 tygodnia tych 
przyłączeń dokonano 383 - jest to naprawdę doskonały wynik. Mieszkańcy do tej sieci chętnie się podłączają jak 
wskazują chociaŜby te dane. 
Informacje o projektach, które złoŜyli śmy o dofinansowania z Unii Europejskiej, które są w trakcie realizacji. 
Do Unii Europejskiej złoŜyliśmy w ramach działania 4.3. RPO „Promocja kultury” projekt, który nazywa się „II 
Rybnickie BoŜe Narodzenie i Kolędowanie” i wnioskujemy o kwotę 560 tysięcy złotych i drugi projekt „Śląski 
Rybnik w Polsce” – projekt polega na przeprowadzeniu, w 90 rocznicę wcielenia części Górnego Śląska do II 
Rzeczypospolitej, łącznie 15 imprez kulturalnych w okresie od maja 2011 do lipca 2012 roku. Wartość projektu: 
1,5 miliona złotych, wnioskowane dofinansowanie milion 250 tysięcy złotych 
Zakończył się konkurs na dofinansowanie projektów w ramach działania 5.3. RPO „Czyste powietrze i 
odnawialne źródła energii”. Miasto Rybnik złoŜyło do dofinansowania następujące projekty: 
Termomodernizacja Zespołu Szkół nr 2 (II LO) w Rybniku przy ul. Mikołowskiej  wnioskujemy o 
dofinansowanie: milion  200 tysięcy złotych. Termomodernizacja budynków Zespołu Szkół Technicznych w 
Rybniku przy ul. Kościuszki wnioskujemy o dofinansowanie  dwa miliony 200 tysięcy złotych. 
Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół Budowlanych w Rybniku wnioskujemy o dofinansowanie 3,5 
miliona złotych. W ramach tego działania Miasto Rybnik złoŜyło do dofinansowania projekt pn. „Dokończenie 
budowy krytej pływalni w Rybniku przy ul. Jastrzębskiej” i tam wnioskujemy o kwotę 15 milionów 400 tysięcy 
złotych. Przypominam, Ŝe otrzymaliśmy juŜ dofinansowanie w wysokości 2,5 miliona złotych z Eko Funduszu 
200 tysięcy złotych. Nie chcę zapeszać, ale jeśli ten nasz wniosek związany z rewitalizacją … a on ma wszelkie 
dane Ŝeby być zaakceptowany. Dlaczego wszelkie dane. Są pewne kryteria w wyniku którego Marszałek 
Województwa rozstrzyga pozytywnie lub negatywnie. Jednym z warunków to jest w trakcie realizacji, który 
spełnia kryteria zapisane w regionalnych programach operacyjnych, który jest jak najbardziej zawansowany. 
Nasz projekt jest juŜ zakończony dlatego te narzędzia  i instrumenty są bardzo dobrze opisane w tym projekcie 
no i moŜna myśleć nad tym dofinansowaniem. 
Dodatkowo w ramach konkursów rewitalizacyjnych złoŜone zostały następujące projekty z terenu Miasta 
Rybnika zapisane w Lokalnym Programie Rewitalizacji Miasta Rybnika. RPR pamiętacie Państwo taki program 
przyjmowaliście i partnerami w tym programie były spółdzielnie mieszkaniowe, wspólnoty róŜnego rodzaju 
jednostki które są na terenie naszego Miasta i poszły te jednostki za ciosem, ale tylko dlatego, Ŝe te ich zadania 
zostały zapisane w Lokalnym Programie Rewitalizacji. Został złoŜony projekt przez Politechnikę Śląską pn. 
„Rewitalizacja i zagospodarowanie na cele rekreacyjne i edukacyjne terenu przy Zespole Szkół WyŜszych w 
Rybniku przy ul. Rudzkiej”. Wnosimy o dofinansowanie tj. Politechnika wnosi  7 milionów 300 tysięcy złotych 
zł, a Spółdzielnia Mieszkaniowa "Południe" projekt „Zastępowanie azbestowych elementów materiałami mniej 
szkodliwymi dla zdrowia i środowiska w budynkach rybnickiego Osiedla Południe”. Wartość projektu 4 miliony 
złotych i Spółdzielnia Mieszkaniowa "Południe"  wnioskuje o  dofinansowanie 2 miliony 400 tysięcy złotych 
czyli uporanie się z azbestem . Rybnicka Spółdzielnia Mieszkaniowa równieŜ podobny projekt i wnioskuje  
kwotę milion 300 tysięcy złotych to są budynki na ulicy Dąbrówki 15. 
ZłoŜyliśmy równieŜ projekt na dofinansowanie „Infrastruktura zaplecza turystycznego/podmioty publiczne”. To 
jest była część MOSIR chodzi o Camping, wnosimy  w tej chwili o środki na uzupełnienie tej całej 
infrastruktury w wysokości milion 200 tysięcy złotych. Środki z Państwowego Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej. Tych miasta, Ŝe tak brzydko mówiąc złapały się na dodatkowe środki,  a one są związane z budową 
pełnowymiarowego boisk piłkarskich w Kamieniu ze sztuczną nawierzchnią, oświetlonego wraz z całym 
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zapleczem i na to zadanie otrzymaliśmy milion złotych, jeŜeli dobrze pamiętam było 9 takich miast w Polsce, 
które na te dodatkowe środki załapały się. Dzisiaj przy zmianach w budŜecie będziemy się zajmować tym 
zadaniem. 
Kończy się termin i złoŜyliśmy dwa wnioski w ramach Narodowych Programów Przebudowy Dróg Lokalnych 
tzw. „schetynówki”, dwa projekty kazałem złoŜyć i to jest tak: „Przebudowa ulicy Budowlanych od ronda 
Mazamet, aŜ do obwodnicy tej nowo budowanej czyli cały ten ciąg obwodnicy od ronda Zebrzydowickiego do 
ulicy Rudzkiej wartość zadania 7 milionów 700 tysięcy złotych maksymalne dofinansowanie 3 miliony złotych. 
Jest drugi projekt przebudowa ulicy Niepodległości od skrzyŜowania z ulicą Niemcewicza do granicy miasta ze 
Świerklanami. Ten projekt jest znacznej wartości kosztorysowej bo aŜ 12 milionów złotych. MoŜemy dostać 
dofinansowanie 3 miliony złotych, ale tutaj będziemy rozmawiać z Kompanią Węglową w ramach szkód 
górniczych, Ŝeby Kompania współfinansowała ten projekt. TakŜe te dwa zadania są przez nas absolutnie do 
udźwignięcia w przyszłym roku. 
Współpraca międzynarodowa. 24 sierpnia 2010 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami Rady Gmin                           
i Regionów Europy, którzy przyjechali do Rybnika celem rozwaŜenia moŜliwości zorganizowania              w 
mieście Europejskiego Kongresu Miast Partnerskich. 2011 r. to rok kiedy będzie przypadać Polskie 
Przewodnictwo w Radzie Unii Europejskiej i w ramach tego przewodniczenia moŜe się u nas odbyć to wielkie 
wydarzenia dla naszego Miasta. MoŜe przyjechać w sumie kilka set samorządowców z całej europy w licznie 
600. W tej chwili przedstawiciele Rady Europy wizytowali te obiekty, w których ten kongres mógłby się odbyć: 
Rybnickie Centrum Kultury oraz obiekty uczelni wyŜszych tworzących Kampus. Teraz czekamy na dalsze 
decyzje.  
Od 08 do 13 września br. w partnerskim mieście Dorsten odbyło się spotkanie, w którym wzięła udział młodzieŜ 
z Miasta: Rybnika, Dorsten i Newtownabbey. Miasto Rybnik uczestniczyło w projekcie pt.: ”Europejskie Forum 
MłodzieŜy Dorsten”. Reprezentowali nas członkowie MłodzieŜowej Rady Miasta Rybnika.  
W dniach 10-13 września br. delegacja Miasta Rybnika  uczestniczyła w obchodach podpisania 10 rocznicy 
umowy bliźniaczej pomiędzy Rybnikiem i Liévin. Kontynuując te wizyty partnerskie moŜna to określić jako 
ewenement ta wizyta, o której teraz powiem w dniach 07-09 października br. na zaproszenie zaprzyjaźnionego 
Miasta Topolcany, delegacja Miasta Rybnika weźmie udział w obchodach Dni Miasta Topolcany. Oprócz 
przedstawicieli Urzędu Miasta do słowackich przyjaciół pojedzie 20 osobowa grupa podopiecznych Zespołu 
Ognisk Wychowawczych. Ci z Państwa którzy byli na ulicy Hallera tam gdzie przekazywaliśmy to mieszkanie 
tam cała ekipa ma być dzieci które tam mieszkają wraz z opiekunami. W sumie 20 osobowa delegacja pojedzie i 
będzie reprezentował Miasto Rybnik. Jest to wielka radość dla tych podopiecznych którzy zostali w szczególny 
sposób wyróŜnieni. To jest jeden z elementów przygotowania tych młodych ludzi do dorosłego Ŝycia. Będę 
rozmawiał z przedstawicielem Topolczań osobiście. Będę prosił o specjalne wyjątkowo dobre potraktowanie 
delegacji z Rybnika. Tradycyjnie tak zawsze jest i myślę Ŝe tym razem teŜ tak będzie 
Budowa III kwatery składowiska odpadów komunalnych w Rybniku przy ul. Kolberga - koniec tego roku 
zakończenie. Wiem, Ŝe komisja Gospodarki Komunalnej była, to było w ramach tego spotkania przedsesyjnego. 
Robi to rzeczywiści imponujące wraŜenie. Mamy juŜ zakończony II etap i rekultywację drugiej kwatery. 
Informacje o inwestycjach tych kubaturowych, które są w mieście realizowane i jest to tak: 
naprawa odwodnienia boiska przy ul. Gliwickiej, remont hali widowiskowo-sportowej w Boguszowicach został 
zakończony, dobudowa zewnętrznego dźwigu osobowego w Gimnazjum 7, dz. Boguszowice, modernizacja 
kuchni w Przedszkolu 10, dz. Maroko-Nowiny , przebudowa bloku kuchennego w Przedszkolu 19, dz. 
Boguszowice, remont pokrycia dachowego w OSP Kłokocin, budowa boiska na terenie Gimnazjum 4, dz. 
Rybnicka Kuźnia, modernizacja boiska sportowego na terenie SOSW, dz. Północ, modernizacja boiska do piłki 
noŜnej na ternie ZST, dz. Śródmieście, modernizacja boiska do piłki noŜnej na ternie Szkole Podstawowej 16, 
dz. Boguszowice, modernizacja boiska sportowego na terenie ZSME, dz. Śródmieście, wymiana świetlików 
dachowych nad salą gimnastyczną oraz remont pokrycia dachu Szkoły Podstawowej 3, dz. Paruszowiec-Piaski, 
wymiana instalacji elektrycznej i teletechnicznej w Szkoły Podstawowej 21, dz. Niedobczyce, wydzielenie 
poŜarowe klatki schodowej w Przedszkolu 14, dz. Chwałowice, wydzielenie poŜarowe klatki schodowej w 
Przedszkolu 2, dz. Smolna, wydzielenie poŜarowe klatki schodowej w Przedszkolu 10, dz. Maroko-Nowiny, 
wymiana stolarki okiennej w P39 (dz. Boguszowice), ZST (segment Politechniki Śląskiej, dz. Śródmieście) oraz 
w OSP Ochojec, wymiana instalacji odgromowej w Przedszkolu 20, w dz. Boguszowice, wykonanie ogrodzenia 
wokół boiska Gimnazjum 3, dz. Chwałowice, remont parkietu w ośrodku Bushido, dz. Maroko–Nowiny, roboty 
remontowe – wymiana parkietu, w hali sportowej MOSiR, dz. Śródmieście, remont parkietu w Przedszkolu 11, 
dz. Maroko-Nowiny, roboty malarskie w Przedszkolu 5, dz. Północ, budowa Zakładu Odzysku Odpadów 
Budowlanych, dz. Boguszowice, dostawa maszyn dla Zakładu Odzysku Odpadów Budowlanych, nasadzenia 
zastępcze (za wycinkę drzew pod budowę Zakładu Odzysku Odpadów Budowlanych) – na terenie WSS 3, dz. 
Orzepowice. 
Roboty w trakcie realizacji: budowa budynku uŜyteczności publicznej przeznaczonego na Sąd Okręgowy w 
Gliwicach – termin: 20.12.2010 r., likwidacja azbestu wraz z termomodernizacją budynku ZS3 w dz. Maroko–
Nowiny, termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej 34, dz. Smolna, roboty remontowe i renowacyjne w 
Szkole Podstawowej 6, dz. Zamysłów (izolacja przeciwwilgociowa ścian piwnic), roboty remontowe i 
renowacyjne w Środowiskowym Domu Samopomocy „Cogito Noster”, dz. Niedobczyce, budowa boiska ze 
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sztucznej nawierzchni wraz z oświetleniem i trybunami na terenie ośrodka MOSiR,dz. Kamień, przebudowa DK 
Niedobczyce (etap I), termomodernizacja budynku ZSEU, dz. Maroko-Nowiny, wymiana konstrukcji dachu i 
wzmocnienie budynku OSP Popielów, zagospodarowanie terenu przy ul. Górnośląskiej (przy boisku ORLIK) – 
na mikołaja chcielibyśmy to zakończyć, roboty remontowe i inwestycyjne w budynku Muzeum / Ratusza, dz. 
Śródmieście (odnowienie elewacji frontowej oraz wymiana świetlika dachowego nad wejściem tylnym; 
instalacja podnośnika dla osób niepełnosprawnych przy wejściu głównym do budynku), naprawa rynien i 
wymiana obróbek blacharskich w Przedszkolu 13, dz. Chwałowice, roboty remontowe w ZSME, dz. 
Śródmieście, przebudowa dworca komunikacji miejskiej ZTZ– remont dachu, dz. Maroko- Nowiny, wykonanie 
nowej nawierzchni ze sztucznej trawy na boisku przy ul. Gliwickiej, dz. Północ (został wyłoniony Wykonawca – 
„Panorama II” z  Gdyni). 
Postępowania przetargowe w trakcie: wykonanie zaleceń komendanta PSP – remonty instalacji hydrantowych w 
Przedszkolu 2,  Przedszkolu 10, Przedszkolu 14, Przedszkolu 19, Przedszkolu 41, Przedszkolu 42, budowa 
systemu automatycznego nawadniania boisk naturalnych na terenie MOSiR, dz. Północ, wymiana 
przykanalików kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz izolacja murów piwnic w Przedszkolu 20, dz. 
Boguszowice, przebudowa DK Niedobczyce (etap II), wymiana pokrycia dachu na segmencie administracyjnym 
oraz drobne roboty dekarskie w strefie gzymsów na budynku głównym w ZS1, dz. Śródmieście, budowa boisk 
do siatkówki o nawierzchni ze sztucznej trawy, na terenie Gimnazjum 5, dz. Boguszowice i Szkole Podstawowej 
19, dz. Kłokocin, wynajem lodowiska sezonowego – jak będzie przetarg rozstrzygnięty, system Elektronicznej 
Informacji PasaŜerskiej to jest te prawie 7 milionów złotych z UE, dostawa maszyn dla Zakładu Odzysku 
Odpadów Budowlanych (przesiewacz), naprawa elewacji oraz remont pomieszczeń szatni sportowych w SP3 dz. 
Paruszowiec – Piaski (ponownie; pierwsze postępowanie zostało uniewaŜnione – jedyny Oferent nie złoŜył 
wadium), rozbudowa filii nr 6 PiMBP na terenie Szkole Podstawowej 34, dz. Smolna o pomieszczenie socjalne i 
węzeł sanitarny oraz remont schodów zewnętrznych z wykonaniem podjazdu dla niepełnosprawnych. 
Z Wydziału Dróg informacja no wszyscy czekamy jakie to będą terminy i tak: przebudowa układu 
komunikacyjnego w dzielnicy Rybnika Kłokocin ułatwiającego dostęp do terenów inwestycyjnych  - myślę , Ŝe 
pierwsze auta w tym roku na moście powinny się poruszać, przebudowa wiaduktu drogowego na ul. 
Raciborskiej wraz z dojazdami, budowa    Obwodnicy    Północnej   Miasta   Rybnika   na  odcinku  od   ul. 
Budowlanych do ronda na skrzyŜowaniu ul. Rudzkiej i Podmiejskiej, przebudowa ul. Niepodległości, 
przebudowa  skrzyŜowania  na ulicach Willowej - Szewczyka - Bieli w Rybniku  na  rondo, budowa kanalizacji 
deszczowej na ul. Ujejskiego, remont ul. Raciborskiej, remont ul. Reymonta  na  odcinku  od   ronda   
Wodzisławskiego   do   skrzyŜowania z ul. Janowicką, remont  nawierzchni   asfaltowych na ul. Energetyków,  
śołędziowej, rondzie „Mazamet”, ul. Budowlanych . Remont ul. Kraszewskiego  i  Staszica, opracowanie     
projektu      budowlano   -    wykonawczego    przebudowy    ul. Tkoczów, opracowanie    dokumentacji    
projektowej     budowy   dróg  w   dzielnicy   Orzepowice w związku z projektowaną zabudową wielorodzinną 
(tereny za OSP), wykonanie oznakowania poziomego na terenie Miasta Rybnika, budowa  nowych  punktów  
świetlnych  w dzielnicach wraz z wykonaniem dokumentacji, dostawa elementów betonowych dla Rad Dzielnic. 
Przetargi które są w trakcie: przebudowę ul. śorskiej w ciągu DW 935 na odcinku od ronda Boguszowickiego 
do granic Miasta, usprawnienie  i  poprawę  bezpieczeństwa  ruchu  drogowego poprzez przebudowę DK 78               
w Rybniku. Remont ul. Strykowskiej, opracowanie projektu budowlano – wykonawczego remontu ul. 
Sportowej. Przetargi w przygotowaniu na: opracowanie projektu budowlano – wykonawczego remontu ul. Bieli, 
opracowanie projektu budowlano – wykonawczego drogi Pszczyna – Racibórz. 
Te inwestycje generują określone ilości prac. Informacja  z Powiatowego Urzędu Pracy jak wygląda bezrobocie 
w naszym mieście, a kaŜda jedna inwestycja to są nowe miejsca pracy. Wracam do tego co powiedziałem na 
samym początku. Pewne rozwiązania z finansami naszego kraju nie zostaną rozwiązane grozi nam zapaść 
inwestycyjna, a inwestycje to samorządy to są miejsca pracy. JeŜeli ten trend zaczynamy no to sytuacja w 
naszym kraju moŜe być naprawdę groźna. Aktualna stopa bezrobocia w Rybniku wynosi 7 %. Nie obserwujemy 
tendencji wzrostowej. Ale zauwaŜamy tendencję wzrostową jeŜeli chodzi o zarejestrowanych bezrobotnych. Jest 
to tradycyjnie co roku w tym czasie więcej bezrobotnych są rejestruje. To jest spowodowane tym, Ŝe prace te 
sezonowe jakby się kończą. Jeszcze jedna waŜna informacja finansowa Powiatowy Urząd Pracy realizuje 
aktualnie 6 projektów ze środków unijnych na kwotę prawie 7 milionów złotych, czy projekty ze środków 
rezerwy ministra na kwotę 200 tysięcy złotych. 14 września pozyskaliśmy z rezerwy ministra na rzecz 
wspierania małej i średniej przedsiębiorczości prawie milion złotych. Ogółem pozyskane środki na aktywne 
przeciwdziałanie bezrobociu w tym rok przez Powiatowy Urząd Pracy to kwota 18 milionów złotych. Mam 
równieŜ informację o wszystkich wydarzeniach kulturalnych, przekaŜe do biura rady, kto z Państwa  będzie  
zainteresowany tam będzie moŜna się zapoznać. 
 
4. Zmiany w uchwale budŜetowej Miasta Rybnika na 2010 rok.  
Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały z autopoprawką: „ Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej miasta Rybnika na 2010 
r. Mieliście Państwo czas na bardzo dokładne zapoznanie się z bardzo obszernym uzasadnieniem. Jeśli 
pozwolicie to przypomnę tylko najwaŜniejsze punkty z tego uzasadnienia. Przechodząc do uchwały w paragrafie 
1zwiększamy planowane dochody budŜetu Miasta per saldo o ponad 40 milionów złotych w tym dochody 
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bieŜące o ponad 20 milionów złotych, dochody majątkowe o ponad 19 milionów złotych. Dokonujemy takŜe 
przeniesień dochodów bieŜących pomiędzy źródłami dochodów 3 miliony 100 tysięcy złotych i pomiędzy 
działami 6 milionów 480 tysięcy złotych. Drugi punkt zmniejszenie planowanych wydatków z budŜetu per saldo 
o blisko 19 milionów złotych  w tym wydatki bieŜące zwiększenie 621 tysięcy złotych, a wydatki majątkowe 
zmniejszenie o 19, 5 miliona złotych, a takŜe przeniesienia wydatków pomiędzy działami niecałe 70 tysięcy 
złotych, w tym zwiększenie wydatków bieŜących i zwiększenie wydatków majątkowych o 56 tysięcy złotych” 

 
Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta w dalszej części referowania projektu uchwały zwrócił uwagę na 
największe zmiany, które zostały podane w  uzasadnieniu do uchwały takie jak: 
Zwiększenie planu dochodów budŜetowych w związku z uzyskaniem następujących wpłat:  
pkt a) wpłata dotycząca budowy kanalizacji sanitarnej w dzielnicach Ligota – Ligocka Kuźnia, Gotartowice i 
Boguszowice Stare - 13.078.178,57 zł (dział 900), obejmująca podstawowe roszczenia w wysokości 2.315.215,60 
euro (9.539.845,88 zł) oraz kary umowne 858.714,40 euro (3.538.332,69 zł), 
pkt b) zaległości osób prawnych w podatku od nieruchomości - ogółem 1.940.000 zł (dział 756), w tym: odsetki 
1.100.000 zł; takŜe zwrot kosztów postępowania  sądowego 90.000 zł (dział 750),  
pkt. d) dofinansowanie z oszczędności SPO-T w Działaniu 2.2 Usprawnienie przejazdu drogami krajowymi przez 
miasta na prawach powiatu - 500.000 zł (dział 600) na Przebudowę nawierzchni jezdni  i chodników w ciągu DK 78 
w Rybniku  - ul. Gliwicka i ul. Kotucza. Miasto wnioskowało o 2.266.334,09 zł. W wyniku końcowego rozliczenia 
SPO-T powstały oszczędności pozwalające na zrefundowanie Miastu części poniesionych wydatków, 
pkt e) zwroty podatku VAT, dotyczące wydatków związanych z budową kanalizacji sanitarnej,  2.579.163 zł  (dział 
900), w tym za 2007 rok - 57.878 zł i z 2010 roku – 2.521.285 zł. Łącznie z tego tytułu wprowadzono do dochodów 
miasta w bieŜącym roku 37.868.107 zł, 
pkt g) dotacja ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w wysokości 1 mln zł (dział 926)  - dofinansowanie 
budowy boiska sportowego ze sztuczną nawierzchnią  na terenie ośrodka sportu i rekreacji w dzielnicy Kamień; 
całość nakładów zabezpieczono ze środków własnych – vide § 2 WPI Tabela 1 poz. 7, 
pkt 2.W związku z decyzją Komisji Europejskiej, zmniejszającą poziom prefinansowania salda końcowego projektu 
Budowa systemu kanalizacji sanitarnej z 20% do 10%, w  planie dochodów (dział 900) oraz                  w rozchodach 
(§ 963) ujmuje się kwotę 28.500.000 zł (7.132.160 euro) z tytułu spodziewanej refundacji wydatków zapłaconych z 
poŜyczki płatniczej z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Otrzymane środki zostaną 
automatycznie zaliczone w rozchodach budŜetu na spłatę zadłuŜenia. Pozostała kwota salda końcowego (7.132.160 
euro) zostanie przekazana po akceptacji Raportu Końcowego przez Komisję Europejską, co moŜe nastąpić w 2012 
roku. 
pkt 3.W wyniku analizy wykonania budŜetu zmienia się plan dochodów (zwiększenia o 5.183.445,69 zł, 
zmniejszenia o 1.350.000 zł; per saldo zwiększenie o 3.833.445,69 zł), dostosowując go do aktualnej prognozy 
wykonania 
pkt 5.O kwotę 270.000 zł (dział 851) zwiększa się dochody Ośrodka Leczniczo – Rehabilitacyjnego im. Jana Pawła 
II, w tym z tytułu: usług refundowanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia – 233.000 zł, zgodnie  z podpisanym 
aneksem, oraz wpłat innych gmin za świadczone ich mieszkańcom usługi  – 37.000 zł. 
pkt 6.Ze względu na zwracanie nadpłaconych kwot opłat za kartę pojazdu zmniejsza się plan dochodów z tytułu opłat 
za rejestrację pojazdów  o 650.000 zł - do 1 mln zł (dział 756). 
pkt 8.W związku z przewidywanym rozstrzygnięciem procedury przetargowej i spisaniem umowy na wykonanie 
zadania 288 Usprawnienie i poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego poprzez przebudowę DK 78 w Rybniku pod 
koniec bieŜącego roku, wykreśla się z budŜetu planowane dochody   z tytuł refundacji z EFRR  - 10.359.535 zł (dział 
600) oraz zmniejsza się wydatki w 2010 roku o 20.187.688,24 zł (rozdział 60015); pozostała kwota  97.112 zł 
przeznaczona zostanie na ewentualne wydatki związane z rozpoczęciem zadania. O wykreślaną kwotę  
20.187.688,24 zł zwiększone zostaną nakłady na lata 2011 – 2012.  (D) – vide § 2 WPI Tabela 4 poz. 3. 
pkt 12. W związku z podpisaniem umowy na dofinansowanie realizacji w latach 2010 – 2011 projektu pt. „Rybnik – 
Inwestujesz – Zyskujesz” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-
2013, wprowadza się do budŜetu miasta na 2010 rok dochody z tytułu refundacji z EFRR w wysokości 117.760,36 zł 
(dział 750), które powinny wpłynąć w IV kwartale br. Jednocześnie, ze względu na częściowe przesunięcie zadań w 
ramach realizowanego projektu z roku 2011 na rok 2010,  zwiększa się wydatki w 2010 roku (rozdział 75095) o 
160.000 zł (do 1.459.500 zł). O tę kwotę zostaną pomniejszone wydatki w projekcie budŜetu miasta na 2011 rok.(R) 
pkt 24 ppkt 7 100.000 zł (rozdział 85201) - wydatki własne Domu Dziecka w związku z zawarciem porozumień  
z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w sprawie umieszczenia nieletnich matek oraz ich dzieci w placówce 
przy ul. Karłowicza w Rybniku. Plan dochodów i wydatków, w związku z otrzymaniem środków  z  innych  JST, 
zwiększono zarządzeniem Prezydenta Miasta. 
pkt 25 Zwiększenie wydatków ogółem o kwotę  4.668.065,10 zł, z następującym przeznaczeniem: 
ppkt 1) 25.437 zł (rozdział 63095) na opracowanie studium wykonalności i dokumentacji projektowo – wykonawczej 
dla zadania „Budowa budynku sanitarno - socjalnego ze świetlicą dla Campingu nr 200 na terenie ośrodka sportu i 
rekreacji w Rybniku – Kamieniu”  na potrzeby wniosku o dofinansowanie ze środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego - poddziałanie 3.1.2 „Infrastruktura zaplecza turystycznego”. (IMI) 
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ppkt 2) 2.700.000 zł (rozdział 70005) na nabycie (od BUDO-ZBYT sp. z o.o.) nieruchomości zabudowanej przy  ul. 
Mikołowskiej, z przeznaczeniem na przebudowę istniejącego skrzyŜowania (ul. Wielopolska –Stawowa) na rondo. 
Rondo powinno poprawić układ drogowy i usprawnić komunikację w tej części miasta. (D, M) 
ppkt 3) 9.500 zł (rozdział 75022) na sfinansowanie nagród przyznanych przez Prezydenta Miasta  
w III Turnieju Dzielnic, organizowanym podczas Dni Rybnika w dniu 19 czerwca br. 
ppkt 4) 20.000 zł (rozdział 75404) na Fundusz Wsparcia Policji (rozdział 75404), na dodatkowe patrole. Łącznie w 
budŜecie miasta na program Razem bezpieczniej będzie to juŜ kwota 60.000 zł. 
ppkt 5) 20.000 zł (rozdział 80195)  na zakup wyposaŜenia kuchni i pomieszczeń socjalnych w Przedszkolach:                 
nr 10, dz. Maroko – Nowiny i nr 19, dz. Boguszowice-Osiedle, w związku z przeprowadzoną w bieŜącym roku 
modernizacją. (IMI) 
ppkt 6) 150.000 zł (rozdział 80195) na remont dachu w Zespole Szkół nr 1, dz. Śródmieście.  
Konieczny jest remont dachu (wymiana pokrycia nad częścią administracyjną z częściową wymianą więźby 
dachowej) oraz uszczelnienie i naprawa obróbek blacharskich w strefie gzymsów. Liczne przecieki dachu i 
uszkodzenia obróbek blacharskich, ujawnione podczas deszczy powodziowych, spowodowały zalanie pomieszczeń, 
stąd konieczność przeprowadzenia pilnego remontu. (IMI). 
ppkt 7) 65.680,10 zł (rozdział 80195) na remonty szkół, w tym: 60.000 zł  na remont elementów małej architektury 
na terenie Zespołu Szkół nr 3 przy ul. Orzepowickiej, których bardzo zły stan techniczny zagraŜa bezpieczeństwu 
uŜytkowników (konieczność uporządkowania terenu wokół szkoły poprzez wyremontowanie murków, schodów 
zewnętrznych) oraz 5.680,10 zł  jako rezerwę na roboty naprawcze dachów i instalacji grzewczych szkół 
podstawowych. (IMI) 
ppkt 11) 18.000 zł (rozdział 85305) - roboty remontowe na terenie śłobka „Skrzat” przy ul. Dąbrówki, dz. Maroko – 
Nowiny – remont śmietnika oraz 5 sztuk szafek hydrantowych przeciwpoŜarowych, których stan techniczny zagraŜa 
bezpieczeństwu uŜytkowników obiektu. (IMI) 
ppkt 12) 25.000 zł (rozdział 92109) – zwiększenie środków na dotację podmiotową dla Rybnickiego Centrum 
Kultury  - koncert 28.11.2010 r. pianisty Gonzalo Rubalcaby na  25-lecie Silesian Jazz Meeting (takŜe § 1 ust. 1 pkt 
8) lit. c)  uchwały). 
ppkt 13) 60.000 zł  (rozdział 92601) na modernizację kąpieliska w dz. Chwałowice. Roboty dodatkowe, wynikłe w 
trakcie realizacji robót, których nie moŜna było przewidzieć na etapie projektu modernizacji, obejmują wykonanie 
uziemienia wyrównawczego dla dysz napływowych zamontowanych na kąpielisku oraz naprawy i wzmocnienia 
konstrukcji niecki basenowej. Wykonanie tych robót jest niezbędne w celu zapewnienia bezpieczeństwa 
uŜytkowników. Plan wydatków inwestycyjnych (przed obecną zmianą) dla tego zadania wynosi – 1.014.220 zł, w 
tym: wartość robót podstawowych wg umowy z wykonawcą – 976.000 zł oraz koszt uzupełnienia nawierzchni 
trawiastej wg szacunku -  38.220 zł. (IMI). 
 ppkt 14)240.800 zł (rozdział 92601) na modernizację hali widowiskowo – sportowej w Rybniku – Boguszowicach – 
III etap. Środki stanowią uzupełnienie brakujących wydatków do wysokości kosztorysu ofertowego w kwocie  
1.756.800 zł. Koszt robót wg kosztorysu inwestorskiego określono w wysokości – 1.472.801,08 zł. RóŜnica 
pomiędzy kosztorysem inwestorskim a ofertowym wynosi (-) 283.998,92 zł. Saldo środków rezerwy zabezpieczonej 
w budŜecie na nieprzewidziane roboty wynosi – 43.198,92 zł, stąd brakująca kwota środków niezbędnych do 
zabezpieczenia finansowania zadania wynosi – 240.800 zł. Obecnie zakończono II etap prac oraz roboty dodatkowe 
zlecone poza ustawą (sieć kanalizacji deszczowej) i trwają roboty związane z budową łącznika oraz 
zagospodarowaniem terenu. (IMI). 
ppkt 18) 60.000 zł (rozdział 92601) na zadanie nr 569 Budowa boiska piłkarskiego na terenie ośrodka sportu 
i rekreacji w Rybniku – Kamieniu. W planie wydatków (4.049.645,30 zł) zabezpieczone były środki na roboty 
nieprzewidziane (170.000 zł), natomiast wartość robót dodatkowych wynosi 230.000 zł, dlatego konieczne jest 
zwiększenie planu wydatków. Zakres robót dodatkowych i zamiennych obejmuje: 
- ułoŜenie wierzchniej warstwy podbudowy z klińca porfirowego pod nawierzchnie ze sztucznej trawy, 
- ułoŜenie sztucznej trawy niskiej wraz z warstwą podbudowy na terenie za bramkami, 
- montaŜ dodatkowej bramy w ogrodzeniu od strony południowej, 
- umocnienie geokratą skarpy pod trybunami i poniŜej  masztu oświetleniowego wraz z wymianą gruntu na pospółkę, 
- odtworzenie wodociągu, zdemontowanego podczas zabudowy masztu oświetleniowego, zabudowę hydrantu, 
- budowę dwóch piłkochwytów wolnostojących o wymiarach: szerokość- 42,5 m , wysokość – 8 m, w dostosowaniu 
do wymogów programu Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. (IMI) - vide § 2 WPI Tabela 1, poz. 7. 
ppkt 19) 20.000 zł (rozdział 75411) na zakup paliwa dla Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Rybniku. 
ppkt 21)105.000 zł (rozdział 75412) na uzupełnienie wydatków na remonty OSP (45.000 zł na odwodnienie terenu 
wokół budynku OSP Gotartowice oraz 60.000 zł na roboty ogólnobudowlane i instalacyjne       w budynku OPS 
Popielów). 
ppkt 22) 223.000 zł (rozdział 75412) na kompleksową modernizację systemu grzewczego w OSP Popielów 
(likwidacja istniejących kotłów c.o.  i wewnętrznej instalacji c.o., przeniesienie kotłowni do nowego pomieszczenia, 
zabudowa nowych, ekologicznych kotłów węglowych z mechanicznym podajnikiem węgla i regulatorem 
pogodowym dobowo – tygodniowym wraz z instalacją c.o.) 
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Ustalenie nadwyŜki budŜetu (§ 1 ust. 1 pkt 3 uchwały),  zmiany w przychodach (pkt 4), w rozchodach (pkt 5) i w 
limitach (pkt 6) 
pkt 33) Deficyt budŜetu w jego pierwotnej wersji to 108.577.229,64 zł, po sesji 23 czerwca 2010 r. wynosił 
46.658.947,80 zł. W przedstawianym projekcie uchwały zmiany w dochodach i wydatkach (zsumowane = 
59.024.629,46 zł) powodują zastąpienie deficytu budŜetu – nadwyŜką (12.365.681,66 zł). 
pkt 34)W przychodach całkowicie wyeliminowano (wyzerowano) pozycję Inne kredyty i poŜyczki (w pierwotnej 
wersji budŜetu była to kwota 52.897.101,03 zł, a po sesji czerwcowej – 30.524.629,46 zł). Na sesji czerwcowej 
wykreślono juŜ  przychody ze sprzedaŜy obligacji komunalnych – 50 mln zł, czyli w sumie zmniejszono planowane 
pierwotnie nowe zadłuŜenie z kwoty 102. 897.101,03 zł do zera. W przychodach pozostają trzy (niezmienne od 
pierwotnej wersji budŜetu) pozycje: poŜyczka z NFOŚiGW na prefinansowanie salda końcowego FS ( kanalizacja 
sanitarna) – 19.520.000 zł; poŜyczka z WFOŚiGW na budowę III kwatery składowiska odpadów komunalnych – 
5.163.105,94 zł oraz wolne środki na koniec 2009 roku – 10.454.189,73 zł. 
 
§ 2 uchwały - Zmiany w wydatkach związanych z wieloletnimi programami inwestycyjnymi (załącznik nr 3).Tabela 
1 – Wydział Infrastruktury Miejskiej i Inwestycji: 
pkt 1)Zadanie 584 Termomodernizacja budynku ZSB i basenu krytego oraz budowa instalacji solarnej, dz. Meksyk - 
zmniejszono nakłady w 2010 roku o kwotę 130. 825,33 zł. Usunięto zapis o wartości dofinansowania RPO (wniosek 
- bez wydatków) w kwocie ogółem: 3. 515. 330,12 zł  ( w tym: 2010 r. – 1. 801. 503,22 zł i 2011 r. – 1.713. 826,90 
zł). Zaktualizowano wartość kosztorysową do kwoty 1.574.213,76 zł, obejmującej tylko poniesione nakłady na 
termomodernizację budynku basenu krytego oraz budowę instalacji solarnej. Zakres finansowy obejmujący 
termomodernizację  kolejnych segmentów budynku ZSB wyłączono z zadania, gdyŜ konieczne będzie jego wpisanie 
do WPI pod nową nazwą i w zaktualizowanej wartości, w dostosowaniu do wniosku o dofinansowanie ze środków 
RPO (bez wydatków poniesionych na termomodernizację krytego basenu i instalacji solarnej  dofinansowanej 
dotacją i poŜyczką ze środków WFOŚiGW). Wartość kosztorysowa nowego zadania zgłoszonego do dofinansowania 
wynosi 4.104.410,00 zł (w tym: koszty kwalifikowane – 4.065.225,88 zł). Decyzja o zakwalifikowaniu projektu 
spodziewana jest w IV kwartale 2010 roku. - vide § 1 pkt  24.6). 
pkt 4) Zadanie 411 Przebudowa Domu Kultury w Rybniku – Niedobczycach – zwiększono wartość kosztorysową o 
200.378,32 zł oraz nakłady  w 2010 roku o 20.378,32 zł  (vide § 1 pkt 11)  i  na  2011 rok o 180.000 zł. 
Zabezpieczenie dodatkowych środków w wysokości 180.000 zł  wynika z konieczności wykonania  w sali kinowej 
nowej wentylacji mechanicznej nawiewno – wywiewnej z odzyskiem ciepła. Istniejąca wentylacja grawitacyjna jest 
w stanie nie nadającym się do dalszej eksploatacji jak równieŜ modernizacji, gdyŜ nie spełnia wymogów higieniczno 
– sanitarnych dla uŜytkowników sali kinowej (dla 500 osób). Roboty naleŜy wykonać przed zakończeniem prac 
budowlanych w obiekcie, stąd konieczność przesunięcia na 2011 rok części robót modernizacyjnych objętych 
umową z ich wykonawcą. Środki zabezpieczone w tegorocznym budŜecie (800.000 zł) przeznacza się na 
sfinansowanie kosztów opracowania dokumentacji projektowej, a następnie budowy instalacji wentylacji. (IMI) 
Tabela 4 – Wydział Dróg: 
pkt 3)Zadanie 297 Utworzenie obszaru ograniczonego uŜytkowania w ciągu DK 78 – zostaje wykreślone  -vide § 1 
pkt 24.2). 
 
§ 3 uchwały - zmiany w planach dochodów własnych jednostek budŜetowych i wydatków nimi finansowanych  
(załącznik nr 4) 
Przychody KM PSP pochodzące z darowizn Elektrowni Rybnik S.A. (4.000 zł)  oraz Nadleśnictwa Rybnik (500 zł) 
przeznaczone zostaną na zakup materiałów i wyposaŜenia. 
Przychody OIKiP (4.100 zł) pochodzące z odszkodowania od Spółki InterRisk za zalanie pomieszczeń przeznaczone 
zostaną na zakup materiałów i wyposaŜenia. 
§ 4 uchwały – zmiany w planach  przychodów i wydatków OZB (załącznik nr 5) 
Pkt 1)Zwiększenie dotacji z budŜetu miasta per saldo o 268.037 zł  obejmuje: 
a) zwiększenia dotacji  podmiotowych ogółem o 266.006 zł, z przeznaczeniem na: 
- realizację szkolnych programów edukacyjnych – 36.020 zł, w tym na: Jasny horyzont – kwalifikacje na przyszłość 
– 21.000 zł (vide § 1 pkt 25.8), Azymut – moja pasja, moja szkoła, mój zawód, moja praca – 15.020 zł (vide § 1pkt 
25.9), 

- wykonanie przez  OZB remontów we własnym zakresie – 27.494 zł (vide § 1 pkt 29.a), 
- doposaŜenie kuchni szkolnej w SP35 – 1.030 zł (vide § 1 pkt 27), 
- organizację przez SP22 uroczystości rozpoczęcia roku szkolnego 2010/2011 – 2.500 zł (vide   § 1 pkt 29 b), 
-pokrycie kosztów związanych z pobytem dzieci z Białorusi w Rybniku – 17.862 zł (vide § 1  
pkt 29 b), 
- nagrodę dla SP 2 w konkursie „O ładniejszy Rybnik” –  400 zł (vide § 1 pkt 30), 
- dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2010 
roku – Wyprawka szkolna oraz wypłaty uczniom zasiłku powodziowego na cele edukacyjne – 180.700 zł. 
Dotacja przyznana z budŜetu państwa została wprowadzona do budŜetu miasta zarządzeniem Prezydenta Miasta, 
b)zmniejszenie dotacji podmiotowej w związku z jej przeznaczeniem na zakup zmywarki w SP 35 – 4.969 zł 
(vide § 1 pkt 27). 
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c)zwiększenie dotacji celowej w SP35 na zakup zmywarki – 7.000 zł (vide § 1 pkt 27. i 29 b). 
pkt 2) Przychody własne OZB (77.077 zł), pochodzące z najmu i dzierŜawy pomieszczeń (14.100 zł), opłat za 
Ŝywienie w stołówce (46.000 zł), wpłat rodziców za pobyt dzieci w przedszkolu (14.000 zł), opłat za duplikaty 
świadectw szkolnych (350 zł), zwrotu (ZS1) składki ubezpieczeniowej w związku z przejęciem ubezpieczenia 
mienia przez Urząd Miasta (709 zł) oraz rozliczenia zuŜycia gazu za 2009 rok (nadpłata 891 zł) i odszkodowania 
od firmy ubezpieczeniowej (SP2) za uszkodzoną bramę wjazdową (1.027 zł) zostaną przeznaczone na wydatki 
rzeczowe.  
pkt 3) Zwiększenie w pozycji Inne zmniejszenia (44.523,21 zł) obejmuje straty, które powstały wskutek zalania 
pomieszczeń w SP13, SP18, SOS-W, P41, ZS5 i MDK. 
 
Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów. 
 
Franciszek Kurpanik „ Panie Przewodniczący, Panie Skarbniku, Panie Prezydencie. W tym momencie nie 
wiem czy się śmiać czy płakać. Po raz kolejny dokonujemy zmian w budŜecie i przesuwamy zadania na lata 
następne. Jak co roku na początku 2010 r. równieŜ były wielkie deklaracje projekty, szumne zapowiedzi, 
natomiast znowu jesteśmy na tym etapie, ze musimy dokonać zmian. „Obiecanki cacanki a głupiemu radość”- 
tak by to szło krótko powiedzieć. Panie Prezydencie jeszcze w tym roku obiecywał Pan, tutaj publicznie 
rozpoczęcie modernizacji ul. Wodzisławskiej. No i co ? Znowu nie zrobimy nic, nawet łopata nie będzie wbita. 
Zmniejszamy nakłady o ponad 20 milionów złotych te które miały być wydane w tym roku i przenosiy je na rok 
2011. Panie Prezydencie znowu jesteśmy w malinach. Pytanie mam takie: Po co Pan obiecuje i kłamie ? 
Okłamuje Pan nas, okłamuje Pan mieszkańców Rybnika, Ŝe wreszcie coś z drogami, a szczególnie myślę o 
Wodzisławskiej. Niestety na pewno będzie Pan tłumaczył tą decyzję z przełoŜeniem tych nakładów, które miały 
być w tym roku wydane tym, Ŝe jest remont wiaduktu na ul. Raciborskiej, Ŝe jest remont Raciborskiej, Ŝe 
doprowadziłoby to do całkowitego paraliŜu. Ja się z Panem na pewno nie zgodzę. Dlaczego ? GdyŜ juŜ na 
początku roku wiadomo było jak będzie długo trwać remont i wiaduktu i Raciborskiej, Na pewno były robione 
badania jak będzie wyglądał paraliŜ komunikacyjny w mieście. To po co padały deklaracje, Ŝe w tym roku 
rozpoczynamy remont ul. Wodzisławskiej. Jak wygląda ruch na ul Wodzisławskiej to Pan Prezydent dobrze 
wie.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Panie Radny proszę skupić się na punkcie zmiany w 
budŜecie”  
Franciszek Kurpanik - Radny Miasta Rybnika „Chciałbym zadać Prezydentowi kilka pytań.  Po co Pan 
obiecywał, Ŝe jeszcze w tym roku rozpoczną się konkretne prace na ul. Wodzisławskiej od strony Radlina ? Co 
Pan na tym zyskał ? i czy w związku z przesunięciem terminu rozpoczęcia prac nie przedłuŜy się termin 
zakończenia modernizacji tej drogi ? Rozwiązanie układów komunikacyjnych takie konkretne było deklarowane 
tutaj i mieliśmy rozpocząć przynajmniej w tym roku , prace projektowe związane z opracowaniem projektu 
drogi Pszczyna -  Racibórz i znowu mamy pewne zaskoczenie, Ŝe w tym roku jeŜeli dojedzie do rozstrzygnięcia 
przetargu to będzie wszystko. Natomiast musimy zmienić lata realizacji tego projektu na 2011. Na początku 
planowaliśmy 140 milionów, Ŝe przerobimy tak to nazwę jeŜeli chodzi o inwestycję. Ile złotych… 140 milionów 
nie zostanie wykorzystane na inwestycje w tym roku ? Czyli, Ŝe znowu będziemy rolować zadania na lata 
następne. Tak jak Pan roluje od wielu lat jest naprawdę mistrzostwem świata”. 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Panie radny wyjątkowo chcę Panu podziękować za to pytanie. 
Dawno Ŝadne pytanie mnie tak nie ucieszyło jak to. Zaraz Panu wyspecyfikuję dlaczego z ul. Raciborską jest 
tak, a nie inaczej. No niestety będzie to kamyczek do rządów Platformy Obywatelskiej.  
Wniosek aplikacyjny wraz z załącznikami będący odpowiedzią na konkurs w działaniach 8.2. program 
operacyjny infrastruktura i środowisko został złoŜony w centrum projektów unijnych projektów transportowych 
w tzw. CUPT - cie w Warszawie na początku listopada 2008 r. – pkt. 1 
2. W dniu 12 stycznia 2009 r. do Urzędu Miasta Rybnika wpłynęło pismo, Ŝe wniosek został pozytywnie 
zweryfikowany pod względem formalnym. 
3. W dniu 30 marca 2009 r. do Urzędu Miasta Rybnika wpłynęło pismo, Ŝe w wyniku oceny merytorycznej I 
stopnia projekt został umieszczony na liście podstawowej na 4 miejscu wśród 48 wniosków z całej Polski. 
4. W dniu  1 kwietnia  2009 r. wystosowałem pismo do CUPT-u informujące, Ŝe zgodnie z zasadami konkursu 
dokumentacja niezbędna do dokonania oceny merytorycznej II stopnia zostanie przekazana do CUPT-u dnia 17 
czerwca 2009 r. 
5. W dniu 17 czerwca 2009 r. przekazano do CUPT-u dokumentację niezbędną do dokonania oceny 
merytorycznej II stopnia. 
6. W dniu 13 stycznia 2010 do Urzędu Miasta Rybnika wpływa pismo, iŜ wniosek Mista Rybnik został 
zatwierdzony przez instytucję pośredniczącą tj. formalnie wybrany został do dofinansowania. 
7. W dniu 3 lutego 2010 r. droga mailową przesłano do CUPT-u wymagane projekty umowy wraz z wszystkimi 
załącznikami. 
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8. W okresie marzec – kwiecień 2010 r.  przesłano na wezwanie CUPT-u  dodatkowe dokumenty niezbędne do 
podpisania umowy o dofinansowanie. 
9. Na początku maja 2010 r. otrzymałem telefoniczną informację, iŜ umowa została zaakceptowana przez 
Ministerstwo Infrastruktury. 
10. W dniu 26 maja 2010 r. podpisano w Rybniku umowę o dofinansowanie przy obecności Wiceministra 
Rozwoju Regionalnego Pana Adam Ździebło, Miasto Rybnik było beneficjentem, które jako pierwszy podpisał 
umowę z grona podmiotów, które otrzymały dofinansowanie w ramach konkursu na działanie 8.2 Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 
11. W międzyczasie zadecydowano, Ŝe projekt zostanie zrealizowany na podstawie dwóch kontraktów 
budowlanych, a nie jednego jak pierwotnie planowano. Pierwszy kontrakt będzie obejmował swoim zakresem 
przebudowę ul. Kotucza, Reymonta, wiaduktu w ciągu ul. Gliwickiej – zadanie nr 1. Drugi zaś przebudowę ul. 
Wodzisławskiej. 12. W okresie maj – lipiec 2010 r. trwały prace z przygotowaniem dokumentacji przetargowej 
m.in. aktualizacja kosztorysów. 
Czy jest mi Pan w stanie powiedzieć kiedy miasto w tym czasie miało rozpocząć realizację inwestycji ? Pan 
zadał mi pytanie czy kłamię i czy się śmiać, czy płakać. Ja odrzucam Panu to pytanie i nie wiem czy będzie się 
Pan się śmiać czy płakać. To jest sposób zarządzania projektami unijnymi przygotowany przez rządy Platformy 
Obywatelskiej. Dziękuję bardzo.” 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „Chciałem podobne pytania zadać jakie zadał juŜ Radny Kurpanik. 
JeŜeli chodzi o DK 78 czyli ul. Wodzisławska w tym roku planowane ogromne wydatki nie będą wyłoŜone, Pan 
tłumaczył dlaczego i chciałem tylko przy okazji zapytać czy ul. śorska w tym roku ruszy? Przypomnę 
wszystkim tu obecnym, Ŝe my wszystko robimy prawidłowo tzn. Pan Prezydent w punktach wyliczył jakie 
działania przeprowadzono, wszystko jest wręcz wzorcowe, to, Ŝe odstajemy od takich śor. śory dwa lata temu  
wyremontowały juŜ DW 935 czyli u nich zwana ul. Rybnicka. W tym roku finiszują z jedną nitką duŜej 
obwodnicy Miasta od ul. Pszczyńskiej do granic Miasta Rybnika w śladzie drogi szybkiego ruchu Pszczyna – 
Racibórz. Jak to się dzieje, Ŝe tam nas wyprzedzają o lata świetlne ? My stoimy w miejscu. Chciałbym jeszcze 
wiedzieć na jakim etapie jest budowa obwodnicy w Orzepowicach ? Czy jest Pan w stanie wywiązać się z tych 
załoŜeń, które były podane na początku roku ? Na stronie 11 w pkt 19 objaśnień jest taka mała kwota 50 tysięcy 
złotych jest to kwota, która ma być przeznaczona na opracowanie „Analizy i Programu Powołania Spółki Obrotu 
Energią dla Miasta Rybnika” chciałbym wiedzieć o  co chodzi ? 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Jeszcze uzupełnienie do pytania Pana Kurpanika. Dokonując 
zmian finansowych przesunięcia to nie znaczy, Ŝe zadanie nie będzie wykonane – ja mówię o tych dwóch 
zadaniach – coś innego jest zaangaŜowanie rzeczowe, a coś innego jest zaangaŜowanie finansowe. To tylko tak 
gwoli dopowiedzi.” 
Odpowiedź Prezydenta Miasta Rybnika skierowana do Pana Stanisława Stajera: „Pan doskonale zna odpowiedź 
na te pytania, które Pan zadaje. Niech Pan zobaczy jak  w tych innych miastach po jakich terenach idzie 
obwodnica, to są tereny leśne niezabudowane. Modernizacja ul. śorskiej to są setki tysiące uzgodnień, to jest 
spojrzenie do księgi wieczystej, uzyskanie prawa wejścia w teren, to są nierozwiązane sprawy spadków np. od 
roku 1770 albo 1850. Patrzcie w jakim zakresie my będziemy remontować drogę jaka tam jest infrastruktura, jak 
tam jest gęsta zabudowa, a w jakim terenie ta inna droga jest budowana – to jest zasadnicza odpowiedz na to 
pytanie.  
Pytał Pan o 50 tysięcy złotych na powołanie spółki, na tym etapie to trudno skomentować całą sprawę, w 
kaŜdym razie to zadanie, które zapisujemy w budŜecie będzie słuŜyło mieszkańcom naszego Miasta po to Ŝeby 
ustrzec się działań monopolistycznych, które mogłyby nastąpić w mieście. Ja nie mówię pełnym tekstem, 
pełnym zdaniem – to by wymagało trybu na tej sesji – ale te działania związane z tą kwotą słuŜą dla dobra 
naszego Miasta. MoŜe ewentualnie w przerwie mogę dopowiedzieć więcej na ten temat”. 
Odpowiedz Prezydenta Miasta dotycząca obwodnicy w Orzepowicach: „do tego typu zadania zawsze się 
przychodzi z duszą na ramieniu, mamy przykład przy budowie autostrad, budowie kanalizacji, nie jesteśmy w 
stanie przewidzieć co się moŜe stać, no przecieŜ nikt chyba z Państwa nie wątpi i nie odbiera nam dobrej woli, 
ze chcemy w terminie i jakościowo kaŜde jedno zadnie wykonać, ale niczego nie moŜna przewidzieć na 100 %, 
głowy bym za to nie dał. Oczywiście jestem umiarkowanym optymistą, liczę, Ŝe tak będzie, Ŝe zgodnie z 
harmonogramem to będzie zrobione, tym bardziej Ŝe na tym kontrakcie mamy bardzo dobrego inŜyniera 
kontraktu. Tam się pojawiły pewne ruchy ze strony firmy, która chciała sobie to zadanie uprościć niezgodnie ze 
specyfikacją do przetargu, inŜynier wyłapał tę sprawę w sposób radykalny ukrócił. Roboty trwają od pół roku w 
tym takim jednym siodełku następuje wymiana gruntu, zgodnie z tym co mamy zapisane w specyfikacji i z 
jakością którą naleŜy przeprowadzać zgodnie z właściwą technologią tzn. nie ma tu Ŝadnych opóźnień zaniedbań 
itd.” 
Henryk Ryszka – Radny Miasta Rybnika „Chciałbym się odnieść do inwestycji drogowych bo to na 
posiedzeniach komisji przerabiamy. JeŜeli chodzi o E 78 jeŜeli by to jeszcze w tym roku było robione to, 
rzeczywiście do Rybnika byśmy nie wjechali” 
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Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Panie Radny takie luźne dyskusję są w punkcie wnioski , 
bardzo proszę konkretnie do punktu”  
 
Henryk Ryszka – Radny Miasta Rybnika „JeŜeli chodzi o paragraf 1 pkt. 11 Panie Prezydencie bardzo dobrze 
się stało, ze ten budynek orkiestry został wyłączony z przetargu Ŝe względu na to, ze działalności domu kultury 
nie moŜna byłoby gdzie zaplanować w ogóle. Chciałem powiedzieć o tych 20 tysiącach, Ŝe budynek 
przygotowany był do przetargu, ale ze względu na to, ze jest remont przeprowadzony w domu kultury, tam jest 9 
zespołów muzycznych, które robią próby. Wiadomo jest, Ŝe jeŜeli chodzi o salę kinową to ona jest wyłączona i 
tam nie ma Ŝadnej działalności pod względem kulturalnym tylko budowlanym. Te 20 tysięcy Panie Prezydencie 
w tym roku jest 90 lat chórów istniejących na Śląsku i mamy gości którzy są przyjmowani w tym budynku i ten 
budynek i te ściany naleŜałoby pomalować bo uwaŜam, Ŝe ten budynek naleŜy utrzymywać, aŜ się wszystko 
unormuje w domu kultury, ale 20 tysięcy, które ze szkód górniczych jest przeprowadzone na remont tego 
budynku wiadomo, Ŝe za 20 tysięcy takiego kapitalnego remontu nie moŜna zrobić, ale Ŝeby chociaŜ 
pomalować.  ” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Pan Radny Ryszka jest tutaj specjalistą jeŜeli chodzi o 
współpracę z Kompanią Węglową. Tych środków w wyniku szkód górniczych naprawdę pozyskał bardzo duŜo i 
za to chciałbym serdecznie podziękować. To są naprawdę autentyczne fakty i taki radny, który przyłącza się do 
pracy  na rzecz swojej dzielnicy jest bezcenny” 
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Panie Prezydencie ja teŜ odnośnie ulicy Wodzisławskiej „a pro po” o 
Centrum Unijnych Projektów Transportowych. W kwietniu 2009 r. Pan Prezydent obiecuje publicznie m.in. w 
mojej dzielnicy, Ŝe Wodzisławska ruszy z kopyta i będzie to jeszcze w roku 2009. We wrześniu tego roku jestem 
besztany publicznie przez Pana Prezydenta, Ŝe jednak Wodzisławska nie będzie robiona. W styczniu 2010 r. tj. 
pkt 3 – jeśli mamy się trzymać metody punktowania – dowiadujemy się, Ŝe mamy w budŜecie 150 milionów. 
My pytamy się czy mamy ludzi, Ŝeby taką ilość pieniędzy przerobić, ale komunikat idzie jasny, budŜet jest 
proinwestycyjny i stawiamy na drogownictwo – trudno się z tym nie zgodzić, ale Pan Prezydent dalej obiecuje 
mamy kwiecień 2010 r., i  rady dzielnic, mogę wymienić wszystkie te rady, które były poinformowane, ze 
Wodzisławska w 2010 r. będzie realizowana, mieszkańcy teŜ tego słuchali i przyjmowali to z wielkim 
zadowoleniem. No i w końcu mamy wrzesień 2010 r. wszystko zawala się na CUPT i Platformę Obywatelską bo 
i na co zwalić gdy się jest zwolennikiem innej partii, która jest aktualnie w opozycji. Ja bym prosił Ŝeby nie 
przenosić tych sporów warszawskich na sesje Rady Miasta, a moŜe mniej obiecywać i wtedy nie będzie tego 
problemu. Starczy powiedzieć, Ŝe to jest dopiero projekt i nie wiadomo kiedy będą pieniądze i ze będzie to rok 
np. 2010 lub 2011, a nie juŜ i teraz. Myślę, ze jest to najlepsze wyjście z sytuacji i nie trzeba pokazywać 150 
milionów w budŜecie, a tak naprawdę trzeba liczyć siły na zamiary, bo tak naprawdę i Tychy i Rzeszów i śory 
są w Polsce i te Miasta jakoś sobie dały rade. Rybnik być moŜe zbyt wiele obiecuje.  
Teraz pytanie Panie Prezydencie do sprawy następnej. Sprawa ulicy Jagodowej i opracowania dokumentacji na 
Pszczynę – Racibórz te sprawy są powiązane. Zgodnie z ustaleniami to miało być tak, ze przesunięcie środków 
na projekt Pszczyna – Racibórz no to w jakimś sensie zapewnienia, Ŝe się zaczną prace nad tym śladem, bo 
znowu będzie, ze Platforma jest wszystkiemu winna, Ŝe się pieniądze nie znalazły, to nie jest w Ŝadnym zakresie 
przygotowane do  tego projektu. Nie bardzo nad czym jest debatować czy to w Sejmie czy na korytarzach 
ministerialnych. Miasto jest w lesie w tej dziedzinie, choć duŜo się mówi o tym rzeczywiście. Chciałem się 
zapytać czy z ul. Jagodowa coś się stanie czy na ul. Wodzisławskiej będziemy nadal stali w gigantycznym korku 
?  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Ja jeszcze raz proszę wszystkich was o dyscyplinę Pan 
pyta o coś, co nie jest przedmiotem tego punktu. Na pierwszą Pana uwagę Prezydent juŜ odpowiedział, ja 
jeszcze raz proszę skupić się na tym punkcie”  
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Prosiłbym o odpowiedź czy milion pięćset, które jest przesunięte 
znowu, czy coś się zacznie dziać z ulicą Jagodową, czy na to się znajdą środki bo to by była realna i dobra 
informacja dla mieszkańców. Trzecie pytanie do pkt 2 zwiększenie wydatków ogółem tutaj mamy Budo – Zbyt i 
dwa miliony siedemset. Chciałem się zapytać czy jest jakiś operat finansowy na to wszystko, jak wygląda 
wycena tego terenu i wiem, Ŝe działka składa się z dwóch części jest teren pod skrzyŜowanie pod rondo i pod 
usługi związane  handlem. Ten operat został zrobiony przez kogo ? w jakim zakresie ? Czwarte pytanie 
związane z pkt 17 w tym samym dziale, symboliczna kwota nie całe 6 tysięcy złotych, chociaŜ myślę, Ŝe nie 
jeden prezes klubu amatorskiego, lokalnego by się ucieszył z takiego dofinansowania. Zastanawiam się kto jest 
prezesem tego klubu tu jest Energetyk ROW Rybnik i Górnik Zabrze, musi być bardzo skutecznym 
człowiekiem, bo MOSIR otrzymuje tutaj nawet od nas na ochronę – Puchar Polski był w końcu i mecz 
towarzyski – 6 tysięcy się znalazło. Ciekawe finansowanie sportu myślę, Ŝe musi być jednak inna systematyka”. 
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Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Panie Radny musi Pan zadawać te pytania po kolei ja nie jestem 
w stanie odpowiedzieć na te pytania. Proponowałbym, Ŝeby tego mentorskiego tonu nauczyciela Pan się pozbył i 
nie pouczał wszystkich w koło ja wiem, Ŝe to jest przypisane do Platformy Obywatelskiej, Ŝe wy określacie 
standardy, jak się wszyscy ludzie w koło mają zachowywać, ale jak nie chce Pan tych wzorców z Wiejskiej 
przenosić do Rybnika, to niech Pan równieŜ i tego nie przenosi, bardzo o to Pana proszę. Musi Pan powtórzyć 
pytania” . 
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Pytałem czy nadal będzie Pan obiecywał coś czego nie moŜe Pan 
dotrzymać w zakresie drogownictwa. Mieszkańcy oczekują bardzo konkretnego komunikatu tzn. kiedy 
rozpoczynamy ? i czy mamy na to środki finansowe ?” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Po tej informacji, która jest związana z programem operacyjnym 
Infrastruktura i Środowisko i wyspecyfikowaniu wszystkich zadań, które miasto musiało zrealizować Ŝeby 
moŜna było rozstrzygnąć przetarg, mało co chyba zrozumieliście. Zadanie zostało podzielone na dwie części: 
sama ul. Wodzisławska i to zadanie od ul. Reymonta. Nie wykluczam, Ŝe to zadanie będzie w tym roku 
realizowane. Po co ja wpisałem 20 milionów do budŜetu na początku i teraz je wycofywać. No przecieŜ nie 
przewidziałem jakie będą sposoby zarządzania tym projektem przez instytucję zarządzającą, instytucję 
pośrednią, jakie zostaną nowe terminy nadane – przecieŜ to są rzeczy które nie zaleŜą od nas. To nie jest jakiś 
wymysł czy wykręt z mojej strony, zrozumcie, Ŝe tak po prostu jest.” 
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Czy istnieje jakieś powiązanie pomiędzy tym milion pięćset a ul. 
Jagodową, bo w tym kontekście była pokazywana przez ostanie pół roku ul. Jagodowa” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Projekt Pszczyna – Racibórz, specyfikacja do tego projektu jest 
niesłychanie skomplikowana stąd moja decyzja. Wydział Dróg ma tych fachowców tylu ilu ma, a tych zadań jest 
mnóstwo, nie byliśmy w stanie przygotować bardzo dobrej specyfikacji, bo to jest niezwykle waŜne. JeŜeli na 
tym etapie popełnimy błędy będzie się to potem ciągnęło przy samej realizacji tego zadania. Ulicę Jagodową 
proponuję wykonać siłami Rybnickich SłuŜb Komunalnych. Jest kwestia prawna wykupu fragmentu 
przedstawienia infrastruktury. Na to podpisywałem przetarg w tamtym tygodniu. Z lewej strony jakby się 
wjeŜdŜało na ul. Jagodową stoi słup, tą infrastrukturę trzeba cała przenieść, Ŝeby wjazd na tą ulicę był szerszy. 
Zrobimy wszystko aby tak się stało o co od długiego czasy wnosi Radny Ryszka, bo jemu przypisuje tą 
inicjatywę. 
Wszyscy dbamy o promocję naszego Miasta. Puchar Polski w Rybniku więc musieliśmy zapłacić 6 tysięcy 
złotych za ochronę, a tak szczerze powiedziawszy jest to gruba przesada. Ochrona tam w ogóle nie była 
potrzebna, ale są takie przepisy” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika „Mam pytanie związane z wpłatą dotyczącą budowy 
kanalizacji sanitarnej w dzielnicach: Ligota – Ligocka Kuźnia, Gotartowice, Boguszowice Stare, jest to 13 
milionów złotych w wyniku ugody. Czy ta kwota jest kwotą zgodną z zapisami umowy tzn. czy te 13 milionów 
zostało wyliczone na podstawie umowy o wykonanie tego kontraktu? Drugie pytanie, czy będą jakieś roszczenia 
jeŜeli chodzi o inŜyniera kontaktu na tym wykonaniu ? Bo tam była sprawa poprawy 2170 kinet, wydaje mi się, 
Ŝe tutaj coś pan inŜynier przeoczył. 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Ta kwota została wynegocjowana na warunkach moŜliwych, jak 
najbardziej korzystnych dla naszego Miasta, juŜ nie pamiętam kwoty, ale przypominam, ze podobną sprawę 
mieliśmy z inna firmą chodziło o jeszcze większą kwotę 6,5 miliona euro. Ta kwota jest juŜ w budŜecie. JeŜeli 
chodzi o inŜyniera kontraktu to jak Pan doskonale wie jest pomiędzy jednym a drugim czyli zamawiającym, a 
wykonawcą. Specjalnych pretensji do inŜyniera kontraktu nie mieliśmy. Wydaje mi się, Ŝe szczęśliwie 
wynegocjowaliśmy zakończenie tego porozumienia i rozstaliśmy się z firmą TCHAS chyba na wieki” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika „Kolejne pytanie dotyczy usunięcia z budŜetu tej kwoty 
400 tysięcy na ekrany przy Zespole Szkolno - Przedszkolnym nr1. To uzasadnienie mi się nie podoba. Wydaje 
mi się, Ŝe poprawę bytowania tej młodzieŜy w zespole Szkolno – Przedszkolnym nie ma nic z tym wspólnego, 
dlatego, ze zapisy prawa o ochronie środowiska mówią, ze to się robi na podstawie analizy porealizacyjnej. Z 
analizy hałasu wyszło, Ŝe tam są przekroczone normy, Ŝe budowa tego ekranu nie ma z tym nic wspólnego. Pan 
Stajer się kiedyś pytał w NSA 16 listopada o godz. 9:05 będzie to rozpatrywane to odwołanie Miasta. Pkt 24 
uzasadnienia pkt 2, 404 tysiące , to uzasadnienie do tego za bardzo nie pasuje.’ 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Jest spór w sądzie i jak się rozstrzygnie trudno powiedzieć. To 
zadanie nie będzie realizowane przez Wydział Dróg, ale przez Wydział Ekologii. Chcemy to zadanie wpisać 
jako zadanie jednoroczne wpisując je na rok 2011, chociaŜ nie wiem jak to się skończy bo nie wiem jak i kiedy 
skończy się sprawa w sądzie” 
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Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika zapytał ile wydaliśmy na boisko przy ul. Gliwickiej. 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Pierwszy wykonawca źle zrobił – poszliśmy do sądu, drugi 
wykonawca który miał poprawić, wykonać konkretne zadania, wykonał je w części, nie połoŜył sztucznej trawy- 
sprawa w sądzie. W tej chwili 700 czy 900 tysięcy wyłoŜyliśmy, ale mam pełną świadomość, Ŝe to wróci do 
naszego budŜetu. 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika zapytał o 60 tysięcy na boisko w Kamieniu, czy nie dało 
się tego przewidzieć wcześniej na etapie projektu. 
 
Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta Projekt „Był wcześniej wykonywany, a doświadczenia z 
uŜytkowania boiska na Rudzie wskazują, Ŝe pasy dookoła tego boiska są z naturalnej nawierzchni czyli z trawy 
sianej, nie sprawdzają się w rzeczywistości i trzeba było zrezygnować z trawy sianej i w to miejsce dać 
nawierzchnię sztuczną, a nawierzchnia sztuczna wymaga podbudowy bo na gruncie połoŜyć nie moŜna” 
 
 Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „ Zgadzam się, Ŝe na pewno na terenie Miasta Rybnika ślad drogi 
Pszczyna – Racibórz jest trudniejszy do wykonania, ale śory juŜ wykonują, a my nawet dokumentacji nie 
robimy, chociaŜ medialnie w tym roku ogłosił to Pan z wielką pompą, mieliśmy tutaj wielkie obrazy pokazane 
jak będzie wyglądała ta droga na naszym odcinku. Rozstrzygnięcie ma być dopiero w grudniu i przesuwamy 1,5 
miliona z dokumentacji przeznaczonej na ten rok, na rok następny i na 2012. A chodzi tu o to, Ŝeby  jak 
najszybciej wykonać dojazd do autostrady A1 – Rybnik nie ma połączenia z autostradą. śorska to jest w tej 
chwili klekotliwa, dziurawa droga i ani nie jest ona remontowana ani nie jesteśmy na etapie budowania nitki 
Pszczyna – Racibórz na naszym terenie. JeŜeli poszło do mediów w czerwcu tego roku, Ŝe Rybnik przystępuje 
do przygotowania dokumentacji bo będzie jednak chciał zbudować połączenie Miasta z węzłem autostrady, aby 
potem dalej nawiązać do Pszczyny, to jest to niezwykle waŜna informacja. A tu się okazuje, Ŝe przetarg na 
wykonanie dokumentacji nie jest wykonany, dlatego jesteśmy tak opóźnieni. Ja się przy tym upieram.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika „Chce sprostować waŜną informację. To Ŝe przystępujemy w tej 
chwili do projektu technicznego w granicach naszego Miasta odcinek drogi Pszczyna – Racibórz to wcale nie 
znaczy, Ŝe my mamy moŜliwość wybudowania tej drogi z naszego budŜetu – wyraźnie to podkreślam. 
Przygotowujemy to i pokazujemy prezentację Ŝeby w tej sprawie lobować. W śorach te zadania wykonują 
częściowo bo to jest droga prowadzona w śladzie droga Pszczyna – Racibórz, nie drogi szybkiego ruchu z 
estakadami, zjazdami bezkolizyjnymi itd. Mówmy o zupełnie innej rzeczy. Nasze zadanie moŜe się zamykać 
wartością ok. miliarda złotych – to jest niemoŜliwe Ŝeby miasto to zadanie ze swojego budŜetu zrealizowało. 
Trzeba uŜyć wszystkich instrumentów (lobujących ) Ŝeby to się stało faktem. 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „Proszę o rozszerzenie par 1 pkt 4 ppkt b, przychody z tytułu 
innych rozliczeń krajowych. O co chodzi , o jakie inne ?” 
 
Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta Rybnik – Taką nomenklaturę wymyślił minister Finansów w 
klasyfikacji budŜetowej 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „§ 2 pkt 3 ppkt c, wykreśla się zadanie utworzenie obszaru 
ograniczonego uŜytkowania. Dlaczego zadanie to zostaje wykreślone i na jaką to było kwotę ?” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „kwota 400 tysięcy złotych” 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „w § 1 pkt 3 ppkt f, dlaczego jest zmniejszona kwota prawie 
milion złotych tj. o 50 % za zajęcie pasa drogowego. Czym to jest spowodowane ?” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Zadania, które były zaplanowane były oparte o budowę sieci 
kanalizacyjnej w tej chwili te opłaty, które wpadają do budŜetu są znacznie mniejsze dlatego, Ŝe mamy 
zakończoną budowę kanalizacji” 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „Chodzi o te 50 tysięcy . W Ŝadnym teleturnieju nie 
otrzymałby Pan pieniędzy za tak zdawkową odpowiedz. JeŜeli radny zapytał o jaką spółkę chodzi , czym się 
będzie zajmowała – tajemnica. To ja moŜe powiem: czy to będzie ciepło ? czy to moŜe dotyczy spóźnień z 
Elektrownią Rybnik ?  Budowy rurociągu, który będzie dostarczał ciepło ? oczekuję potwierdzenia” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Ma Pan absolutnie rację stawiając tego typu pytanie bo ta moja 
odpowiedz jest rzeczywiście dość enigmatyczna. MoŜna nawet powiedzieć niedopuszczalna na sesji Rady 
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Miasta, ale proponuję Ŝebyście wykazali minimum zaufania. Jest to sprawa nie związana z Elektrownią Rybnik, 
ale jest to sprawa związana z ciepłem w naszym mieście. To nie będzie oczywiście Ŝadna tajemnica bo za chwile 
trzeba będzie podpisać pewne porozumienia. Chodzi o to Ŝeby zanim podpisać to porozumienie Ŝeby ktoś nie 
podjął niekorzystnych dla Miasta działań. 
 
/Głosowanie 2/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    17 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 7 radnych 
 
5. Tryb udzielania dotacji z budŜetu Miasta Rybnika podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 
publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań 
Miasta Rybnika innych niŜ określone w art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania. 
 
Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały. 
 
Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednomyślnie przyjęty przez Komisję Finansów. 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika: „O ile dobrze zrozumiałem to jest jakaś drobna korekta starej 
uchwały. Czy ktoś w Rybniku korzystał z dobrodziejstwa tej uchwały w starym układzie? „ 
 
Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta „Nie” 
 
/Głosowanie 3/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
6. Szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Władysław Horabik – Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu  poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednomyślnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Jerzy Lazar – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednomyślnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika: „Dzisiejsza prasa informuje, Ŝe na rybnickim BIP-e jest stagnacja i 
nie wiadomo co zarządza prezydent w rankingach z 14 na  69 miejsce spadamy, czyli ta informacja jest dość 
słaba, a tu mamy decyzję, czytam pkt. 1 , Ŝe decyzję podejmuje Prezydent w drodze zarządzenia. Czy te 
organizacje pozarządowe będą miały taką informację skoro informacja ma być w BIP, a tych zarządzeń właśnie 
tam nie będziemy publikować to moŜe się okazać, ze ta informacja będzie bardzo słabo dostępna „ 
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta „Jeszcze nie zdarzyła się taka sytuacja, Ŝeby informacja która 
powinna być publikowana i konsultowana się nie ukazała i mówimy tutaj o konkretnej ustawie i programie, bo 
konsekwencją potem tej uchwały będzie program współpracy z organizacjami pozarządowymi . Doskonale Pan 
wie, Ŝe wcześniejsze formy teŜ przewidywały i BIP i tablicę informacyjną i informację w prasie w chwili 
obecnej ustawodawca odstąpił od tego zapisu ze względu na bardzo wysokie koszty ogłoszenia. „ 
 
/Głosowanie 4/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
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7.Podanie do publicznej wiadomości informacji o zamiarze zmiany § 13 Statutu Powiatowej i Miejskiej  
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Władysław Horabik – Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu  poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję – przy jednym głosie wstrzymującym . 
 
/Głosowanie 5/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
 
8. Zmiana statutu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Władysław Horabik –Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 6/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
O godzinie 17:55 obrady sesji opuścił Radny Waldemar Brzózka. 
 
9. Zaopiniowanie Regulaminu Organizacyjnego Domu Kultury w Rybniku – Niewiadomiu.  
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Władysław Horabik –Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 7/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    23 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
O godzinie 17:59 wrócił Radny Waldemar Brzózka 
 
10.Udzielenie dotacji na realizację programu zdrowotnego 
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Jerzy Lazar – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „Czy to wszystko w ramach tych 10 tysięcy ma rok działać ten 
program ? „ 
 
 Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta „tak” 
 
/Głosowanie 8/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
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11.Rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Rybnika.  
 
Ewa Ryszka – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
/Głosowanie 9/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta zarządził przerwę w obradach 18:00 – 18:45 
 
O godzinie 18:05 przybył Radny Jacek Piecha 
O godzinie 18:30 obrady sesji opuścił Radny Jan Mura  
 
12. Zmiany uchwały Nr 739/LII/2010 z dnia 23 czerwca  2010 r. w sprawie przekształcenie oświatowych 
zakładów budŜetowych w jednostki budŜetowe. 
 
Joanna Kryszczyszyn  – Zastępca Prezydenta Miasta omówiła projekt uchwały 
 
Michał Chmieliński –Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został jednogłośnie  
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Władysław Horabik –Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Romuald Niewelt – Radny Miasta Rybnika „ Przejście na jednostki podyktowane było tym, Ŝe moŜna byłoby 
lepiej sterować jednostkami oświatowymi. Czy przekształcenie w te jednostki budŜetowe zachowa tą zaletę, Ŝe 
dyrektor będzie mógł sterować jak zakładem budŜetowym” 
 
Joanna Kryszczyszyn  – Zastępca Prezydenta Miasta „Teoretycznie jest to inna jednostka budŜetową niŜ 
kiedyś, wtedy w paragrafy jednostki były połączone razem, wydatki ogrzewanie na ciepło były to ujęte w całych 
paragrafach i ktoś kto zarządzał jednostkami budŜetowymi widział wydatki wszystkich przedszkoli wszystkich 
szkół razem. Teraz jest rozdzielony ten budŜet czyli teraz nawet jak to jest OZB czy jednostka budŜetowa to 
budŜety są juŜ samodzielne integralnie związane z daną placówką. Myślę ze z punku widzenia dyrektora jest to 
dość duŜa zmiana, będzie na nowo musiał uczyć się czytania budŜetu, przygotowywania sprawozdań, które w 
tym wypadku będą częściej robione i przesyłane słuŜbą księgowym. Po stronie Miasta będzie zwiększona ilość 
prac szczególnie pod kątem działu finansowego, ale z punktu widzenia dyrektora będzie miał swój samodzielny 
budŜet, będzie tym budŜetem dysponował i ponosił odpowiedzialność za prawidłowe funkcjonowanie”  
 
/Głosowanie 10/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0  
 
 
13. Nadanie nazwy skrzyŜowaniu typu rondo (rondo zlokalizowane na skrzyŜowaniu ulic Sybiraków, 
śorska, Powstańców Śląskich) 
 
Jacek Hawel – Naczelnik Wydziału Dróg omówił projekt uchwały. 
 
Waldemar Brzózka – Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa poinformował, Ŝe projekt 
uchwały został większością głosów poparty przez Komisję. Chciałbym nadmienić, Ŝe był pomysł Ŝeby nazwać 
rondo o którym mówimy rondem śląskim - równieŜ szczytnie 
 
Piotr Kuczera – Rady Miasta Rybnika „Dziękuję Panu przewodniczącemu za wspomnienie. Myśmy 26 
sierpnia złoŜyli na jego ręce taki wniosek. Nie chciałbym z tego robić sprawy politycznej, nie chce się wykłócać 
o taką nazwę czy inną ja tylko chciałbym powiedzieć, Ŝe po pierwsze złoŜyli śmy wniosek na ręce Pan 
Przewodniczącego, licząc na dyskusję na komisji. Ku mojemu wielkiemu zaskoczeniu prace nad tego typu 
dokumentami mocno rwą do przodu i o to na przedsesji juŜ się pojawił gotowy projekt uchwały, niby naszego 
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autorstwa,  Ku jeszcze większemu zaskoczeniu projekt kolegów PiS ta twórczość nas bardzo mocno zastanawia. 
Klub nie będzie się upierał przy nazwie , ale z drugiej strony musze tu wyrazić zdziwienie, Ŝe to się odbywa w 
takiej formie, jeŜeli mamy się licytować kto szybszy kto głośniejszy to nie ma to sensu. Dlatego ze zdziwieniem 
przyjąłem, Ŝe pkt 13a został wykreślony z porządku obrad. WyraŜam swoje wielkie zdziwienie cała otoczką, 
które powstało wokół projektu tej uchwały.” 
 
Bronisław Drabiniok – Rady Miasta Rybnika – „Po raz kolejny popełniliśmy błąd. Panie Przewodniczący, 
ustawa o samorządzie gminnym wyraźnie precyzuje, kto uchwałę moŜe wnieść i kto uchwałę moŜe znieść. Tu 
wyraźnie pisze na wniosek Radnych Platformy, a Pan potraktował to obligatoryjnie znosimy czytamy tylko b. Ta 
sama sytuacja była na sesji nadzwyczajnej w momencie kiedy pan przewodniczący postanowił Ŝe nie będziemy 
przeprowadzać punktu „interpelacje, pytania radnych”. We wspólnocie z sierpnia jest wykładnie ze do 
podstawowego trzonu naleŜą równieŜ interpelacje. Wtedy radca prawny przyjął stanowisko Prezydenta i 
Przewodniczącego. Nasza uchwała powinna być wycofana na wniosek klubu. Panie przewodniczący proszę 
częściej zaglądać do ustawy. A zapis powinien oznacza Ŝe musi. Nie wolno tego wycofywać z obrad”. 
 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Wyraźnie zaproponowałem tego rodzaju zmianę 
poddałem ją pod głosowanie i rada to przegłosowała” 
 
Romuald Niewelt – Radny Miasta Rybnika podziękował wszystkim radnym za tą inicjatywę. 
 
Bronisław Drabiniok – Rady Miasta Rybnika „Proszę wykładnie czy obligatoryjnie moŜna wycofać uchwałę 
która została wniesiona przez klub.” 
 
Grzegorz Słodkiewicz – Radca Prawny – „Państwo przegłosowaliście zmianę porządku obrad i ta uchwała 
wypadła z porządku obrad tej sesji i tutaj kwestia czy została wycofana czy nie jest przedmiotem jakichkolwiek 
rozwaŜań – po prostu wykreślili ście ją Państwo we wstępnym głosowaniu na wniosek przewodniczącego z 
porządku obrad.” 
 
/Głosowanie 11/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    16 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 8 
 
14. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). 
 
Grzegorz Nowak – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej omówił projekt uchwały. 
 
Józef Piontek  – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 12/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
 
15. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (kolektor "A"). 
 
Grzegorz Nowak – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej omówił projekt uchwały. 
 
Józef Piontek  – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
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Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 13/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
 
16. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, 
Gotartowice, Boguszowice Stare). 
 
Grzegorz Nowak – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej omówił projekt uchwały. 
 
Józef Piontek  – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 14/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
 
17. Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo 
powstałych udziałów (grunty pod przepompowniami, urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej w 
dzielnicach : Popielów, Radziejów, Meksyk, Rybnicka Kuźnia, Ochojec, Chwałowice, Paruszowiec Piaski, 
Niedobczyce). 
 
Grzegorz Nowak – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej omówił projekt uchwały. 
Józef Piontek  –Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Michał Chmieliński – Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika zapytał czy aport obejmuje VAT . 
 
Grzegorz Nowak – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej przekazał informację, Ŝe dwie pierwsze 
uchwały są to wartości netto i pokazany sposób objęcia udziałów, pozostałe są aportem zwykłym (będzie 
zwolnione z podatku VAT). 
 
/Głosowanie 15/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
Stanisław Jaszczuk - Przewodniczący Rady Miasta zarządził 10 min przerwy. 
 
18. Zbycie, nabycie, przyjęcie darowizny, ustanowienie słuŜebności gruntowej oraz wydzierŜawienie 
nieruchomości. 
 
Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta omówił projekt uchwały wraz z prezentacją multimedialną. 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika złoŜył wniosek o ujawnienie przy referowaniu uchwały 
imienia i nazwiska osób na rzecz których następują świadczenia. 
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Grzegorz Słodkiewicz – Radca Prawny – poinformował, Ŝe nie widzi przeciwwskazań jednocześnie 
zaznaczając, Ŝe te dane powinny ograniczać się tylko do imienia i nazwiska. Jednocześnie przedstawił 
stanowisko Wojewody Śląskiego w tej sprawie. 
 
Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta omówił projekt uchwały wraz z prezentacją multimedialną. 
 
Henryk Wilk  – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Działalności Gospodarczej 
poinformował, Ŝe projekt uchwały został jednogłośnie przyjęty przez Komisję . 
 
/Głosowanie 16/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
19.WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Kosmonautów 2/32) . 
 
Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta omówił projekt uchwały . 
 
Józef Piontek  – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały 
został jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika „Ja się zgadzam, co do istoty tej uchwały, nie widzę zastrzeŜeń, tym 
niemniej trudno mi się zgodzić z uzasadnieniem, poniewaŜ uzasadnia się tutaj, Ŝe Pan który musiałby zwracać 
bonifikatę działał w błędzie co do prawa. My się nie moŜemy zgadzać na takie sankcjonowanie niewiedzy 
prawnej, poniewaŜ zgodnie z paremią która jest oczywiście uznawana w polskim systemie prawnym 
„nieznajomość prawa szkodzi” tym niemniej naleŜałoby w uzasadnieniu wykazać, w moim przekonaniu, kwestią 
wykładni celowościowej ustawy o gospodarce nieruchomościami, a mianowicie chodzi o to Ŝe konieczność 
zwrotu bonifikaty zachodzi wtedy kiedy nieruchomość została zbyta, ale celem takiego przepisu jest to Ŝeby się 
ludzie nie wzbogacali na tym, Ŝe od Miasta otrzymali coś taniej,  a potem sprzedali to z zyskiem czyli na tym 
zarobili. Natomiast w tym przypadku doszło do rozporządzenia bezpłatnego i uwaŜam, Ŝe tutaj w tym przypadku 
byłoby bezcelowe Ŝądanie zwrotu bonifikaty właśnie z tego powodu, Ŝe nie jest to celowe, nie jest to zgodne z 
wykładnią celową tych przepisów. TakŜe na przyszłość pragnę zwrócić uwagę Ŝe uzasadnienie powinno raczej 
dotyczyć wykładni celowościowej tych przepisów, a nie sankcjonowania niewiedzy prawnej obywatela” 
 
/Głosowanie 17/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    24 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
 
Obrady Rady Miasta opuścili radni: Kazimierz Salamon i Franciszek Kurpanik. 
 
O godzinie 20:15 obrady Rady Miasta opuścili radni Kazimierz Salamon i Franciszek Kurpanik. 
 
20.WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Lompy 17A/7). 
 
Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta omówił projekt uchwały . 
 
Józef Piontek  – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej poinformował, Ŝe projekt uchwały został 
jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję . 
 
/Głosowanie 18/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -    22 radnych 
- przeciw -  0  
- wstrzymało się – 0 
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21.Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy  
( drewniany kościół w Wielopolu). 
 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta –omówił projekt uchwały. 
 
Henryk Wilk  – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Działalności Gospodarczej - 
poinformował, Ŝe projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
 
/Głosowanie 19/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 22 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  0 
 
22.Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(kościół ewangelicki). 
 
Godzina 20:17 wrócił radny Franciszek Kurpanik 
Godzina 20:18 obrady Rady  Miasta opuścił radny Jacek Piecha. 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta –omówił projekt uchwały. 
 
Henryk Wilk – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Działalności Gospodarczej - 
poinformował, Ŝe projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
 
/Głosowanie 20/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -   22 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się – 0   
 
23.Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(drewniany kościół w Ligocie- Ligockiej Kuźni). 
 
O godzinie 20:20 obrady Rady Miasta opuścił radny Józef Skrzypiec. 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta –omówił projekt uchwały. 
 
Henryk Wilk  – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Działalności Gospodarczej - 
poinformował, Ŝe projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  
 
/Głosowanie 21/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za -  21 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  0 
 
24.WyraŜenie poparcia dla działalności Stowarzyszenia Sumina na Rzecz Odnowy i Rozwoju Górnego 
Śląska. 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta –omówił projekt uchwały. 
 
/Głosowanie 22/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 21 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  0 
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Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący rady Miasta zarządził 10 minut przerwy. 
 
25.Przyjęcie „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika”. 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił wprowadzenie do projektu uchwały. 
 
Piotr Leksy  z firmy AGRO – TUR SA omówił projekt uchwały wraz z prezentacją multimedialną.  
 
Henryk Cebula – Przewodniczący Komisji Przemysłu Górniczego, Ekologii i Rolnictwa - poinformował, Ŝe 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „Mam dwa pytania. Podał Pan prawdopodobny koszt kolektora 15 
tysięcy złotych, jak duŜy to jest kolektor ? Pytanie drugie, dlaczego ten program ograniczania niskiej emisji 
został ograniczony tylko do kolektorów, uwaŜam, Ŝe to jest tylko część programu. Program powinien 
obejmować równieŜ inne źródła, nawet węglowe, które zostały zaniechane w pewnym momencie przy likwidacji 
powiatowych i gminnych funduszy ochrony środowiska, gdzie brakuje dotacji do kotłów węglowych z 
podajnikiem, gdzie kotły te stały się bardzo popularne i zdają egzamin – one rzeczywiście powodują 
ograniczenie niskiej emisji w terenie, a tutaj pomijamy to chociaŜ jesteśmy i stoimy na węglu. Ja nazwałbym to 
częściowy program ograniczenia niskiej emisji bo dotyczy on samych kolektorów a wiemy, Ŝe będą one słuŜyć 
do dogrzewania wody, gdzie wodę będą normalnie dogrzewać kotły róŜnego rodzaju, a w większości węglowe” 
 
Piotr Leksy  z firmy AGRO – TUR SA „ Na pierwsze pytanie mogę odpowiedzieć, Ŝe kwota 15 tysięcy to 
kwota od której liczony jest poziom dofinansowania i tutaj praktyka jest taka, Ŝe rzeczywiście przeciągu kilku lat 
te urządzenia stały się bardziej powszechne. Ilość sprzedawanych zestawów spowodowała, Ŝe ceny ich znacznie 
spadły. Dzisiaj moŜna powiedzieć, Ŝe dobry układ solarny, typowy układ, przez co moŜna rozumieć: dwie sztuki 
tych ogniw solarnych w granicach od 4,5 m2 do 5 m2 układ solarny zawiera zasobnika 350 litrów ciepłej wody 
uŜytkowej, mały komputerek sterujący tym układem solarnym i układ pompowy, który w momencie kiedy jest 
odpowiednia róŜnica temperatur przepompowuje ten czynnik cieplny i powoduje, Ŝe glikol nagrzewa wodę, 
która jest zgromadzona w zasobniku – to mniej więcej jest taki zestaw”. 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta uzupełnił odpowiedź na pytania Pana Stanisława 
Stajera „ Jest to program obszarowy obejmujący całą gminę, dedykowany dla tego rodzaju przedsięwzięć. 
Przypomnę, Ŝe został zlikwidowany gminny i powiatowy fundusz ochrony środowiska. Powstało w całym kraju 
zamieszania, rwetes wszystkich gmin. Trwa nowelizacja prawa, która umoŜliwi przywrócenie finansowania osób 
fizycznych z budŜetu gminy prawdopodobnie na zasadach takich jak to do tej pory było. Kwestia 
dofinansowania pieców i innych elementów, które dofinansowaliśmy wróci z powrotem. 
 
Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika „ Czy dalej wpływają ankiety ? Czy osoby, które nie złoŜyły 
ankiet będą mogły być beneficjentami tego programu ? Ten program będzie realizowany ze środków z budŜetu 
Miasta WFOŚ i GW  oraz wkładu własnego uczestniczących w nim mieszkańców. Jak będzie wyglądał mniej 
więcej procentowo udział tych podmiotów, bo z tego co zrozumiałem 60 % będzie mogło być dotacji z 
zewnątrz” 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta „Te 60 % dotacji to jest maksymalny poziom 
dofinansowania, jaki w swoim regulaminie przewidział WFOŚiGW i maksymalny kosz do którego ten fundusz 
to finansuje to 15 tysięcy złotych. Natomiast budŜet Miasta będzie musiał finansować tą część, w którym miasto 
zaciągnie zobowiązanie w  WFOŚ. W skrócie mówiąc gmina zaciąga poŜyczkę w WFOŚ i udziela dotacji w 
procencie, który zostanie określony w regulaminie mieszkańcowi. Natomiast gmina będzie musiała spłacić tą 
zaciągniętą poŜyczkę, a pozostałą część będzie musiał spłacić właściciel domku jednorodzinnego. Gdyby 
przyjąć dla uproszczenia, Ŝe my dajemy dotację 50 % to drugie 50 % musi sfinansować ze środków własnych 
właściciel i ma on trzy drogi do wyboru: albo sfinansuje ze środków własnych, które ma w kieszeni albo 
zaciągnie kredyt preferencyjny w banku ochrony środowiska, który na chwilę obecną jest oprocentowany w skali 
roku na 3% i jednorazowej prowizji w wysokości 1 % bądź skorzysta z dofinansowania NFOŚ, ale fundusz ten 
umarza co prawda 40 % zaciągniętej poŜyczki, jednakŜe ta poŜyczka jest na oprocentowaniu WIBOR plus marŜa 
i na dzisiaj to jest 11,02 %. Z kalkulacji które mam przed sobą wynika, Ŝe najkorzystniej to jest sfinansować ze 
środków własnych albo z kredytu Banku Ochrony Środowiska. Z symulacji wynika Ŝe przy kwocie 4 tysiące w 
wypadku kredytu w NFOŚ daje obsługę na poziomie 703 złotych miesięcznie. Natomiast tej samej wysokości 
kredyt w banku daje obsługę na poziomie 285 złotych. MoŜe mieć teŜ miejsce podatek od dotacji. Wystąpiliśmy 
z zapytaniem do Urzędu Skarbowego w tej kwestii. Jest niemalŜe pewne, Ŝe będzie ten podatek naliczony.” 
 
Waldemar Brzózka – Radny Miasta Rybnika „Ten program dotyczy tylko właścicieli budynków 
jednorodzinnych ?” 
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Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta „Ten program dotyczy właścicieli budynków 
jednorodzinnych i wspólnot mieszkaniowych” 
 
Waldemar Brzózka – Radny Miasta Rybnika „ Czy, któraś ze wspólnot złoŜyła taki wniosek?” 
 
Pan Michał Śmigielski – Zastępca Prezydenta Miasta „Chyba nie” 
 
Waldemar Brzózka – Radny Miasta Rybnika „Czy zetknął się Pan w Polsce, Ŝe właściciele budynków 
wielorodzinnych instalowali sobie takie systemy na dachach , czy to jest efektywne dla takiego budynku 
wielorodzinnego, taki dach o powierzchni 1200 m 2?” 
 
Piotr Leksy  z firmy AGRO – TUR SA „Powierzchnia dachu nie ma tutaj takiego znaczenia, liczone są 
parametry związane z zuŜyciem ciepłej wody uŜytkowej. Jeśli chodzi o wspólnoty to na dzień dzisiejszy 
wojewódzki fundusz wspólnotą takiej moŜliwości nie daje w tego typu programach tzn. z pośrednictwem 
samorządu te programy realizowane są dla budownictwa indywidualnego. Natomiast jeśli by powstała taka 
potrzeba wspólnoty mogą samodzielnie ubiegać się o to dofinansowanie w WFOŚ , bo tutaj ta ścieŜka 
uproszczona, która odbywa się poprzez samorząd, jeśli chodzi o wspólnoty mieszkaniowe to trochę więcej 
wymagań jest dokumentacyjno – projektowych, trzeba wykonać audyt trzeba obliczyć kiedy się to zwróci 
 
Waldemar Brzózka – Radny Miasta Rybnika „Czy ta instalacja byłaby na tyle efektywna aby móc utrzymać 
wodę ciepłą przez cały rok w budynku dla 300 osób (100 mieszkań)?” 
 
Piotr Leksy  z firmy AGRO – TUR SA „Sprawność kolektorów w ciągu roku to 50-60%, zima no niestety nie 
wyciągniemy za duŜo z tych kolektorów, takŜe w przypadku układu solarnego, najwięcej tego zysku 
energetycznego jest w okresach letnich i w skali roku rozkłada się to na 50-60%. Generalnie ten zasobnik, o 
który Pan pytał ma dwie węŜownice i ta jedna słuŜy do podgrzewania wody przez solar a druga poprzez 
wspomaganie źródła ciepła nie jest to układ funkcjonujący autonomicznie na nasze warunki atmosferyczne ” 
 
Bronisław Drabiniok – Radny Miasta Rybnika „Chciałem się dowiedzieć o średnią sprawność tej instalacji. 
Ostatnio jedna z gmin województwa śląskiego zastosowała taką instalację do podgrzewania basenu. Okazało się, 
iŜ stało się to duŜą poraŜką bo temperatura podniosła się tylko o 10. Mamy przykład teraźniejszego tygodnia 
gdzie od początku tygodnia w Rybniku leje a więc słońca zero, więc sprawność spadła prawie, Ŝe do zera. 
Takich dni w Polsce mamy bardzo duŜo. JeŜeli to co mówił mój przedmówca Pan Stajer, jako program 
chwalebny to dogrzewanie w tych krótkich miesiącach letnich, bo nie czarujmy się większość z nas posiada 
instalacje do podgrzewania ciepłej wody na paliwo stałe na węgiel czy to na gaz. Ja kiedyś pokusiłem się kiedy 
zbieraliśmy te ankiety to przy kwocie 15 tysięcy za taką standardową instalację to wszystko zwróci nam się 
licząc po cenach wolnorynkowych za 23,5 roku, a pytając się z kolei firmy, które produkują te solary 
dowiedziałem się, iŜ okres pracy takiego solaru wynosi maksymalnie 15 lat. Prosiłbym o rozjaśnienie mojego 
umysłu bo coś mi tu nie pasuje. 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika – „Czytaliśmy chyba ten sam artykuł, tylko Pan chyba część tego 
artykułu streścił nie dopowiadając reszty – to się nazywa manipulacja. Zaraz Panu powiem czego Pan zapomniał 
wyczytać. Podał Pan przykład basenu w Katowicach, który jest wybudowany i popełniono jakiś błąd 
technologiczny i wzrost temperatury był rzeczywiście o 1 %, ale był podany i teraz podam to czego Pan 
zapomniał powiedzieć był podany drugi basen, gdzie wzrost temperatury był 7%, gdzie instalacja była 
prawidłowo wykonana. Ja myślę nie próbujmy rozwiązywać tych problemów ekonomicznych tutaj na sesji za 
mieszkańców. Mieszkańcy mają swój rozum, swoje doświadczenia, mogą rozeznać czy chcą tego typu instalacje 
zainstalować czy nie chcą. Potrafią sobie przeliczyć czy okres akumulacji tych środków to jest 23 lata czy to jest 
15 czy 10 – obojętnie jak. Nie próbujmy za nich tego rozwiązać. Oni mają prawo o tym decydować. Na temat 
instalacji solarnych przeczytałem naprawdę parę set artykułów. Autentycznie Ŝywotnie się interesowałem. W 
jednym artykule problem jest przedstawiony w takim świetle i ten sam problem w drugim artykule o 360 stopni 
inaczej więc dajmy szansę Ŝeby mieszkańcy sami o tym zadecydowali. Ilość wniosków, które wpływają 
świadczy o tym, Ŝe jesteśmy w stanie około 100 wniosków obsłuŜyć w następnej kolejności gdzieś mamy 400, 
300, 700 w perspektywie takiej 3, 4 letniej takŜe zainteresowanie jest. Gdyby przyjąć to rozumowanie, które Pan 
Radny Drabiniok przedstawił no to mamy w naszym kraju kilka tysięcy ludzi, którzy nie potrafią liczyć na 
poziomie pierwszej klasy szkoły podstawowej i wyrzucają pieniądze w błoto, ładują się w jakieś technologie, 
które są całkowicie nieprzydatne  z punktu widzenia ekonomicznego.” 
 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika – „Ja sądzę tak, Ŝe te 700 osób, które weszły w ten 
program to nie są ludzie biedni, to są ludzie raczej zamoŜni. Ja bym się nie martwił o ich finanse czy oni na tym 
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stracą. Choćby z tego nawet nic nie mieli to mają satysfakcję, Ŝe ze słońca biorą. Natomiast nie jest to wina 
Miasta, Ŝe tak jak Pan Prezydent powiedział, Ŝe nie promujemy kotłów ekologicznych węglowych, bo jak ja 
sobie policzyłem to zdecydowanie efektywność jeŜeli kocioł automatyczny ma sprawność dwukrotnie większą 
niŜ kocioł taki tradycyjny to mamy oszczędność na spalaniu węgla ośmiokrotnie wyŜszą niŜ przy solarach – przy 
tym samym wkładzie finansowym. Ja jestem posiadaczem kotła węglowego, który musiałem kupić za własne 
pieniądze jestem z niego bardzo zadowolony, niewiele pali. Polecałbym wszystkim, którzy chcą coś takiego 
kupić bo to jest efekt ekologiczny dwukrotny. Po pierwsze, Ŝe spala się o 4 tony mniej po drugie w tym piecu nie 
moŜna spalić nic innego oprócz węgla.” 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika: „W tej cenie 15 tysięcy złotych byłby zestaw tych dwóch 
kolektorów plus zbiornik, sterownik ,układ pompowy, a co z instalacją? Jest w tym koszcie równieŜ instalacja?”  
 
Piotr Leksy  z firmy AGRO – TUR SA potwierdził Ŝe cena obejmuje instalację. 
 
/Głosowanie 23/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 23 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  1 radny 
 
26.Utworzenie odrębnych obwodów głosowania w wyborach do organów samorządu terytorialnego w 
2010 roku.  
 
Daniela Lampert – Sekretarz Miasta –omówiła projekt uchwały. 
 
Waldemar Brzózka – Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa - poinformował, Ŝe projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
 
/Głosowanie 24/ 
Przystąpiono do głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 23 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  0 
 
27a Rozpatrzenia skargi Górnośląskiego Towarzystwa Przyrodniczego im. A. Czudka na działalność 
Prezydenta Miasta Rybnika 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 15 lipca 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowił rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby ograniczyć się do przedstawienia 
uchwały zarekomendowania jej i zadawania pytań, skoro radni otrzymali projekty uchwał wraz z stanowiskiem 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Radni przez aklamację przyjęli propozycję Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „ Czy my nie mieszamy tutaj dwóch pojęć poniewaŜ jest skarga na 
Prezydenta, Ŝe dopuścili się błędów przy tworzeniu planów zagospodarowania, a komisja odpowiada, Ŝe nie ma 
jeszcze w tej chwili projektu zmian, jeszcze nie ogłoszono terminu składania wniosków, uwag do projektów 
zmian. Projekt zmian to co innego a uchwalony juŜ to co innego. Nie wiem czy komisja podeszła do tego 
prawidłowo, prawidłowo powinna podejść, Ŝe jest plan gotowy on obowiązuje, a to stowarzyszenie zarzuca 
Prezydentowi, Ŝe dopuszcza się błędu. Tym się powinna zająć komisja czy rzeczywiście dopuszczono się błędu.” 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej „Ten plan jeszcze nie został wyłoŜony, to się okazało 
w Internecie i towarzystwo zdąŜyło obejrzeć jaka ta prognoza jest. Oni wyprzedzili moment wyłoŜenia tego 
planu do publicznego wglądu. Ta skarga ma dwojakie znaczenie. Raz, Ŝe jest bezzasadna, a dwa przekazaliśmy 
te wszystkie uwagi do Prezydenta i on przekazał to z kolei firmie, która rozpatruje uwagi – wiem bo w tej chwili 
ta sprawa juŜ się zamknęła. Te uwagi zostały wykorzystane jako uwagi do zmian opracowywanego planu 
przestrzennego.” 
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Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Ja uwaŜam, Ŝe przyjęcie tej uchwały otworzy 
towarzystwo do korekty na drodze administracyjnej dochodzenia swoich racji” 
 
/Głosowanie 25/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 22 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  2 
 
 
27 b Rozpatrzenia skargi Piotra Kwinta na działalność Prezydenta Miasta Rybnika 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowił rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Benedyk Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika zwrócił uwagę na błędna odmianę nazwiska Kwinta oraz 
przekazał informację, iŜ uzasadnienie uchwały go nie przekonało. 
 
/Głosowanie 26/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 22 radnych 
- przeciw -  1 
- wstrzymało się –  1 
 
27c Rozpatrzenia skargi Jacka Wąsiewicza na Komendanta StraŜy Miejskiej w Rybniku 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowiła rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
/Głosowanie 27/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 23 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  1 
 
 
27d Rozpatrzenia skargi Franciszki Krajcarz działającej przez pełnomocnika – Zdzisława Krajcarz na 
działalność Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Rybniku. 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowił rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Benedyk Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika „Ja tu juŜ któryś raz w uzasadnieniu czytam, Ŝe Dyrektora 
ZGM nie obowiązuje KPA, jakieś terminy 30 dniowe. Ja nie wiem ile jest czasu na zawarcie umowy, czy 
przedstawienie umowy najmu lokatorowi. To zaczyna być śmieszne czy nie moŜna tego dyrektora jakoś tam 
bardziej zdyscyplinować, Ŝeby nie było takich skarg w przyszłości. To taka uwaga do Prezydium. 
 
Joanna Kryszczyszyn – Zastępca Prezydenta Miasta „Tam nigdy umowy nie było i Ŝądanie od dyrektora 
umowy, która nigdy nie była zawarta. Ta sprawa jest bardzo specyficzna myślę, Ŝe była ona omawiana przez 
Komisje Rewizyjną. Ta sprawa dotyczy osoby czyli starszej Pani, która przebywa bez umowy najmu po 
zmarłym synu jednocześnie będąc właścicielem mieszkania na ulicy Budowlanej. śądanie syna Ŝeby ZGM 
przedstawił umowę najmu matce w tym wypadku juŜ jest trochę dziwne. KPA tam faktycznie nie dotyczy, ale 
nawet  gdyby był tam termin 30 dniowy, który trzeba by było dotrzymać, tam nie było czego przestawiać bo tej 
umowy po prostu fizycznie nie było.” 
 
Benedyk Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika „Ja rozumiem, Ŝe odpowiedzi Dyrektora ZGM teŜ nie 
było.” 
Joanna Kryszczyszyn – Zastępca Prezydenta Miasta potwierdziła, Ŝe była. 
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/Głosowanie 28/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 23 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  1 
 
 
27e Rozpatrzenia skargi Ireny Kaczyńskiej na działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
w Rybniku 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowił rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Jacek Piecha – – Radny Miasta Rybnika „Szkoda, Ŝe nie ma na sali Pana Prezydenta. Ta skarga wybitnie 
świadczy o tym, Ŝe Dyrektor ZGM-u nie powinien zajmować tego stanowiska. Bałagan panujący w ZGM-ie, 
brak nadzoru nad pracowniami jest po prostu skandaliczny. Proszę się jeszcze raz zastanowić – o to apeluję – 
czy obecny dyrektor ZGM-u jest właściwą osobą na właściwym stanowisku. Ta sprawa pokazuje jakie są 
skandaliczne pomyłki w ZGM-ie. Nie wiadomo ile osób dostało takie pisma. Zresztą Pani Dyrektor na 
posiedzeniu komisji sama powiedziała, Ŝe tego nie dopilnowała, bo to wszystko szło taśmowo. Ile osób się nie 
zorientowało, Ŝe dostało mylne zawiadomienia. To jest skandaliczne, to jest podstawa do tego, Ŝeby taki 
pracownik dostał przynajmniej naganę, jeśli konsekwencje nie powinny być większe, łącznie z takimi 
surowszymi konsekwencjami dyscyplinarnymi.” 
 
Michał Chmieliński – Radny Miasta Rybnika „Ja myślę, Ŝe słowa wypowiedziane przez mojego przedmówcę 
są daleko niestosowne, mentorskie, pouczające kogo Pan Prezydent ma zatrudniać, zwalniać karać itd. KaŜdy 
musi wiedzieć na jakim miejscu jest i co do niego naleŜy. Myśmy w komisji przedyskutowali temat i 
rzeczywiście doszliśmy do wniosku, Ŝe doszło do takiego błędu. Ten się tylko nie myli, kto nic nie robi tak 
naprawdę. Mam pytanie do Pani Prezydent ile jest posiadaczy mieszkań komunalnych? Ile takich pism 
informujących trzeba wysłać?” 
 
Joanna Kryszczyszyn – Zastępca Prezydenta Miasta „Informacja o podwyŜkach za wodę i za śmieci, 5 
tysięcy było wysyłanych dokumentów, to była metoda taśmowa na zasadzie wydruku komputerowego, a prawie 
Państwo Kaczyńscy są u nas tylko i wyłącznie obsługiwani przez ZGM jako zarząd, woda jest tu rozliczana 
troszeczkę inaczej. Faktycznie doszło do pomyłki w tym wypadku bo to nie jest wspólnota mieszkaniowa, to 
taka specyficzna sytuacja gdzie powierzył nam właściciel swoją nieruchomość, my jesteśmy w tym wypadku 
zarządcą. Jedną taką specyficzną sytuacje mamy jeŜeli chodzi o ten budynek mieszkalny i metodą taśmową 
gdzieś doszło do przekłamani tych danych, gdzie z automatu były drukowane nowe stawki za wodę i wywóz 
śmieci, jak gdyby powielamy bo nie zmienił się wtedy czynsz były te stare dane i wtedy ten błąd nastąpił.” 
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Panie Chmieliński ja się o tyle nie zgadzam z tym stwierdzeniem, 
które Pan powiedział, Ŝe jednak Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił radzie projekt uchwały, 
który stwierdza w pkt 4c Ŝe w przedmiotowej sprawie tryb jest naganny no i w pkt d Ŝe panuje w ZGM bałagan 
to moŜemy przeczytać w uzasadnieniu. Widać jakiś problem i jakieś konsekwencje, jakaś reakcja dość silna 
powinna się tutaj znaleźć. Tylko lektura uzasadnienia pisma, które podpisuje Pan przewodniczący Rewizyjnej. 
Delikatnie mówiąc powinniśmy się nad tym mocno zastanowić.” 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „Mnie z kolei interesuje w ogóle sprawa Państwa Kaczyńskich, bo 
budynek – jak wynika ze sprawozdania – jest sprzedany osobą prywatnym, a od 2005 roku ZGM na podstawie 
umowy z tego roku zarządza tym budynkiem. I teraz to co było wcześniej omawiane do tego nie będę wracał. 
Natomiast odnośnie stawek czynszowych ustalają właściciele a zarządca nie ma na to wpływu, więc jaki los 
czeka Państwa Kaczyńskich, co dalej z tym Miasto zrobi?” 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej „ To jest całkiem inny problem.” 
 
Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika „Ja chciałem jeszcze zwrócić uwagę na kwestie dotyczące taśmowej 
roboty wysyłania korespondencji. Pod kaŜdą korespondencją jest podpisana Pani Dyrektor lub odpowiedni 
pracownik z jej upowaŜnienia i mnie nie interesuje czyja to była wina. Tam był podpis odpowiedzialnego 
pracownika. Za kaŜdy błąd pracownika ponosi odpowiedzialność Dyrektor ZGM. Mnie nie interesuje czy to był 
błąd pracownika, czy kogoś innego. Za kaŜdy błąd pracownika odpowiedzialność ponosi dyrektor. JeŜeli na 
taśmowej produkcji samochodów wyjdzie, Ŝe coś jest źle zainstalowane, to wycofywana jest cała partia,  
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a zazwyczaj ci którzy dopuścili się błędu w nadzorze ponoszą odpowiednie kary. Tylko tyle. Tak działają 
prywatne przedsiębiorstwa.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta „Podzielam uwagę Pana Radnego, dobrze by było gdyby 
takie reguły stosowano w Warszawie.” 
 
/Głosowanie 29/ 
Przystąpiono do głosowania za przyjęciem uchwały: 
- za - 22 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  2 
 
27f Rozpatrzenia skargi Henryka Stańdury na działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
w Rybniku 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
oraz sprawozdanie z posiedzenia Komisji z dnia 13 września 2010 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
postanowił rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej aby swoimi 
słowami powiedział o co w tej sprawie chodzi. 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawę Pana Henryka Stańdury. 
 
/Głosowanie 30/ 
Przystąpiono go głosowania za przyjęciem uchwały :  
- za - 22 radnych 
- przeciw -  0 
- wstrzymało się –  1 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. „Ja bym chciał jeszcze przedstawić Radzie 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli jakiej dokonała w sprawie zatrudnienia jednej Pani i tu bym 
przeczytał to sprawozdanie. Kluby Radnych dostały protokół zespołu kontrolnego. 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z dnia 27 września 2010 r. Komisja Rewizyjna, działając na podstawie art. 
18a Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (oraz § 43 ust. 1 pkt. 3 Statutu Miasta Rybnika z 
dnia 4 października 2002 r.) na zawiadomienia Prezydenta Miasta Rybnika do przewodniczącego Rady Miasta 
Rybnika z dnia 1 lipca 2010 r. dokonała kontroli procesu zatrudnienia Pani Doroty Prutek w Rybnickim 
Centrum Edukacji Zawodowej przy projekcie „Azymut – moja pasja, moja szkoła, mój zawód, moja praca w 
ramach Poddziałania 7. 2. 1. Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego.” 
Kontroli dokonał Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna stwierdza, Ŝe umowa zlecenia 
pomiędzy Rybnickim Centrum Edukacji Zawodowej – Centrum Kształcenia Ustawicznego oraz Praktycznego w 
Rybniku, reprezentowanym przez Tomasza Harsze – kierownika projektu, a Dorotą Prutek została zawarta 
zgodnie z obowiązującym prawem. Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości przy procesie zatrudnienia Pani 
Doroty Prutek. Komisja dokonała kontroli w RCEZ na skutek zawiadomienia Prezydenta Miasta Rybnika z dn. 
1 lipca 2010 r. powołując do tego celu Zespół Kontrolny w dniu 2 sierpnia 2010 r. zgodnie z § 45 ust. 2 Statutu 
Miasta Rybnika. W toku sprawy wpłynęło pismo Pani Julii Pitery – Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów z dnia 9 lipca 2010 r., którego treść była zbieŜna z zawiadomieniem Prezydenta Miasta Rybnika.  
Komisja Rewizyjna na swoich posiedzeniach: Wysłuchała informacji przedstawionych przez Pana Tomasza 
Harsze – Dyrektora Rybnickiego Centrum Edukacji Zawodowej – Centrum Kształcenia Ustawicznego oraz 
Praktycznego w Rybniku. Zapoznała się z protokołem kontroli doraźnej przeprowadzonej w RCEZ w dniach 26 
– 27 lipca 2010 r. przez Panią Sabinę Tkocz – Referenta w Biurze Audytu i Kontroli Wewnętrznej Urzędu 
Miasta Rybnika oraz Panią Katarzynę Korba – Inspektora w Referacie Projektów Edukacyjnych Wydziału 
Edukacji Urzędu Miasta Rybnika. Zapoznała się z protokołem Zespołu Kontrolnego powołanego w celu 
sprawdzenia prawidłowości zatrudnienia przy projekcie „Azymut – moja pasja, moja szkoła, mój zawód, moja 
praca w ramach poddziałnia 7.2.1 Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych wykluczeniem 
społecznym Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego”. Komisja stwierdza, Ŝe do protokołu Zespołu Kontrolnego zostało dołączone zdanie odrębne. 
Komisja wnosi o przyjęcie sprawozdania.” 
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Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika „Wszystkim wiadomo, Ŝe Pani Dorota Prutek to jest córka naszego 
Prezydenta Adama Fudalego. Mam pytanie dlaczego tą sprawą zainteresowała się równieŜ Pani Minister Pitera ? 
Jaki jest efekt dalszej sprawy ?” 
 
Józef Skrzypiec – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:  „ Panie Radny dlaczego się zainteresowała Pani 
Pitera nie wiem, ale pismo było datowane na 9 lipca. Do Urzędu Miasta wpłynęło 17. NiŜ przeszło wszystkie te 
drogi ja go otrzymałem 27 lipca. Było zbieŜne z tym co Prezydent wnosił. Pytanie (które ona Ŝądała w tym 
swoim piśmie to odpowiedź Pan ma w tym protokole tego zespołu kontrolnego) otrzyma dopiero, bo my jak to 
przymniemy przez głosowanie dzisiaj, to Pan Przewodniczący myślę, Ŝe wyśle takie zawiadomienie. My jako 
komisja nie moŜemy na zewnątrz występować, to rada musi przyjąć to sprawozdanie i wtedy Pan 
Przewodniczący ma za zadanie wysłać taką informację.” 
 
Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika „ Większość z Państwa ma przed sobą sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej, które jest oparte na protokole zespołu kontrolnego Komisji Rewizyjnej. Jak podniesiono w 
sprawozdaniu do tego protokołu zostało złoŜone zdanie odrębne, którego jestem autorem. To zdanie odrębne, 
moŜna się z nim zapoznać, poniewaŜ jest dołączone do protokołu. Protokół jest dostępny na Ŝądanie jak 
mniemam. Chciałbym wyjaśnić przyczynę dlaczego zdecydowałem się napisać zdanie odrębne w pewnej 
materii. Mianowicie w pkt 4m tego protokołu stoi napisane, Ŝe zespół stwierdził, Ŝe notatka z rozmowy 
kwalifikacyjnej nie jest wymagana przez prawo, dlatego Ŝe postępowanie w przypadku zatrudnienia na umowę 
zlecenie wymaga przeprowadzenia konkursu na takie stanowisko. Co do zasady się z tym  zgadzam, jak 
najbardziej. Jednak tutaj wyłania się pewien obraz niespójności prawa i moje zdanie odrębne ma na celu 
zasygnalizowanie tego problemu Radzie Miasta, która być moŜe juŜ w przyszłej kadencji zdecyduje się do 
wystąpienia do Ministra Właściwego do spraw edukacji Ŝeby rozwiązania zawarte w ustawie o systemie oświaty 
dotyczące dyrektora szkoły lub placówki oświatowej zostaną ujednolicone. Bo jaki jest problem dyrektor który 
jest nauczycielem nie podlega ustawie o pracownikach samorządowych, natomiast dyrektor który nie jest 
nauczycielem podlega tej ustawie czyli moŜna przyjąć Ŝe de facto jest pracownikiem samorządowym poniewaŜ 
tam jest takie odniesienie w tej ustawie o systemie oświaty. Gdybym był urzędnikiem gdyby przyjąć taką 
wykładnię, Ŝe dyrektor szkoły czy placówki, która w istocie jest zakładem administracyjnym byłby urzędnikiem 
wówczas byłby zobowiązany do sporządzenia notatki tym bardziej, Ŝe w tej sytuacji chodzi o taki konflikt kiedy 
dwie osoby ubiegają się o jakieś zlecenie, które dyrektor tej placówki jest władny udzielić bądź nie. Przy czym 
wchodzi tutaj sprawa finansowania projektu ze środków unijnych co podwójnie komplikuje sprawę i tutaj w 
moim przekonaniu dla przejrzystości administracji szeroko pojętej, z pewnych względów takich etycznych warto 
takie notatki sporządzać. Właśnie taka była konkluzja tego zdania odrębnego, Ŝeby albo zwrócić się do 
odpowiedniego ministra o ujednolicenie tych rozwiązań, poza tym w rozmowach z Panią Prezydent 
Kryszczyszyn jednak była taka wspólna konkluzja, Ŝeby było dobrze to ujednolicić, zwłaszcza pod kątem Ŝeby 
ten status był ujednolicony, a po drugie w moim przekonaniu gdyby to się nie udało to warto by było przyjąć 
takie zasady etyczne dla tych dyrektorów szkół bądź tez placówek oświatowych, którzy są nauczycielami Ŝeby 
obowiązywał jakiś kodeks etyczny nie tylko ten wynikający z ustawy karta nauczyciela czy z ustawy o systemie 
oświaty, ale taki nasz wewnętrzny, poniewaŜ w moim przekonaniu przejrzystość administracji naleŜy się 
mieszkańcom Rybnika.” 
 
Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika: „Pozwólcie, Ŝe teŜ odniosę się do tej kwestii jako Ŝe z ogromną 
radością przyjąłem informację, Ŝe zostałem powołany w skład zespołu kontrolnego, który miał prześledzić 
proces naboru Pani Doroty Prutek na funkcję w Centrum Edukacji Zawodowej. Ja zacznę  od pewnych 
wątpliwości, które ciągle rodzą się w moim sercu i umyśle dotyczące pisma, które przesłała Pani Sekretarz Stanu 
w Radzie Ministrów Pani Julia Pitera. W mojej zawodowej karierze spotkałem się z pismami urzędowymi, które 
były opieczętowane. To jest pierwsze pismo, które otrzymałem do weryfikacji, które nie ma Ŝadnej pieczątki. 
Przed chwilą odnośnie Pani Dyrektor ZGM mówiliśmy o tym, Ŝe to jest pismo taśmowe. Ja państwu pokazuję Ŝe 
podpisała się Pani Julia Pitera i ja nie wiem czy to jest jako Pani Julia Pitera Sekretarz Stanu, bo jeŜeli to jest 
jako Sekretarz Stanu to powinna być pieczątka przyłoŜona „Julia Pitera – Sekretarz Stanu”, a nie napisane tylko 
Julia Pitera-mam pewne wątpliwości prawne. Z drugiej strony pragnę podać informację, Ŝe w piśmie, w którym 
ona się zwraca i tu odpowiadam koledze Staszkowi Stajerowi, Ŝe w piśmie które Pani Julia Pitera pisze zadaje 
6 pytań, na które zespół podczas swojej pracy odpowiada. Ja chciałem was wszystkich poinformować o jednej 
rzeczy: informacje które były podane zarówno w prasie jak i w telewizji. Nie będę nazwy tej telewizji 
wymieniać. W mojej ocenie, po zapoznaniu  się z wszystkimi materiałami, które były dostępne w komisji jest 
w 80 % nieprawdziwe. Ja nie wiem co z tym teraz Pani Julia Pitera zrobi, bo tak jak juŜ powiedziałem jako 
Pełnomocnik Rządu ds. Opracowania Programu Zapobiegania Nieprawidłowością w Instytucjach Publicznych. 
Ja nie wiem czy Pani Julia Pitera ma prawo Ŝądać od komisji i od samorządu wyników przeprowadzonej 
kontroli. Nadzór nad Urzędem Miasta sprawuje Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji i mam 
wątpliwości czy Sekretarz Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów jest osobą, która ma upowaŜnienie do 
przeprowadzenia takiej kontroli – to jest pierwsze pytanie. Teraz odnoszę się juŜ do realiów, które mają miejsce. 
Przed sobą mam artykuł prasowy, który mówił o naduŜyciach- będę cytował: ”Radni opozycyjnej Platformy 
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Obywatelskiej zapowiedzieli, ze złoŜą wniosek o to, by proces rekrutacji córki Prezydenta na Stanowisko 
Koordynatora sprawdziła Komisja Rewizyjna Rady Miasta. Jasne standardy powinny dotyczyć naboru na kaŜde 
stanowisko i w kaŜdej osobie. Dla nas  ta sytuacja jest co najmniej dziwna tym bardziej, Ŝe w kuluarach 
Prezydent przy okazji rozmów na temat nauczycieli wspominał, ze jego córka ma problemy ze znalezieniem 
zatrudnienia. Mówi to przewodniczący, Szef PO w Radzie miasta Pan Piotr Kuczera” Proszę Państwa ja się tak 
zastanawiam czy upubliczniać kuluary rozmów, które ja niekiedy przeprowadzałem. Bo ja rozmawiając z 
kolegami radnymi po aferze hazardowej, którą mieliśmy okazję wszyscy w mediach wysłuchać słyszałem takie a 
nie inne komentarze dotyczące: Mira, Zbycha, Lecha i tak wszystkich pozostałych którzy w tej aferze byli. Ja nie 
upubliczniłem nie poszedłem do telewizji, nie poszedłem do gazety. Nie upubliczniałem tego co koledzy mówią 
o swoich kolegach. Dzisiaj po przeczytaniu artykułu w „Polityce”, Posła, Szefa Mazowieckiej Platformy 
Obywatelskiej na stronie internetowej Pani Poseł Julii Pitery ja juŜ wiem o jakich ludziach oni mówią, ja dzisiaj 
juŜ wiem. Pełniąc obowiązki radnego miasta, nauczyciela, pedagoga, asystenta posłać to wymagamy od tych 
ludzi rzetelności, prawdomówności i uczciwości. JeŜeli dzisiaj ktoś posługuje się kłamstwem, oszczerstwem 
naprawdę ja zastanawiam się jak daleko moŜna się w tym jeszcze posunąć. Po rozmowie z Panem Tomaszem 
Harsze na tej Sali gdy rozmawiał przed komisją rewizyjną ja tak roztrzęsionego człowieka nie widziałem. Chcę 
Państwa powiadomić, Ŝe ten Pan Tomasz Harsze w Warszawie, Pani Minister Pieńkowska, Minister Rządu 
Platformy Obywatelskiej przedstawia go na piedestał Pan otrzymuje nagrody, podobnie jak Pan Prezydenta, a tu 
się okazuje nasi radni pracując dla dobra tej społeczności, oskarŜają i mówią nieprawdziwe informację tę 
nieprawdziwe informacje wypowiadane przez członków Platformy Obywatelskiej maja miejsce w dzielnicach 
Kamień, Niedobczyce, Zamysłów i naprawdę juŜ jest tego powoli dość, tego juŜ jest naprawdę dość. Ja dzisiaj 
oczekuję jednej rzeczy, Ŝebyście dzisiaj przede wszystkim od Pana Przewodniczącego Platformy Obywatelskiej 
Pana Piotra Kuczery, którego znam i nie wyobraŜam sobie, Ŝe on dzisiaj nie powie najprostszej ze słów – 
przepraszam. Tego na tej Sali dzisiaj bym oczekiwał. Dziękuję” 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika: „Ja jeszcze wracam do samego protokołu bo z niego wynika, Ŝe 
Pan Dyrektor Harsze z RCEz-u nie musiał przeprowadzać konkursu, mimo tego konkurs przeprowadził i 
przystąpiły do niego dwie osoby. Obydwie spełniły warunki tego konkursu. Do niego naleŜało ostateczny wybór 
i ona sam dokonał tego wyboru – tak wymienia, ze wybrał Panią Dorotę Prutek dlatego, Ŝe jest nauczycielem w 
rybnickich szkołach i równieŜ Ŝe zna środowisko i to przewaŜyło. Brakuje mi tylko jednego, a ta druga Pani to 
ona nie jest z Rybnika, kim ona jest Ŝe akurat taka była przewaga. Ja rozumiem Ŝe cięŜki wybór miał Pan 
Dyrektor, bo jak tu się zachować w stosunku do swojego szefa, którego jego córka przychodzi na konkurs jak 
juŜ mówiłem. A więc wszystko zgodnie z prawem wierzę w to legalex się odbyło i tak potwierdza to Komisja 
Rewizyjna w całości chociaŜ sam czuję Ŝe w rachubę wchodzi tu ten wątek moralny, którego nie chcę tutaj dalej 
rozwijać, ale chciałem tylko zapytać ta druga Pani nie miała tych zalet, które przewaŜyły. Dziękuję.”  
 
Józef Skrzypiec – Radny Miasta Rybnika „Odpowiadając Panu Radnemu na to, to tak odpowiem w skrócie. 
Obydwie panie były z tego samego rocznika tzn. w wieku tym samym, nawiasem mówiąc obydwie Panie z 
Rybnika z tym, Ŝe ta druga Pani nadal pracuje w Katowicach i w  Rudzie Śląskiej przy dwóch projektach a to by 
był trzeci projekt. Myśmy się nie powołali na to w tym piśmie nie ujął, ale my o tym wiemy bo znając Ŝyciorys i 
pracę zawodową. Pani Prutek jest  nauczycielką i nie pracuje na całym etacie, więc ma czas, dlaczego nie miała 
by pracować, a tym bardziej Ŝe ma doświadczenie bo to był jej trzeci projekt, te dwa zamknięte oczywiście gdzie 
poprzedni dyrektor o niej bardzo dobrze się wypowiadał.”  
 
Piotr Kuczera – Radny Miasta Rybnika „Wysoka Rado zostałem niejako przywołany do wypowiedzi Pan 
Radny Cebula swoim patetycznym tonem ubawił. A propo tego wywiadu to dwie rzeczy. Zapowiadaliśmy, Ŝe 
skierujemy sprawę do Komisji Rewizyjnej, to jest taki normalny tryb w takiej sprawie. Prezydent publicznie 
zapowiedział, Ŝe to zrobi to nie będziemy w tej samej sprawie występować, a jeŜeli chodzi o kuluarowe 
rozmowy Pani dziennikarz zapytała czy słyszałem o takim temacie powiedziałem, Ŝe w kuluarach było o tym 
słychać i tyle. Pan Radny Piecha nie wie co to są kuluary, to wytłumaczę.” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika „ Ja chciałem to tylko tak skwitować szanowni radni, Ŝe 
takie są właśnie problemy z zatrudnianiem dzieci samorządowców. Mówię to ogólnie.” 
 
Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika: „ Ja chciałem jeszcze zabrać głos jako Radny Platformy 
Obywatelskiej, przede wszystkim jako członek Komisji Rewizyjnej, poniewaŜ Pan Radny Cebula pytał na jakiej 
podstawie Pani Minister przeprowadza kontrolę, więc ja musze powiedzieć, Ŝe Pani Minister kontroli nie 
przeprowadzą, bo kontrolę przeprowadzał zespół kontrolny i tutaj odnośnie Pani Minister Pitery niezaleŜnie 
jakie mam o niej zdanie, czy ją lubię czy nie czy popieram czy nie, to ja bym tutaj nie widziałem, Ŝe 
przeprowadzała kontrolę to po pierwsze. Po drugie kaŜdy jest…. Panie Przewodniczący niech Pan przywoła do 
porządku bo to mi zakłóca tok mojej wypowiedzi.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Proszę o spokój” 
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Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika: „TakŜe Pani Minister nie przeprowadzała, Pan Radny chce być tak 
purytański i bardziej papieski od papieŜa to przede wszystkim na to naleŜy zwrócić uwagę. Na jakiej podstawie 
moim zdaniem w rozporządzeniu kompetencyjnym Pani Minister Pitery nie uprawnia jej Ŝeby Ŝądać takiej 
informacji aczkolwiek w dobrym tonie jest zawsze udzielanie takich informacji jeśli inny organ, Pani Minister 
nie jest organem to przede wszystkim, ale jako pracownik pracujący z upowaŜnienia Prezesa Rady Ministrów 
myślę Ŝe to jest w dobrym tonie takich informacji udzielać. Co do całej części moralizatorskiej nie będę się 
odnosił poniewaŜ nie dotyczy to merytorycznej części pracy Komisji Rewizyjnej.”  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Pozwolę sobie równieŜ na drobny komentarz, bo 
słucham tej dyskusji z zaŜenowaniem, a wyobraŜam sobie jak czuje się Pan Prezydent. Wszyscy mamy dzieci, 
jesteśmy radnymi. Moja córka dzisiaj była w szpitalu porozmawiać o warunkach przyjęcia bo kończyła studia 
medyczne, na te studia dostał się bez egzaminu za bardzo dobre wyniku w nauce, jako laureatka olimpiady 
biologicznej, średnia ponad 4,5. Ja teraz mam wątpliwości. Nie wiem czy Dyrektor Zejer  sporządził notatkę bo 
ja jestem ten z  Pis-u a moja córka jest moim dzieckiem i nie wiem czy to nie jest dziecko drugiej kategorii. 
Dlatego Ŝe nas się zaczyna traktować troszkę jak ludzi z innej planety. To samo Panie Jacku do Pana. Sporządził 
Pan zdanie odrębne i na bazie tego zdania niech Pan pamięta czyim dzieckiem Pan jest, a Pan niedługo zaczyna 
karierę na państwowej uczelni. Ma Pan doktorat robić z uwagi na dobre oceny. Powiem szczerze jestem 
zaŜenowany, a osoba Pani Minister to są najgorzej wydawane pieniądze w tym kraju do tej pory. Wykryta afera 
za 8,5 grosza, to czym ta Pani się zajmuje, jej dokonania, to jest naprawdę Ŝenada.” 
 
Kazimierz Salamon – Radny Miasta Rybnika:  „Dziękuję za głos. Panie Przewodniczący, Szanowni Radni  
w szczególności radni polityczni z PiS albo PO, ja myślę Ŝe na najbliŜszą kadencję, to juŜ jest za późno na 
zmiany, ale moŜe tak Ŝartobliwie zaproponowalibyście w swoich partiach, aby kandydatami na radnych, na 
posłów na kogokolwiek do sejmiku byli tylko ci, którzy pochodzą z domu dziecka i którzy nie mają Ŝadnych 
dzieci i nie planują Ŝadnych dzieci, bo to by było najprostsze, wtedy sieroty, które nie są z niczym związane 
wtedy nie byłoby Ŝadnych podejrzeń. Dziękuję.” 
 
Jacek Piecha – Radny Miasta Rybnika: ”Panie Przewodniczący nie bardzo rozumiem ca autor miał na myśli 
kierując pewne słowa do mnie. Pan jako prawnik powinien wyraŜać się zwięźle i jasno to po pierwsze. Po drugie 
osobiście uwaŜam Ŝe i to podkreśliłem na początku prac komisji rewizyjnej, Ŝe wiem jakie są problemy będąc 
dzieckiem swojego ojca. Znam te problemy lepiej niŜ  się panu wydaje i po wstępnej analizie, co Pan 
Przewodniczący moŜe potwierdzić powiedziałem, Ŝe tutaj nie ma Ŝadnego problemu. Nie widzę problemu 
zatrudnienia Pani Prutek RCEZ . komisja z resztą sporządziła protokół uznano Ŝe nie wykryto Ŝadnych uchybień 
ani nieprawidłowości. Natomiast moje zdanie odrębnie nie odnosi się stricte do tej sytuacji Pan musiał źle 
zinterpretować moje słowa. Odnosi się natomiast do porządku prawnego i po to apelowałem do Rady Miasta 
Ŝeby być moŜe juŜ nie w tej kadencji poddała te pewne problemy analizie bo to jest waŜne dla nas w 
samorządzie być moŜe ministrowie edukacji nie zdawali sobie sprawy do tej pory, Ŝ powstają komplikacje i za 
bardzo nie potrafię zrozumieć o co Panu chodziło. Ja pamiętam czyim jestem synem, ale to nie jest w ogóle 
przedmiotem obrad Wysokiej Rady, tak mi się wydaje. 
 
Stanisława Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „ Proponuję zakończyć ta Ŝenująca dyskusję, nie wiem 
czy ktoś chciał jeszcze coś powiedzieć. Pozwólcie Państwo, ze przegłosujemy przyjęcie sprawozdania”  
 
/Głosowanie 31/ 
Przystąpiono do głosowania za przyjęciem sprawozdania . 
Za- 23 radnych 
Przeciw- 0 
Wstrzymało się  1 radny  
 
30.Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 
 
 
Stanisława Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „ Państwo pozwolą Ŝe zacznę od kilku informacji, które 
wpłynęły do mnie. Zgodnie z ustawą o inspekcji ochrony środowiska, Radzie Miasta została przedłoŜona 
informacja o działalności kontrolnej Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach. 
Informacja została przedstawiona na Komisji Przemysłu Górniczego i Ekologii w dniu 16.09.2010 r. – 
zaproszenie otrzymała cała Rada. Informacja wyłoŜona została takŜe do wglądu radnych w Biurze Organizacji  
p. 110. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych Radzie Miasta w terminie do 31sierpnia została przedłoŜona 
informacja o przebiegu wykonania budŜetu Miasta Rybnika oraz planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury za I półrocze 2010. Informacja wyłoŜona została do wglądu radnych oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej.” 
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Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (Przewodniczący Rady) w terminie do 30 października kaŜdego roku 
przedstawia radzie informację o osobach, które nie złoŜyły oświadczenia majątkowego lub nie złoŜyły go w 
terminie. Mnie taki obowiązek dotyczy jeśli chodzi o Państwa- Radnych. Informuję, Ŝe wszyscy takie 
oświadczenia złoŜyli w terminie. Było tam parę takich drobnych nieprawidłowości, które na bieŜąco sobie 
powyjaśnialiśmy. Mam równieŜ poinformować o działaniach podjętych w związku z przeglądem tych 
oświadczeń. To co przed chwilą powiedziałem, to były tego typu działania. Były te rozmowy indywidualne i te 
drobne, takie korekty poczynione. 
Przypomnę 11 listopada msza św. w intencji ojczyzny i nas radnych. Serdecznie jeszcze raz wszystkich radnych 
zapraszam . Pisma, które wpłynęły do Rady Miasta. Pismo z dnia 27 lipca 2010 r. Pani Agnieszki Mikołajczyk – 
Demczuk w sprawie umorzenia bonifikaty i odsetek dotyczących zbycia lokalu mieszkalnego w budynku przy 
ul. Kawalca – wnioskodawcy przesłano stanowisko Prezydenta Miasta w tej sprawie- jest ono tutaj do wglądu. 
Pismo z dnia 26 sierpnia 2010 r. GraŜyny Staniek dotyczące wypłaty dodatku wyrównawczego do płacy – pismo 
zostało przekazane do Prezydenta Miasta celem załatwienia zgodnie z właściwością. To było pismo, którego 
adresatem rada nie powinna być. Powinien to rozpatrzyć Prezydent Miasta – kopia pisma jest równieŜ do wglądu 
dla radnych. 
Pismo z dnia 10 sierpnia 2010 r. Związku Zawodowego Pracowników Warsztatowych, Zarząd Zakładowy przy 
PKP Cargo S.A.  – prośba o wsparcie działań w celu utrzymania Górnośląskiego Zakładu Spółki w Rybniku. 
Wiem, Ŝe były takie pisma. Niech mnie Pan Prezydent poprawi w tej sprawie. Pan Prezydent teŜ wysyłał jakieś 
pismo do PKP i to pismo jedno i drugie jest do wglądu. 
Pismo z dnia 17 września 2010 r. Międzyzakładowej Komisji Koordynacyjnej NSZZ Solidarność o pomoc w 
trudnej sytuacji materialnej to dotyczy realnej obniŜki płac. Wiem, Ŝe takie pismo równieŜ wpłynęło do PiS. 
Wiem Ŝe wczoraj odbyła się rozmowa, dyskusja na ten temat . Pismo i dołączone do niego pisma równieŜ do 
wglądu pismo z dnia 9 września 2010 r. z Ministerstwa sprawiedliwości w sprawie utworzenia Sądu 
Okręgowego w Rybniku z  tego co mi się udało wstępnie przeczytać tam jest odpowiedz negatywna. Pismo 
równieŜ tutaj do wglądu. 
Dzisiaj otrzymałem skargę Wojewody do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie uchwały NR 587. 
To jest uchwała dotycząca przyjętego planu zagospodarowania przestrzennego. Ono jest dosyć długie. MoŜna się  
z tym pismem zapoznać. 
Czy do tych pism Pan Prezydent chciałby coś uzupełnić ?” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Otwieram dyskusję.”  
 
 
Józef Skrzypiec – Radny Miasta Rybnika: „ Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowna Rado, mam 
takie trzy sprawy: po pierwsze: ten Pan się nazywa Piotr Kwinta, tak jak tutaj wnosił Pan Radny Kołodziejczyk, 
nie Kwint, tylko Piotr Kwinta. Mam tą skargę tutaj, takŜe uwaŜam, Ŝe to jest odpowiedź, jest była prawidłowa. 
Druga sprawa: zmuszają mnie nasi mieszkańcy, Ŝebym to podniósł na Sesji Rady, chodzi mi o wyrównanie dziur 
na parkingach miejskich, zbliŜa się okres zimowy, będzie jeszcze coraz gorzej. Jedni juŜ narzekają, Ŝe tam sobie 
uszkodzili koła czy felgi w samochodach, więc prosiłbym o taką interwencję Pana Prezydenta, jakby szło to w 
jakiś tam sposób wyrównać, no i konkluzja  na sam koniec. Musze powiedzieć, Ŝe z powodu tej niezdrowej 
zawiści  trochę się cieszę, chociaŜ mi  jest Ŝal bo jestem sam, Ŝe mam syna w Ameryce i nie muszę takich 
problemów przeŜywać, dziękuję.” 
 
Henryk Ryszka – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Prezydencie, mam 
takie dwa pytania: pierwsze to jest ten  plan zagospodarowania przestrzennego. Jest ponownie wyłoŜony i jest 
duŜa obawa czy my w tej kadencji ten plan tutaj, te wnioski poprawimy i juŜ go przedstawimy do uŜytku, bo 
jeŜeli tego planu nie będzie w tej kadencji, to pewnie inwestycje teŜ się przesuną.  Jest to bardzo pilne, ja juŜ tam 
rozmawiałem na temat tego planu zagospodarowania przestrzennego z Panem Prezydentem Śmigielskim , Ŝe 
rzeczywiście to długo trwa, bo 9 miesięcy od przetargu firma moŜe  normalnie się go tak długo odkładać, potem 
w końcu powiem,  teraz chwycimy się zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, bo mamy na to tyle 
czasu i wszelkie inwestycje tzn. zmiany gruntów itd. to stoi to wszystko. Inwestor juŜ jeden poszedł, drugi nie 
wiadomo czy przyjdzie na to, ale w kaŜdym razie było by to dobrze Panie Prezydencie jakby to jeszcze  w tej 
kadencji naszej zostało tu wprowadzone w Ŝycie, to jest jedne, a tu jeszcze drugie takie pytanie, prośba  w 
zasadzie: bo tu było pytanie odnośnie ulicy Jagodowej, to juŜ Pan Prezydent powiedział, Ŝe tam juŜ jeŜeli chodzi 
o działki i jest ta sprawa z przebudową telekomunikacji i tych słupów tam energetycznych. Jest to sprawa 
w toku, ale Panie Prezydencie znowu się pojawiły  tam dziury na tej ulicy Jagodowej. My w dalszym ciągu tu 
jeździmy, bo inaczej się do Rybnika nie moŜemy dostać- do centrum. Musielibyśmy co najmniej pół godziny 
wcześniej wyjeŜdŜać, Ŝeby na sesję zdąŜyć, no i jeździmy po tych dziurach. Było by dobrze (teraz po tych 
deszczach powstały te dziury) to wysypać tymi frezami asfaltowymi uwaŜam- tak jak to było trzy tygodnie temu. 
W tej chwili jest rzeczywiście, jest trudno tam jeździć. To te dwie sprawy. Dziękuję.” 
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Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Panie Józefie tą sprawę mamy zapisaną, my to odnawiamy, jeŜeli 
dobrze pamiętam  raz w miesiącu  wszystkie dziury są uzupełniane, frezowane. W najbliŜszym czasie mamy 
przetarg,  liczmy na to Ŝe uda się sprzedać  te dwa place i problem w tym zakresie zostanie rozwiązany, bo 
przecieŜ na tych placach liczymy na parkingi- równieŜ wielopoziomowe, które by mogły powstać. To samo 
będzie z ulicą Jagodową. Drugie pytanie, które Pan zadał, czy pierwsze Pana: plan zagospodarowania 
przestrzennego. Miałem proszę państwa  okazję niedawno wysłuchać  wystąpienia profesora Regulskiego co by 
nie powiedzieć twórcy reformy samorządowej, który  mówił na temat prawa, które muszą stosować 
samorządowcy, prawa, które jest przeregulowane. Co profesor rozumiał przez ten temat, bo rozwinął trochę ten 
temat. Prawo jest w naszym kraju tworzone na zasadzie totalnego braku zaufania wszystkich do wszystkich i 
kaŜda jedna instytucja, która tworzy ustawy, rozporządzenia, zarządzenia, stara się tak ubrać w tym prawie 
zabezpieczenia, Ŝeby jakichkolwiek nieprawidłowości nie było, Ŝe doszło do sytuacji paradoksalnej. Po prostu to 
jest właśnie to przeregulowanie tego prawa i to między innymi brak zaufania do wójta, burmistrza, prezydenta 
jeŜeli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego, wiele rozwiązań moŜna zrobić w sposób bardzo prosty, 
mieć zaufanie, przynajmniej trochę zaufanie do tych ludzi, Ŝe dbają o tę wspólnotę samorządową, którą 
reprezentują, Ŝe są w stanie sami w zespole takim jakim tu jesteśmy pewnie zmiany dokonać w sposób 
uproszczony, nie wiem zatwierdzony przez wojewodę, ten proces byłby juŜ powiedzmy o wiele krótszy. Pewne 
wymogi, które na nas narzuca Prawo Unii Europejskiej, jesteśmy jej członkiem i musimy się do tego prawa 
stosować –ok., ale nie twórzmy dodatkowego prawa, którego to prawa unia od nas nie wymaga. Jesteśmy 
bardziej papiescy od papieŜa i tu mamy wiele problemów i to chociaŜby widać no z budowania funduszy 
europejskich, wiele takich przykładów moŜna było mnoŜyć, miejmy tą świadomość kończąc tą kadencję, Ŝe 
niestety takie prawo jest. Prawo chociaŜby, które nakazuje o jawności. Ja jestem zasypywany róŜnego rodzaju 
pytaniami ze strony radnych, ze strony mediów, którzy Ŝądają określone materiały. Określone materiały np. 
wszystkie umowy, które zostały zawarte przez ZGM w ciągu dziesięciu lat. Proszę państwa to jest wejście do 
archiwum, ten okres pięcioletni przynajmniej, odkopanie tego czy skserowanie i pytanie chociaŜby, które Franek 
mi zadawał dlaczego z tą Wodzisławską tak duŜo to trwa, proszę Państwa wierzcie naprawdę, to nie jest jakiś 
taki unik czy uskok z mojej strony, to teŜ jest efekt tego, Ŝe administracja w urzędzie pracuje na takich obrotach, 
gdzie koła buksują w miejscu, a my idziemy do przodu- wykonujemy bzdury, róŜne rzeczy, zupełnie  nikomu  
niepotrzebne, z których zupełnie nic nie wynika, wszystkie materiały, nie wiem ostatnio wszystkie karty 
drogowe, moje w przeciągu chyba pięciu lat czy ileś, jest w pewnym momencie ochrona danych osobowych, 
wszystkie umowy, nazwiska zatarte, pozostają lokale mieszkalne o powierzchni , takie tomy dokumentów, no 
przecieŜ to jest czysta, klasyczna złośliwość, to niczemu innemu nie słuŜy, jednej tylko idei: im gorzej dla nich, 
tym lepiej będzie dla nas. Jest sporo no niestety przykładów na to, Ŝe po prostu sami sobie szkodzimy, zupełnie, 
zupełnie niepotrzebnie, to jest nie zwykle  przykre proszę Państwa, ja rozumiem opozycja ma swoje prawa, musi 
być opozycja, nie wyobraŜam sobie bez opozycji, ale no Ŝeby to opozycja zajmowała się rzeczami naprawdę  
istotnymi, nie złośliwościami, to są złośliwości proszę Państwa.” 
 
Władysław Horabik – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, ja 
w pierwszym rzędzie chcę serdecznie podziękować w imieniu straŜy, prezesa, własnym za niezbędne pieniąŜki 
na tą straŜ, no która była budowana wiemy w  trudnym okresie, bardzo ogromne tam wyskoczyły poza 
projektowe sprawy no i gdyby nie wola Pana Prezydenta i  Szanownej Rady no to nie wyobraŜam sobie 
przyszłości tego budynku, zmarniał by całkowicie. Chce równieŜ podziękować za wszelkie wsparcie jak równieŜ 
zainteresowanie i wizytę na ul. Niepodległości. Ja powiem szczerze, tak rozmawiam zawsze z szefem, jak go 
widzę, jak tam się przejdę teŜ popatrzę no i nie ukrywam, Ŝe ta wizyta spowodowała tak, Ŝe to ruszyło jeszcze w 
większym tempie i solidniej, no ostatnie dni są przykre dla tych robót drogowych i muszę powiedzieć, ze to 
troszku… ale mam nadzieję, bo juŜ coraz bliŜej końca, jedynie mogę prosić, Ŝeby drugi etap no oczywiście ze 
wspomoŜeniem kopalni, bo  te  ewidentne szkody górnicze tam były i są nadal aktualne, nie przedawniły się, 
wyegzekwować te pieniąŜki z kopalni prawda i zrobić tą resztę, dziękuję.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „ Odpowiadając Radnemu Horabikowi no ja myślę po ostatnim 
głosowaniu, które obejmowało zmiany w budŜecie te zmiany finansowe  Pan z pełną odpowiedzialnością i 
satysfakcją moŜe tej społeczności straŜaków Ochotniczej StraŜy PoŜarnej przekazać, Ŝe to jest Pana sukces, no 
niestety z Pana dzielnicy druga osoba nie poparła tych zmian, o dziwo sama jest straŜakiem, to jest dość dziwna 
sytuacja no ale to są fakty, a nad faktami trudno dyskutować, tak to niestety wyglądało proszę państwa.” 
 
Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Radni, 
ja moŜe, moŜe  to wystąpienie rozpocznę teŜ od podziękowań, ale nie, nie w stronę Pana Prezydenta, a skieruję 
te podziękowania do Pani Prezydent Kryszczyszyn. Chciałem podziękować za  interwencję, albo inaczej za 
pomoc związaną tutaj z naprawieniem wiaty przystankowej na Wodzisławskiej, no starałem się o to przez długi 
okres czasu, natomiast no  pomoc Pani Prezydent była wspaniała, takŜe tutaj wielkie dzięki Pani Prezydent za 
pomoc w tej sprawie. Teraz tak: panie prezydencie moŜe zaczniemy od takich fajniejszych tematów, a potem 
przejdziemy głębiej. Widzę, Ŝe kolega jest tutaj z ul. Pełczyńskiego, więc chciałbym podnieść równieŜ  tutaj 
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wniosek. Mimo tego, ze tamci mnie tutaj nie lubią  prosiłbym o skierowanie tam słuŜb  RSK, słuŜb miejskich, 
Ŝeby naprawiono nawierzchnię, szczególnie w tej połówce tam dolnej, patrząc od ul. Wodzisławskiej.  
W związku z tym, Ŝe tam ten ruch samochodów no zintensyfikował się dość mocno, ta część tam załóŜmy  
nawierzchni  asfaltowej  uległa dość sporym uszkodzeniom- taka prośba, jeŜeli chodzi o naprawienie ul. 
Pełczyńskiego. No był tutaj, no był tutaj Pan Naczelnik Hawel, chciałem, jest, jest ….  nie zauwaŜyłem, bo 
widziałem go tam. Chciałbym zapytać jak wygląda temat, temat ul. Franciszkańskiej, tego wycieku tam wody, 
wody, który trwa juŜ od kilku miesięcy. Mam nadzieję, Ŝe informację , którą dostałem tam gdzieś załóŜmy, 
nazwijmy to taką pokątną jest prawdziwa, Ŝe prawdopodobnie teraz  w miesiącu październiku będzie robione to 
odwodnienie tam, Ŝeby tej ulicy Franciszkańskiej tam nie zalewało, czy to prawda Panie Naczelniku?  Panie 
Naczelniku zwracam szczególnie uwagę na jeden aspekt tej sprawy, mianowicie tam jest dość spore nachylenie 
tej drogi. JeŜeli rozpoczną się przymrozki przy tym wypływie wody, będą problemy. TakŜe to jest w rezultacie 
taki powód,  który no nagli jeŜeli chodzi o ta sprawę. Bardzo bym prosił o realizację załóŜmy  tego zadania. 
Panie Prezydencie fajna sprawa, fajna sprawa, która pojawiła się w mediach załóŜmy i w informacjach takich 
ogólnodostępnych, Ŝe znowu następne miasta nas wyprzedzają, mianowicie chodzi mi o temat tzw. siłowni, 
siłowni  na świeŜym powietrzu. Panie Prezydencie ja juŜ nie mówię o zagranicy. W wielu miejscach oglądałem, 
miałem przyjemność   równieŜ korzystania z takich siłowni, siłowni napowietrznych, a tutaj informacja, Ŝe 
w Czerwionce- Leszczynach w parku zrobiono tego typu załóŜmy sprawę. W śorach mamy równieŜ, równieŜ te 
siłownie na świeŜmy powietrzu. Myślę  Ŝe naszym mieszkańcom teŜ by się przydało coś takiego przynajmniej na 
początek w jednym miejscu, nie chce sugerować tu miejsca, natomiast myślę takich miejsc w Rybniku znalazło 
by się mnóstwo i zróbmy coś poŜytecznego dla ludzi. Informacji na ten temat nie miałem. JeŜeli gdzieś  tam są, 
a ja o tym nie wiem, to bardzo dobrze, natomiast naprawdę  tych miejsc załóŜmy takiego, takiego wypoczynku w 
mieście było więcej. Nie chcę tu odnosić się do kosztów z tym związanych, bo one nie są aŜ tak straszne. 
Odniosę się np. do sokolnika- załóŜmy, który tak troszkę no nie wyszedł, nie wyszedł u nas na Rynku z 
gołębiami, gdyŜ gołębie brzydko wróciły, nie chcę mówić o powodach czy to jest sprawa sokolnika, sokoła, czy 
tez mieszkańców karmiących dalej tutaj te gołębie. Panie Prezydencie, to by była ta sprawa. Następny temat: 
myślę bardzo istotny i bardzo waŜny, mianowicie: JuŜ pojawił się teŜ dzisiaj na sesji temat tutaj ulicy Jagodowej. 
Panie Prezydencie, ul.  Jagodowa znowu  staję się głośna i to myślę  przede wszystkim za sprawą kolegi 
Radnego Ryszki, który na łamach Gazety Rybnickiej  podziękował mieszkańcom Zamysłowa za to, Ŝe tam 
pójdzie ten ruch i rozpoczął się temat naprawdę taki to było  uderzenie w dzwon, uderzenie w dzwon, gdyŜ 
mieszkańcy tak delikatnie mówiąc się zdenerwowali, gdyŜ nikt z nimi nie rozmawiał, równieŜ Pan Ryszka, Ŝe 
taką przyjemność się im szykuje i tutaj będę chciał na koniec przekazać Panu Przewodniczącemu protest 
mieszkańców właśnie z ul. Jagodowej, ul .Dolnej i z ulicy Janowickiej, związany właśnie z tą decyzją , która 
domniemam została juŜ podjęta i jest tam lista równieŜ mieszkańców. Natomiast uwaŜam tak, Ŝe z tymi 
mieszkańcami bez względu na to, czy wolno, czy nie wolno, czy dobry pomysł czy zły, trzeba rozmawiać, gdyŜ 
Panie Prezydencie Ci ludzie boją się o kilka rzeczy mianowicie, gdyŜ skierowanie tam takiego pełnego ruchu 
tym szlakiem od ul. Jagodowej w kierunku Dolnej i do tej Janowickiej do wyjazdu na Obwiednię Południową, to 
będzie skutkowało wieloma niedobrymi rzeczami, mianowicie, sama droga chociaŜby Dolna i Jankowicka, tutaj 
nie mówię o Jagodowej bo ona tam ten fragment z przodu jest tak króciutki, więc wiem, Ŝe tam były, były 
prowadzone rozmowy z częścią spadkobierców załóŜmy tamtej nieruchomości, ale tutaj nie będę dociekać w tej 
chwili czy to zostało zrobione tam prawidłowo, czy nie. Natomiast mieszkańcy bezpośrednio załóŜmy tutaj 
dotknięci, Ŝe tak powiem tą przyjemnością, Ŝe nawet na zakazie ruchu wiele osób nawet z  tej rady tam  
przejeŜdŜa  ma problem, ma problem,  gdyŜ stanowi to dość spore zagroŜenie juŜ dzisiaj dla osób poruszających 
się tymi drogami. Wąska droga, brak chodnika, brak oświetleń, mnóstwo dzieci bawiących się, jest to bliskość 
lasu, nie mówiąc załóŜmy o tym…, proszę?”  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Panie Radny- prośba, moŜna by do jakieś konkluzji 
dąŜyć, bo Pan zaczyna opowiadać na dobranoc jest 22.30, litości.  Pan zawsze nalega na to, Ŝeby się streszczać, 
bo jest późna godzina.” 
 
Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący temat jest taki: mieszkańcy tam 
zobligowali mnie, abym dzisiaj na sesji zadał kilka pytań właśnie Panu Prezydentowi, mianowicie: kto zapewni 
tam bezpieczeństwo dorosłym i dzieciom? Kto będzie z urzędników odpowiadać personalnie za nie daj BoŜe 
ewentualny wypadek? Czy cały teren pod planowanym szlakiem drogowym jest własnością gminy? JeŜeli nie, to 
czy miasto ma prawo inwestować w prywatny teren? I czy wszystkie procedury w tym wypadku 
przeprowadzone są zgodnie z obowiązującym prawem? Panie Prezydencie to są pytania, które kieruję do Pana 
w imieniu tamtych osób. PrzekaŜę tutaj za chwilę Panu Przewodniczącemu pismo razem z tym. Szanowni 
Państwo ja myślę tak: problem dróg, to jest nie tylko problem…”  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Ale proszę Państwa, przepraszam Panie Radny, ale 
proszę, proszę o spokój, bo nie będzie szybciej i krócej. Panie Radny proszę, ale proszę spokój…”   
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Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika: „Szanowni Państwo ja myślę tak: przez dwa miesiące, nawet 
więcej no przymknęli ście nam usta, no bo taka jest prawda przegłosowując załóŜmy na sesjach dodatkowych to, 
Ŝe nie było moŜliwości zadawania pytań Panu Prezydentowi. JuŜ nie mówię załóŜmy o tym, Ŝe był to 
majstersztyk, jeŜeli chodzi o Gazety Rybnickiej, które nawiasem mówiąc mam patrząc na ostatnie,  gdzie 
opozycji Platformy w ogóle nie ma, jest to majstersztyk, są tylko, jest Pan Prezydent, przedstawiciele BSR-u no 
i PISu, Platformy nie ma, ona zniknęła. Dlatego, dlatego, … nie no mówię  tutaj w mediach, dlatego myślę, Ŝe 
dzisiaj mamy prawo, mamy prawo bez względu na to, Ŝe jest w tej chwili 22.30, mamy prawo kilka kwestii 
poruszyć. Panie Prezydencie nie omieszkam odnieść się do tematu sytuacji, jeŜeli chodzi o układ 
komunikacyjny, paraliŜ Miasta itd. Panie Prezydencie…”  
  
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Ale, ale proszę o spokój…” 
 
Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika: „Macie ochotę mi przeszkadzać Panowie? Nie?  … no to się 
bardzo cieszę. Panie Prezydencie uwaŜam, Ŝe za tą sytuację w której w tej chwili  mieszkańcy Rybnika i my 
wszyscy znaleźliśmy się,  całą winą moŜemy obarczyć właśnie Pana. Dlaczego mówię w ten sposób? 
Przypominam sobie i mam nadzieję, Ŝe Pan Prezydent równieŜ sobie przypomni spotkanie, które odbyło się na 
Sali 264. To było o ile się nie mylę w 2004,2003 roku- jak było studium robione, tutaj opracowywane przez 
firmę katowicką na temat natęŜenia ruchu, zmiany układów komunikacyjnych na terenie Miasta. Było, bo to 
wtedy byłem jeszcze Przewodniczącym.  Ja przepraszam, byłem wtedy Przewodniczącym Zarządu Dzielnicy i to 
jest na pewno w tym czasie i przed planem  2005. TakŜe nie mylę się. Panie Prezydencie, była pokazana na 
rzutniku, załóŜmy mapa całego Miasta Rybnika  i wtedy zwróciłem się do Pana z prośbą, Panie Prezydencie. 
Jesteśmy na tym etapie, Ŝe święty czas przed uchwaleniem nowego planu zagospodarowania przestrzennego 
zająć się procesem opracowywania konkretnych projektów obwodnic, konkretnych obwodnic dla Miasta 
Rybnika. Pan pamięta, co mi Pan odpowiedział wtedy? Panie Kurpanik, niech się Pan nie martwi, teraz 
priorytetem  mamy kanalizację, a drogami zajmiemy się później. Ja wtedy  Panu powiedziałem  Panie 
Prezydencie róbmy to teraz juŜ, bo obudzimy się z ręką w nocniku. I dzisiaj mamy właśnie taką sytuację. 
Ja myślę tak: na ten temat mógłbym, mógłbym wypowiadać się tutaj jeszcze klika godzin, ale nie będę, nie będę 
tego ciągnął w tą stronę, natomiast sytuacja ul. Jagodowej i nie tylko, rozwiązywania problemów  
komunikacyjnych, Ŝeby ludzie mogli dojechać do Miasta, niestety to jest pokłosie tego, Ŝe drogi nie zostały 
planowane. Pan tłumaczył to juŜ, Ŝe najpierw trzeba zrobić kanalizację, a potem moŜemy robić drogi. Panie 
Prezydencie, ja się nie zgadam z Panem,  w 100%. Dlaczego? Prawda, najpierw trzeba robić infrastrukturę, ale 
w między czasie moŜna  było rozpocząć procedurę związaną z opracowywaniem projektów drogowych. 
Wyprzedziły nas, wyprzedziły nas Panie Prezydencie wszystkie praktycznie ościenne Miasta. Ja juŜ nie chce 
wracać do tematu, Ŝe przegraliśmy sprawę dostępu do autostrady, ale śory nas wyprzedziły. Budują bez względu 
na to. Rozpoczęły szybciej procedurę związaną z projektowaniem itd., itd. My dzisiaj nawet nie mamy projektu, 
dzisiaj podjęliśmy uchwałę, Ŝe nawet w tym roku nie rozpocznie się temat projektowania słynnej drogi 
Pszczyna- Racibórz. Panie Prezydencie otwarłem ostatnie Nowiny, patrzę z daleka droga jak zbawienie, mówię 
no wreszcie się coś naprawdę stało i wreszcie coś się dzieje, pełne zaskoczenie, ale to nie chodziło o nasze drogi, 
to jest sprawa planowanego przebiegu drogi  głównej południowej tutaj od Raciborza przez Rydułtowy, Pszów, 
Wodzisław, Mszanę, Jastrzębie i Pawłowice. TeŜ mają problemy prawda, ale przynajmniej rozpoczęli juŜ 
budowę trzykilometrowego odcinka. A my dalej, dalej nawet nie mamy rozpoczętej procedury opracowywania 
planu. No przecieŜ ludzie, Panie Prezydencie, no niestety ja Pana prywatnie obarczam za tą sytuację, która 
w mieście jest pod kątem komunikacyjnym. Najgorsze jest to, Ŝe jeŜeli rozpoczniemy faktycznie w roku 
następnym, to na nowe rozwiązania moŜemy liczyć za ładnych klika lat.  Dzisiaj musimy zajmować się tematem, 
która alternatywa jest lepsza, czy Jagodowa? czy Połczyńskiego? Czy ten drugi projekt, który zaproponowałem? 
Wybieramy, kaŜdy temat jest zły, natomiast praktycznie nie mamy wyjścia- i tu jest dylemat równieŜ dla mnie. 
Ja rozumiem, ja rozumiem tych ludzi, którzy się martwią o swoje bezpieczeństwo i dzieci, ale rozumie równieŜ 
tysiące kierowców, którzy dzisiaj są zdesperowani. I Panie Prezydencie, tak  na koniec juŜ tutaj proponuję 
naprawdę, Ŝeby albo Pan albo któryś z wiceprezydentów spotkał się z tymi ludźmi i Ŝeby moŜna było razem z 
nimi omówić te problemy jak z tego impasu wyjść?  I jak rozwiązać ewentualnie ten temat i te obawy, które Ci 
ludzie mają? Bo myślę nie moŜemy ich potraktować  na tej zasadzie, Ŝe Pełczyńskiego nie, bo był protest, tutaj 
nie, no to walimy tutaj Jagodową, bo Pan Ryszka chciał i ma za sobą ileś  tam ludzi i równieŜ tych kierowców, 
którzy dzisiaj tam przejeŜdŜają na zakazie, na zakazie  łamią prawo świadomie i Ci mieszkańcy mają obawy 
i naprawdę nie sugeruję tutaj  jakieś daty na spotkanie, proponuję, aby Pan, Panie Prezydencie razem ze swoimi 
współpracownikami podjął decyzję, kiedy moŜemy się spotkać z tymi ludźmi i naprawdę przynajmniej 
rozmawiać. Bo rozmowa zawsze moŜe doprowadzić do jakiegoś pozytywnego rozwiązania.  Na juŜ dziękuję 
bardzo.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: ”Ja równieŜ dziękuję, Radny nie wiem czy Pan się dzielił 
wnioskami, bo rozumie, Ŝe pytania były jakieś na kartce na piśmie, tak?  Nie wiem, czy Pan Prezydent jest w 
stanie ustosunkować się.” 
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Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Ja rozumiem, Ŝe to jest no oświadczenie przedwyborcze, wiem, 
Ŝe kampania jest, bo kaŜdy ma prawo się wygadać, wysłuchałem,… ja się pogubiłem przyznam się.” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie 
Prezydencie, nie dalej jak wczoraj Pana urzędniczka dopuściła do postępowania i wglądu…” 
  
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Panie Radny, Panie Radny, przepraszam, Ŝe Panu 
przerywam, ja mam taką prośbę, prosiłbym troszkę, zwięźlej formułować. To jest apel do wszystkich, proszę 
bardzo Panie Radny, przepraszam.” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika: „Nie dalej jak wczoraj, Pana urzędniczka, Panie 
Prezydencie dopuściła do postępowania i wglądu do dokumentów w sprawie przyjęcia przez Miasto prywatnej 
nieruchomości, osoby postronnej. Osoba ta nie jest ani stroną, ani świadkiem w danym postępowaniu, ponadto 
muszę powiedzieć, Ŝe złoŜyła ta osoba podpis na dokumencie do czego nie miała w ogóle Ŝadnego prawa. Moim 
zdaniem został tu naruszony artykuł 51. czyli ma to zastosowanie ustawy o ochronie danych osobowych. Kto 
administruje zbiorem danych lub będąc obowiązany do ochrony danych osobowych udostępnia je lub umoŜliwia 
dostęp do nich osobom nieupowaŜnionym, podlega grzywnie i karze ograniczenia wolności, albo pozbawienia 
wolności do lat dwóch. Natomiast osoba, która no przyszła i po prostu podawała się za urzędnika, moŜna 
powiedzieć, Ŝe znowu określa to ją art. 227 kodeksu karnego. Kto podając się za funkcjonariusza publicznego, 
albo wyzyskując błędne przeświadczenie o tym innej osobie wykonuje czynność związaną z jego funkcją, 
podlega grzywnie i karze ograniczenia wolności, albo pozbawienia wolności do roku. Ja bym miał taka prośbę, 
Ŝeby takie rzeczy się nie zdarzały w urzędzie, bo to, to tam rzutuje trochę na, na, na jakby Ci państwo byli dosyć 
zaszokowani, Ŝe, Ŝe ktoś z poza urzędu, z poza urzędników czyli z poza organu wykonawczego przyszedł 
i asystował, nie wiadomo po co i na co. To jest jedna rzecz, tyle chciałem powiedzieć.  Druga sprawa to jest 
taka, Ŝe czy zastanawiał się Pan, ile czasu urzędnicy Pańscy tracą z powodu powtórnych przetargów na sknocone  
roboty, boisko na Rudzie, ulica Norwida, Wolna, Boguszowicka. Myślę, Ŝe mógłby się Pan teŜ  uderzyć w piersi 
trochę tutaj, w tym momencie. To jest strasznie czasochłonna rzecz i ciągnie się to nie wiadomo jak długo 
i kiedy się to skończy, nie wiadomo. A teraz taka ciekawostka, którą przed chwilą dowiedziałem się od Pana 
Radnego Henryka Cebuli, otóŜ dowiedziałem się, Ŝe najprawdopodobniej telefon w Biurze Rady jest na 
podsłuchu i to od dość dawna, no czy to jest prawda Panie Prezydencie ? To jest takie pytanie moje.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Radny, ja 
rozumiem, Ŝe Pan się troszczy o moich pracowników, Ŝeby w sposób jakby bardziej intensywny pracowali w 
pracy , no ja muszę Panu przekazać, równieŜ mojemu koledze Panu Tadkowi Chrószczowi, Ŝeby dopilnował 
swoich pracowników w swoim urzędzie, Ŝeby nie uŜywali komputerów do celów prywatnych. Mam na myśli 
konkretnie Pana Panie Radny.” 
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika: „Panie Prezydencie, ja mam w domu dwa komputery i 
komputerów słuŜbowych nie potrzebuję wykorzystywać.”  
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Pytać o sprawy formalne, dostęp do informacji publicznej, to się 
teŜ zapytam, czy w dniu tym i tym był Pan w pracy czy Pan pracował na komputerze, ok.?” 
 
Jerzy Lazar – Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, mam dwa pytania. Jedno 
pytanie odnośnie kąpieliska Ruda, dlatego, Ŝe to jest kąpielisko bardzo popularne, a remont przeprowadza się na 
początku kwietnia, więc jak moŜna zdąŜyć do końca maja? Było wiele skarg, usterek juŜ na otwarcie. Piękne dni 
są we wrześniu, mogą być w październiku. Dlaczego czekać, aŜ się skończy zima. Ja uwaŜam, Ŝe jeszcze by 
moŜna było, bo duŜo się mówi o kolektorach słonecznych, moŜna było teŜ pomyśleć w przyszłości właśnie 
zabudować kolektory słoneczne na Rudzie. I drugie pytanie odnośnie punktów oświetleniowych w 
Orzepowicach, bo trzy lata temu słupy załoŜono na odgałęźnej ulicy Łącznej, dwa lata temu  na ulicy Bratków, 
na Św.Józefa, a w sumie za trzy i pół roku tylko pięć lamp załoŜono. Na ulicy Bratków jest siedem słupów i 
ciekawe kiedy wreszcie na nowej drodze będą lampy. Jest sporo juŜ projektów zatwierdzonych, czekamy i się 
dowiaduję, Ŝe moŜe z tych osiemdziesięciu załoŜonych na ten rok, coś zostanie wykonane do końca roku. Ja 
bym prosił Panie Prezydencie, Ŝeby Vattenfall zobowiązać Ŝeby nie robili tego zimową porą, Ŝeby te słupy po 
prostu były wykorzystane wcześniej, bardzo dziękuję.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Wracamy  do Vattenfalla,  jeŜeli chodzi o wykorzystanie całych 
tych baterii solarnych, bo tak to naleŜałoby określić, to jest temat który Pan Radny Drabinok podnosił, to się 
wykorzystuje właśnie w ten sposób, Ŝe wydłuŜa  się sposób sztuczny jakby sezon na akwenach otwartych, gdzie 
juŜ moŜna praktycznie w czerwcu na pewno czerwiec, lipiec, sierpień, wrzesień korzystać z kąpieli właśnie 
podgrzewając tą wodę i Pan Drabiniok podawał przykład, Ŝe gdzieś to tam nie wypaliło, bo temperatura 
skoczyła tylko o jeden stopień, ale jest opisany równieŜ drugi basen chyba w Szymocicach nie, nie, nie 
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w Szymocicach, w Łaziskach chyba, gdzie ta temperatura przy prawidłowej instalacji, właściwej technologii o 
siedem stopni, to rzeczywiście funkcjonuje i na pewno takie rozwiązanie zostanie zastosowane, jeŜeli 
przystąpimy do remontu kąpieliska Ruda.”  
 
Benedykt Kołodziejczyk – Radny Miasta Rybnika: „Nie dostałem odpowiedzi. Panie Prezydencie, ale  ja 
pytałem o podsłuch na telefonie w Biurze Rady tak lub nie? Bo taką informację teraz dostałem przed chwilą. No 
tak lub nie, no tylko to.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Mogę prosić, Ŝeby Pan kontynuował dalej sesję, nie będę na to 
odpowiadał.”   
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Nie, nie mamy więcej na ten temat, widocznie. Ja  
sugeruje Panu Radnemu, Ŝeby, jeŜeli taki podsłuch jest, to powiadomił właściwe organy.”  
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „ Do Pani Pitery moŜna napisać.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Do Pani Pitery Panie Prezydencie podpisuję się. 
Uprzejmie donoszę.”  
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta zarządził pięć minut przerwy. 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Proszę zajmować miejsca wznawiamy nasze obrady.” 
 
Stanisław Stajer – Radny Miasta Rybnika: „Dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie 
Prezydencie. Na początku sesji w swojej wypowiedzi powiedział Pan, Ŝe prawdopodobnie do końca roku 
wiadukt będzie w Kłokocinie czynny, więc będzie to wielkie święto. Na pewno ludzie z Kłokocina będą kołocze 
piekli, chociaŜ ja codziennie, proszę mi wierzyć codziennie cztery razy koło tego wiaduktu tam akurat  
przejeŜdŜam i ulicą Poligonową i nie jestem zadowolony z postępu robót. Według mnie albo są zbyt długie 
postoje, przestoje na tych robotach, albo po prostu się nic nie idzie, czasami potem znowu na szybko coś  
działają. Robót na pewno jest w tej chwili bardzo duŜo, bo są do wykonania przyczółki. Ulica Poligonowa jest 
remontowana w tempie gorzej niŜ ślamazarnym. No po prostu nie idzie na to juŜ patrzeć. Tam się prawie, Ŝe nic 
nie dzieje, jak coś się dzieje to sprzęt najedzie, a robotnicy koło niego tylko chodzą i nogami kopią do kamieni. 
No jest to poŜałowania godne, Ŝeby ktoś z Miasta pojechał i sprawdził jak oni to robią, mogło to być juŜ dawno 
gotowe, my tam  na tej Poligonowej, to jest 200m przejeŜdŜamy ruchem wahadłowym, takim wąskim paskiem. 
Pan Naczelnik to juŜ na pewno zna, jest to juŜ tak dziurawe, Ŝe ledwo samochodem osobowym moŜna 
przejechać. I co się z tym wiąŜe Panie Prezydencie: trzy drogi dojazdowe do Kłokocina są w stanie fatalnym, ale 
to w stanie takim, Ŝe nie Ŝyczyłbym nikomu po tych drogach jeździć. Jestem zmuszony, jeŜdŜę. Bardzo wielu 
kierowców teŜ. Wielu juŜ uszkodziło zawieszenia. Nie moŜna przejechać praktycznie drogą na osiedle koło 
Papieroka, nie moŜna jechać pod autostradą, bo tam są płyty to czym mówimy i tam nic nie poprawili, jeŜeli 
chodzi o firmę Strabag,  a juŜ ulica Szybowcowa no to jest, woła o pomstę do nieba, dziura na dziurze i jeszcze 
błoto na wszystkich tych drogach. Ja mam Panie Prezydencie taka propozycję: Radny Brzózka na pewno 
potwierdzi, Ŝe jest gotowy wiadukt od dawna juŜ na ulicy Rajskiej  w Roju, bardzo duŜy, proszę…? no ale on 
jest gotowy tylko w tym sensie, Ŝe jest cały, a przęsło, przyczółki są gotowe. Przęsło jest i  nic tam w sprawach 
nie robią, Ŝeby ktoś porozmawiał z nimi, aby do zimy zdołali otworzyć , udroŜnić, uruchomić ten wiadukt, bo to 
by wyprowadziło ruch z Boguszowic z osiedla na Wodzisławską w kierunku śor czy Wodzisławia. Wszyscy z 
osiedla jeŜdŜą równieŜ tą druŜką, taka polną koło stawu Papierok i tam gdzie my musimy dojeŜdŜać do Kopalni 
Jankowice, no jest to fatalne. JuŜ mówiłem o tym Panu Koperowi, Ŝe na te drogi wjeŜdŜa cięŜki sprzęt, 
wjeŜdŜają  tiry, wjeŜdŜają długie autobusy, nie moŜna się minąć, no jest strach gdziekolwiek, albo się wjedzie w 
trawę, albo w pole. Potem tylko jest rolowanie, nie moŜna wyjechać, to samo ten cięŜarowy, a on się nie cofnie, 
on jedzie środkiem i nie patrzy na nic. Przejazd jest bardzo niebezpieczny, przejazd na osiedlu w Boguszowicach  
i tam cięŜarowe samochody jeŜdŜą. Miałbym prośbę, Ŝeby dać znak i ograniczenie tylko do samochodów 
osobowych- ten  ruch w tamtym kierunku na osiedle od ulicy Rycerskiej z Kłokocina. Ponadto juŜ na sesji 
czerwcowej sygnalizowałem, Ŝe po majowych opadach ta nowa droga wykonana jako łącznik ulicy Poligonowej 
i ulicy Rycerskiej jest zamulona po deszczach, po obydwóch stronach tej drogi są wodościeki, są zamulone 
równieŜ, nikt tego nie wyczyścił do tej pory, nikt o to nie dba, juŜ to jest zarośnięte, w dodatku co mnie 
zastanawia, wzdłuŜ całego tego  odcinka nowej drogi są lampy uliczne i nie ma chodnika. Komu te lampy 
świecą? Kierowcom, którzy jeŜdŜą samochodami czy tym mają słuŜyć, którzy chodzą pieszo? Dlatego ja się 
dziwuję i mówiłem  to juŜ kiedyś jak moŜna było zrobić 350m drogi bez chodnika, chociaŜby z jednej strony. To 
jest po prostu niedopatrzenie, to jest partactwo. Tak nie wolno robić dróg. PrzecieŜ nowa droga w tej chwili 
wykonana tu od Chrobrego do Powstańców ma chodnik przynajmniej z jednej strony i to uwaŜam jest dobre 
rozwiązanie. Tak powinno się robić. Dlatego w przyszłości na pewno trzeba zaprojektować chodnik na jedną 
stronę, bo dalszy odcinek, czyli juŜ ulica Poligonowa, część jest wyremontowana, część w trakcie remontu, ale ta 



Rada Miasta Rybnika  37/58 
 DDM 9000® 

wyremontowana juŜ chodnik ma i to bardzo dobry, to świadczy o firmie, która tam pracuje, Ŝe wykonawstwo 
jest bardzo dobre, tylko jest bardzo wolne. I to zastanawia wszystkich dlaczego tak wolno pracują? Mogło to być 
juŜ dawno gotowe i te uciąŜliwości przynajmniej na terenie samego Kłokocina byłyby rozwiązane, a  dojazd do 
Kłokocina, to jak mówię niech Pan Prezydent jutro kogoś pośle, niech to sprawdzą, niech coś zrobią, poprawią, 
bo jak się zjedzie z tego utwardzonego, który niby utwardzonego szlaku, to juŜ się jest tylko w błocie, a to co 
niby jest utwardzone, to jest tak dziurawe, Ŝe nie moŜna juŜ wybrać miejsca, Ŝeby jakąkolwiek dziurę ominąć. 
Dziura, po dziura  jest zaliczona. Na razie miałbym tyle, dziękuję.” 
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „No grozi to, Ŝe  mamy jedenastą godzinę, na razie no ale 
zobaczymy. Panie Radny jest duŜo racji w tym co Pan mówi, takŜe wypada mi tylko przeprosić Pana i przede 
wszystkim mieszkańców, zdajemy sobie sprawę, Ŝe  to jest trudny okres dla mieszkańców Kłokocina 
i  naprawdę będziemy robić wszystko, Ŝeby przynajmniej ten stan istniejący dróg poprawić i takie polecenie 
mają RSK, Ŝeby to co trzeba no  przynajmniej raz w miesiącu było poprawiane, albo wcześniej jeszcze  
szczególnie zaczyna się po deszczach, zaczyna się wtedy problem. JeŜeli chodzi o wiadukt, to są sprawy 
związane z technologią budowy, czyli to co musimy robić  wiązanie cementu itd. Ale myślę szerzej, bo to mi się 
wydaje ta sprawa jest na tyle waŜna, Ŝe warto by było trochę szerzej na ten temat powiedzieć. Poproszę 
naczelnika, Ŝeby tutaj powiedział jak ten postęp prac idzie, jakie problemy. Ja tam jestem raz w tygodniu Panie 
Radny. Raz w tygodniu jestem, albo w sobotę, albo w niedzielę przejeŜdŜam, oglądam jak to wygląda, no i tak 
trochę muszę podzielić tą uwagę razem z Panem, Ŝe rzeczywiście nie widać tych efektów, ale to jest związane z 
technologią. Jak mnie tutaj przekonują, poproszę, Ŝeby to naczelnik jeszcze raz skomentował, ta droga co przez 
osiedle idzie, ten wąskie pasek, który tam jest niedokończony, to jest kwestia, Ŝe trzeba po prostu zrobić 
podbudowę i tą drogę na nowo robić. Były podobne problemy z ulicą  Reymonta, wiele dróg jak zaczynamy 
remontować, to teŜ są badania przedtem zrobione się okazuje, Ŝe ten asfalt na naszych drogach jest po prostu 
połoŜony, tam nie ma w ogóle podbudowy i wtedy dopiero się zaczynają problemy. Panie naczelniku, proszę 
bardzo.” 
 
Jacek Hawel – Naczelnik Wydziału Dróg: „Postęp robót jaki jest zauwaŜalny, bądź teŜ nie  na tym zadaniu, to 
pragnę zapewnić tutaj, Ŝe zadanie to jest realizowane zgodnie z harmonogramem. Harmonogram przewiduje 
tutaj prace mają potrwać do maja przyszłego roku, nie mniej jednak wykonawca tutaj, no wziął sobie to  za 
jakieś tam swoje wezwanie i gwarantuje, i będzie się tego jak na tą chwilę twierdzi trzymał, Ŝeby do końca tego 
roku to zadanie było zrealizowane. To dotyczy zarówno części drogowej, której raczej tutaj jestem bardziej 
spokojny i rzeczywiście firma jest w stanie wykonać to, bo postęp robót, jeŜeli tak  patrząc to procentowo 
w porównaniu z harmonogramem, który był przedstawiony wraz z ofertą przedstawia się zdecydowanie lepiej 
niŜ moŜna byłoby na dzień dzisiejszy sądzić.   
No jest to firma, tak jak tutaj mówi Pan solidna, która dosyć ładnie wykonuje to, co zresztą potwierdzają inne 
roboty, które dla Miasta tutaj firma WPRinŜ Asfalty, bo to ona tą część drogową tutaj wykonuje w konsorcjum 
signum GREC, która z kolei jest odpowiedzialna za obiekt, wiadukt drogowy nad koleją, takŜe część drogowa 
jest realizowana nieco wyprzedzająco do harmonogramu załoŜonego. JeŜeli chodzi o część obiektu wiaduktu, 
tutaj  pracę częściowo zostały wyhamowane ze względu tutaj na wykonawcę. Nie mniej jednak tutaj wykonawca 
równieŜ gwarantuje, Ŝe z końcówką roku jest w stanie obiekt oddać do uŜytku. Oczywiście to co tutaj Pan 
Prezydent podkreślił technologia robót i brak moŜliwości wykonywania kolejnych prac, no rzeczywiście  mogą 
być powodem tego, Ŝe wydaje się, Ŝe na obiekcie nic się nie dzieje. No ja dzisiaj będąc na obiekcie nie 
odniosłem wraŜenia, Ŝe tam pracuje , dwóch, trzech, pięciu pracowników. Było tam zdecydowanie więcej osób. 
Trwają prace związane ze zbrojeniem juŜ  kolejnych etapów przeznaczonych pod betonowanie, takŜe i firma 
GREC i firma WPRinŜ Asfalty, które wspólnie to zadanie realizują na pewno tutaj dołoŜą starań, Ŝeby było to 
zgodne z technologia i sztuką budowlaną i jednocześnie  na tą chwilę deklarują wykonanie tego zadania jeszcze 
przed okresem, przed końcówką roku. Kwestia, kwestia tutaj rozmów z firmą Strabag.  Nas jako Miasta, trudno 
te rozmowy idą, poniewaŜ my nie jesteśmy stroną tutaj. Myśmy na etapie uzgodnień rzeczywiście na zasadzie, 
Ŝe śory wyraŜą zgodę na poprowadzenie objazdu tutaj przez byłe tereny kopalnianie, Ŝebyśmy dla dzielnicy 
mogli tutaj doprowadzić, czy teŜ wskazać alternatywny objazd, dojazd do dzielnicy, no po części tutaj zgoda ta 
była uwarunkowana równieŜ tym, Ŝebyśmy tutaj z kolei zgodzili się na moŜliwość zamknięcia tam, Ŝeby te 
roboty mogły przebiegać wcześniej. Nie jest mi znany termin oddania tego, nawet nie wiem na jakim jest to 
etapie, poniewaŜ nie jesteśmy inwestorem, inwestorem nie jest nawet Miasto śory. Tutaj inwestorem jest 
generalna, która realizuje zadanie związane z budową autostrady. Z pewnością tak te rozmowy będą,  i tutaj tak 
jak mówię nie jest to zaleŜne od nas. Dziękuję.”   
 
Bronisław Drabiniok - Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie  
moŜe na samym początku króciutko rozpocznę, naprawdę będę krótko rozmawiał, będę mówił, rozpocznę od 
tego chwalenia. Myślałem, iŜ to tylko w poprzedniej  kadencji było tak, ale widzę, Ŝe to się nie skończyło, Ŝe 
zbliŜa się ten okres najwaŜniejszy w Ŝyciu samorządowca, polityka czy kogoś tam innego, gdzie trzeba 
próbować swoich. Panie Prezydencie wspomina mi się słowa pewnego takiego współczesnego klasyka, my 
jesteśmy tu, a oni są tam, ale zostawmy to, jedźmy dalej Panie Prezydencie, bo naprawdę tak, tak to moŜna 
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porównać, bo jeŜeli podkreśla się zasługi jednej strony z negacją drugiej strony, to naprawdę, ale jest to w jakiś 
sposób „nie fair” w stosunku do tej drugiej strony. MoŜe, moŜe Panie Prezydencie robimy jakiś błąd wspólnie, iŜ 
nie potrafimy znaleźć wspólnego  języka jako radni i później jesteśmy piętnowani z Pana strony, ale wracajmy 
do tematów gospodarczych. Chciałbym Panie Prezydencie, chciałbym Panie Prezydencie zapytać o tą moją 
nieszczęsną ulicę Zebrzydowicką. Rozmawialiśmy na ten temat w ubiegłym roku w zimie. Droga- w tym roku 
kończy się jej gwarancja. Raptem zostały zrobione, jedno, to takie załamanie, nazwijmy to uszkodzenie, jeszcze 
moim zdaniem tak nie do końca wyprofilowane, no  ale to ocenią kierowcy. Zostało jeszcze masę usterek, zbliŜa 
się zima, okres deszczowy, nie wyobraŜam sobie, iŜ teraz będziemy naprawiać asfalt, będziemy zrywać, czy tam 
nadstawiać asfaltu, bo byłoby to teraz nie wiem Panie Prezydencie niezgodne z logiką. Dlatego myślę, iŜ 
skończy się to tym, iŜ ulica Zebrzydowicka za dwa lata będzie podlegała remontowi kapitalnemu, ale juŜ za 
nasze pieniądze. Innej metody juŜ teraz nie widzę. Następna sprawa Panie Prezydencie, to sprawa w zasadzie 
przystanków. Ostatnio byłem, ale to króciutko, ostatnio byłem na ulicy Gliwickiej w Golejowie i uwaŜam, iŜ 
przystanki, które tam zostały posadowione, totalna poraŜka, one nie chronią przed niczym te przystanki, i to 
naprawdę, jeŜeli ktoś z Was był w Golejowie, u Pana Radnego te przystanki nie chronią Panie Prezydencie ani 
przed wiatrem, ani przed słońcem, przed niczym, do tego te szyby są w takim stanie w jakim są. A wracając do 
przystanków , to Panie Naczelniku, prosiłbym- bo nie wiem czy to Wydział Dróg, mój przystanek akurat  na 
dole koło baru nazwijmy to, na skrzyŜowaniu z ulicą Norwida, tam jest zerwana ławeczka. Wystarczy kawałek 
spawareczki, czy coś takiego i moŜna naprawić, z tym, Ŝe przystanek  będzie z powrotem  spełniał swoje  
funkcje. I teraz  najwaŜniejsze Panie Prezydencie na sesji poprzedniej nadzwyczajnej, w momencie kiedy zostało 
przegłosowane, w imię litery prawa  zmiana, a więc wyrzucenie interpelacji i  wniosków i oświadczeń byłem 
przeciwny. Pytałem Radcy Prawnego, dzisiaj przygotowany jestem- paragraf 17  punkt 8: porządek obrad kaŜdej 
sesji powinien obejmować w szczególności. Zwykły śmiertelnik nie musi wiedzieć, ale prawnik powinien 
wiedzieć, iŜ słowa powinien są równoznaczne, Ŝe musi, niestety ja, tak jest, niestety drodzy Państwo,  ale tak 
jest, dlatego, dlatego uwaŜam, iŜ działanie na poprzedniej sesji było nieprawe. To same w dzisiejszym dniu. 
JeŜeli rada moŜe uchwalić w trakcie obrad uzupełnienie  lub zmianę ustalonego porządku obrad, ale nie ma 
napisane, iŜ o to zwrócę prawdopodobnie się, to jest ostatnia  sesja, w zasadzie przed ostatnia, ale zwrócę się do 
Biura Prawnego Wojewody o wykładnię czy wolno bez zgody, bez zgody klubu, chodzi 
o dzisiejszą uchwałę, bez zgody klubu czy wolno przegłosowywać jej wycofanie. Moim zdaniem to na dzień 
dzisiejszy zostały przekroczone procedury. I takie prawo, prawo, wyczytałem kiedyś, iŜ prawo stanowione 
nieprawnie w świetle tego prawa jest nieprawdziwe, a więc praktycznie nie wiem czy by zaliczyć dzisiejszą sesję 
czy tą sesję nadzwyczajną do sesji, które się nie odbyły. Dziękuję.”   
 
Adam Fudali – Prezydent Miasta Rybnika: „Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, ulica Zebrzydowicka, ten 
jeden fragment o którym Pan mówił Panie Radny jest powiedzmy połatany, to nie jest zrobione tak jak powinno 
wyglądać. Dałem polecenie, ten uskok taki dość powaŜny, który jest za Kościołem w kierunku Miasta, miał być 
zrobiony, nie wiem czy jest zrobiony? Jest zrobiony. I obawia się Pan, dobrze, Ŝe Pan zgłasza takie wątpliwości, 
Ŝe remont, który ta ulica powinna przejść ja uwaŜam, Ŝe tak to powinno się rzeczywiście stać, Ŝe to będzie z 
budŜetu Miasta, nie wiem, myśmy juŜ powiadomili firmę, no chyba dobry miesiąc temu. W ramach kontraktu 
budowy sieci kanalizacyjnej, ta droga nie była wykonywana jako inwestycja drogowa, remont na drodze, tylko 
przy budowie sieci kanalizacyjnej, jest coś takiego jak kwoty zatrzymane za prawidłowość wykonanej  
inwestycji. I my po prostu te kwoty uruchomimy. Na pewno nie będziemy tego robić w zimie teraz, bo byłoby to 
bezsensu, teŜ jestem co najmniej raz w tygodniu w Zebrzydowicach, objeŜdŜam to wszystko, patrzę jak to 
wygląda i rzeczywiście widzę ten asfalt, który nabiera takiego  charakteru takiego pajączkowatego, czyli tak 
wygląda jakby tego lepiszcza było za mało, czegoś tam w tym asfalcie od samego początku było za mało, nie 
odpuścimy tego. Tu będziemy firmę ścigać i jak najbardziej dobrze, Ŝe Pan te tematy podnosi. JeŜeli chodzi o 
przystanek, przystankami, zarządzanie tymi przystankami ma ZTZ i to jest sprawa ZTZ-u, Pani Kryszczyszyn 
juŜ pisała, takŜe tam ten fragment ławki na pewno, na pewno uzupełnimy.”  
 
Andrzej Oświecimski - Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, ja 
w związku z tą uchwałą zmiany adresu biblioteki publicznej chciałem podać nowy adres Rady Dzielnicy Piaski-
Paruszowiec, ona znajduje się aktualnie na ulicy Wolnej 17 w Szkole Podstawowej i ja bym chciał teraz…, tak, 
tam gdzie dawniej, i  ja bym chciał zauwaŜyć ten gest z naszej strony, Rady Dzielnicy w stosunku do 
społeczności lokalnej dla kierownictwa biblioteki dla Urzędu Miasta, która z tego tytułu na pewno oszczędności. 
Liczę, Ŝe jeŜeli z czymś wystąpimy, będziemy mieli jakąś propozycję, to Wy się jakoś nam zrewanŜujecie za to. 
Ja przy okazji teŜ tu dwukrotnie zwracałem się o naprawę ulicy: Saint Vallier, nie było w planach itd. Okazało 
się, Ŝe jest zrobiona, chociaŜ trochę z felerami, ale jest zrobiona i liczę, Ŝe Ci wykonawcy poprawią to, ja 
dziękuje na razie. Dobranoc Państwu.” 
 
Piotr Kuczera - Radny Miasta Rybnika: „Panie Prezydencie właściwie chciałem się tylko odnieść do tej 
logiki, moim zdaniem no… trochę, którą w przypadku finansowania  remontu OSP wiem jedno, Ŝe o mienie 
Miasta po prostu trzeba dbać i wiem, Ŝe straŜacy i mieszkańcy Popielowa patrzą na przebieg tego remontu i 
wyciągają wnioski i moim zdaniem takie są fakty, po prostu i tyle. Takie są fakty patrzą i wyciągają wnioski.” 
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Henryk Ryszka - Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Prezydencie, tak 
bardzo króciutko chciałem tutaj do kolegi Franka, bo rzeczywiście my tu mamy pięć komisji i było i Franek,  
Pan Radny Franek Kurpanik był na tym spotkaniu i tak samo się podpisał pod tym odnośnie budowy tamtej  
drogi na ulicy Jagodowej, chyba, Ŝe teraz zmienił zdanie, ale chciałem tu oficjalnie wszystkim radnym 
powiedzieć, Ŝe tu była teŜ mowa o obwodnicy Pszczyna- Racibórz, którą proponujesz Franku, Ŝeby była jak 
najszybciej prawda? Odnośnie projektu itd. Czy Ty wiesz, Ŝe Pszczyna- Racibórz pójdzie po śladzie drogi 
Jagodowej, wiesz? i teŜ będzie protest na pewno, bo będzie o wiele będzie większy ruch. I ciekawe, rozumiesz? 
śe Ty, który mieszkasz na Zamysłowie i widzisz korek od ulicy Hetmańskiej, tego nie trzeba tłumaczyć, bo tu są 
radni, co jeŜdŜą z południa i Ty chcesz, Ŝeby jak najdłuŜej to utrzymać? Bo Ty nie chcesz, widzisz, Ŝe droga jest, 
mówisz o jakimś chodniku, droga jest 95% leci w trakcie  leśnym, wszyscy tą drogę znamy. Na końcu jest 
siedem budynków i tam będzie protest. Protest jest na kaŜdej drodze. JeŜeli np. na ulicy Gruntowej, co tam jest 
budowane nowe osiedle, droga jest węŜsza to mogą  potwierdzić radni, którzy wiedzą które osiedle jest 
budowane wrzosy i tam jeździły cięŜkie samochody, tiry tam jeździły z materiałami i my jako Radni z 
Niedobczyc nie protestowaliśmy , ale ludzie protestowali, bo powiedzieli, Ŝe jeŜeli tam to powstanie, to musi to 
powstać, ktoś musi ten materiał tam zawieźć. Ale myśmy nie byli tacy, Ŝebyśmy zbierali podpisy, Ŝeby 
zablokować, a potem płakać, Ŝe nie moŜna przez Zamysłów przejechać. To wszystko, króciutko, dziękuję.” 
 
Stanisław Jaszczuk –Przewodniczący Rady Miasta: „Dziękujemy bardzo, Pan Radny Franciszek Kurpanik.” 
 
Franciszek Kurpanik- Radny Miasta Rybnika: „Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Panie Radny 
Ryszka, to co Pan mówi w tej chwili, to mnie trochę bulwersuje. Pamięta Pan doskonale sytuację, jak były róŜne 
propozycje równieŜ składane z mojej strony, które zostały tutaj zanegowane, Ŝe niedobre, Ŝe takie, Ŝe śmakie, 
nie waŜne, rozwiązanie problemu układu komunikacyjnego, szczególnie od strony południa, naprawdę, niech mi 
Pan uwierzy jak tu siedzę, leŜy mi głęboko na sumieniu, to nie jest to, Ŝe ja się cieszę i patrzę z okna mojego 
domu czy teŜ biura jak stoi non stop sznurek, który ma kilka kilometrów, to nie jest przyjemność , ja teŜ niestety 
muszę stać w tym korku i z tego się wcale nie cieszę, natomiast sytuacja jest jaka? Taka jak powiedziałem: z 
tymi ludźmi nikt nie rozmawiał, wróciłem do tematu Pańskiego artykułu, dlaczego ludzie się oburzyli  w tym 
momencie ? JeŜeli dziękuje się komuś, jeŜeli Pan Ryszka nawet nie rozmawiał, bo on dziękuje Pan Ryszka, 
radny. Dziękuje tym mieszkańcom, no ja przepraszam oburzenie powstało. Natomiast, Ŝeby była jasność, Ŝeby 
była jasność ja nie jestem przeciwnikiem nawet rozwiązania w 100% , natomiast podzielam obawy tych ludzi. 
JeŜeli ma tam powstać ta droga  to musimy zagwarantować tym ludziom tam  bezpieczeństwo. Nie moŜemy 
zrobić czegoś takiego, Ŝe pójdziemy na hura, bo Pan Ryszka chce tamtędy jeździć, no chwila moment, nie tędy 
droga. Panie Ryszka miej Pan dziesięć, to nie o to chodzi, to nie o to chodzi, natomiast tak jak mówię, jeŜeli juŜ 
rozmawiamy z ludźmi, tłumaczymy sprawę jak to wygląda i musimy podjąć decyzję co … i jak rozwiązać 
problem, to jest cały, całe sedno, a nie w ten sposób, Ŝe Pan Ryszka sobie wymyślił, i oni muszą akceptować bo 
to słowa Pana Ryszki, nie tędy droga.”   
 
Franciszek Kurpanik - Radny Miasta Rybnika: „JuŜ, juŜ kończę ten temat bo wywołał mnie do tablicy, jeŜeli 
chodzi, jeŜeli chodzi o ulicę Jagodową. Druga rzecz, ja tych podpisów nie zbierałem, od tego  trzeba zacząć, bo 
takich co zbierają podpisy to mamy teŜ na Zamysłowie, ale nie będę operować nazwiskami. Panie Prezydencie, 
kończąc moją…, no  ja tego nie powiedziałem, kończąc swoją wypowiedź Pan ją pięknie skwitował, Ŝe 
kampania się zaczyna itd. Panie Prezydencie ma Pan rację, natomiast moje wystąpienie nie było podyktowane 
tematem kampanii, nie było, sprawa jest prosta, mam nadzieję, nadzieję, Ŝe nadchodzi czas zmian, miejmy 
nadzieję, Ŝe na dobre, wracając tylko jeszcze do tematu Wodzisławskiej tak z jednej strony mieszkańcy i 
uŜytkownicy tej drogi nawet nie zdają sobie sprawy z jednej rzeczy, Ŝe jeŜeli juŜ ten remont się odbędzie, to nic 
na tym nie zyskają, poza ewentualnym komfortem, jak się uda firmie, która będzie robiła asfalt, Ŝeby połoŜyć 
równo, będą stali w korkach na równym asfalcie, gdyŜ droga nie zostanie poszerzona, ani o centymetr, będą 
jedynie zrobione chodniki i oświetlenie za 40 milionów nie będzie Ŝadnych nowych dróg, Ŝadnych rozjazdów, 
nowych wyjazdów. Teraz pytanie z czego się naprawdę mamy cieszyć? Bo rozwiązań w tym mieście 
systemowych naprawdę nie ma Ŝadnych i perspektyw na najbliŜsze lata równieŜ nie ma. Dziękuję bardzo i 
dobranoc. Nie będę dzisiaj więcej zabierał głosu.” 
 
Romuald Niewelt - Radny Miasta Rybnika: „No jak Pan Kurpanik zostanie, to moŜe krócej, więc chciałem 
tak: podziękować na to rondo Powstańców Śląskich, co prawda Platforma się wstrzymała – Ŝałuje, ale będzie to 
wkład naszej rady do przyszłego roku 2011. Bo faktycznie pierwsza inwestycja będzie nazwana, bardzo waŜnym 
elementem, który będzie w 2011. To jest wkład całej naszej rady. Właśnie jestem tutaj przy przedłoŜeniu 
obecnego układu komunikacyjnego z centrum przez Bolesława Chrobrego na Powstańców. OtóŜ teraz 
autentycznie, chyba kaŜdy z nas jechał widać, Ŝe to jest potrzebna inwestycja, dobra inwestycja ona autentycznie 
odblokowuje centrum w kierunku na północ, moŜe na wschód bardziej. Ja myślę tak, a były kontrowersje na 
początku pamiętam tej kadencji po co ta droga. Ona jest potrzebna. Jeszcze, jeszcze przedłuŜyć tą drogę do 
ronda chwałowickiego. To teraz widać, Ŝe jest potrzebna. Dziękujemy za tą inwestycję, za konsekwencję tak to 
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powinno być zrobione i to ma sens. Proszę Państwa teraz do moich spraw. Na Grzybówce niestety te stare 
stemple drewniane juŜ uległy uszkodzeniu i tam szczególnie w takim fragmencie przed samą sceną trzeba 
wymienić te stemple jeszcze przed zimą na betonowe bo one po prostu całe się posypały. JeŜeli przed zimą ich 
nie naprawimy to jest zagroŜenie, Ŝe będzie duŜo więcej roboty na wiosnę. To jest zgłoszone judo Pana Kopera, 
niemniej to by musiało być jeszcze październiku zrobione. Boczne ścianki, tutaj kolega Drabinok podniósł, do 
tych przystanków. One są postulowane, zapisane. Faktycznie ta wiata będzie lepsza jak będą zabudowane  z 
boku te osłony Ŝeby nie wiało. To jest sprawa dłuŜsza, jest to do zrobienia wtedy te wiaty będą bardziej 
funkcjonalne. Dziękuję.”  
  
Waldemar Brzózka - Radny Miasta Rybnika: „Ja moŜe krótko. Panie Prezydencie byliśmy dzisiaj na 
odbiorze z Naczelnikiem Wydziału Dróg dworca autobusowego przy ul. Rajskiej. Po remoncie jest przepiękny, 
za co bardzo dziękujemy, a przy okazji chciałbym zapytać jeŜeli Pan pojawi się w sobotę czy w niedzielę w tym 
rejonie zapraszam na ul. GraŜyńskiego bo mamy zgodę na remont tej ulicy i jest to najgorsza ulica na osiedlu, 
gdyby była jeszcze moŜliwość na początku października ją wyremontować. Dziękuję bardzo.” 
 
Adam Fudali -  Prezydent Miasta Rybnika: „Jest jedna sprawa, która mnie nurtuje, która nie daje mi spokoju 
odnośnie Pana Radnego Kołodziejczyka, Pani Benku chciałem wrócić do tego podsłuchu telefonicznego, bo to 
jednak nie daje mi spokoju. Ja myślę, Ŝe ja mam pełne zaufanie do tej Pani, która pracuje w biurze rady i nie 
mam obawy, Ŝe ktoś ją podsłuchuje lub ona kogoś podsłuchuje. Pan jako radny nie korzysta z tego telefonu więc 
nie ma Pan Ŝadnych obaw, Ŝe będzie Pan podsłuchiwany. Więc nawet jeśli ten podsłuch był no w czym problem. 
No nie wyobraŜam sobie bo Pan to zasugerował jakbym ja osobiście ten podsłuch zainstalował. No nie 
wyobraŜam sobie takiej sytuacji, Ŝeby w naszym urzędzie był podsłuch zainstalowany. No głowy nie dam bo 
mam jedną tylko, ale w czym problem niech Pan to bardziej wytłumaczy bo nie rozumiem.” 
 
Benedykt Kołodziejczyka - Radny Miasta Rybnika: „OtóŜ to właściwie nic nie miało wspólnego z Panem, 
Panie Prezydencie tylko z Panem Radnym Cebulą bo tutaj tak wywalał swoje Ŝale przez pewien okres czasu, a ja 
byłem świadkiem rozmowy jego w biurze rady przez ten telefon, który swego czasu, dawno temu to trzeba 
powiedzieć, Ŝe usłyszałem co na mój temat wygaduje po prostu i dlatego mówię mu Ŝe nie tylko ktoś inny 
wygaduje, ale Pan Radny Cebula teŜ i przyszedł do mnie i mówi, ze to jest wszystko nagrane. Ja mówię to musi 
być podsłuch na telefonie i cała  rzecz.”  
 
Stanisław Stajer - Radny Miasta Rybnika: „Panie Prezydencie czy byłby to duŜy problem, Ŝeby postawić 
tymczasowo wiatę przystankową na tymczasowym przystanku na ul. Kokocińskiej tam gdzie autobus dojeŜdŜa 
od strony Boguszowic bo aura jest jaka jest no i narzekają wszyscy, którzy tam czekają.” 
 
Henryk Cebula - Radny Miasta Rybnika: „Panie Prezydencie ja mam dwa krótkie pytania. Pierwsze to 
chciałbym takŜe zapytać o wiatę, bo osoby mieszkające w Popielowie i odjeŜdŜające z przystanku przy ul. 
Wodzisławskiej, czyli pierwszy przystanek który rozpoczyna się w mieście Rybniku, tam bardzo blisko 
skrzyŜowania przy ulicy Niepodległości, tam jest zatoczka autobusowa, to są tereny nasze, tam bawią się dzieci, 
tam stoją ludzie i mokną, gdyby pojawiła się wiata – to jest pierwsza rzecz. A druga to dotyczy remontu ul. 
Górnośląskiej. Panie Naczelniku do Pana pytanie kiedy przewidywany jest koniec tego remontu? Co prawda on 
się dopiero rozpoczął niedawno temu, ale mając przed sobą okres zimowy to nie wiem czy ta firma skończy to 
do póki będzie asfaltownia czynna. Czy Pan moŜe na ten temat coś powiedzieć?” 
 
Adam Fudali -  Prezydent Miasta Rybnika: „Gdyby był jeszcze taki przystanek, który nadaje się do uŜytku 
Ŝeby postawić, zostawmy to sobie do kapitalnego remontu Wodzisławskiej to trzeba porządnie zrobić to będzie 
wizytówka Miasta to musi super wyglądać , a więc jeŜeli coś takiego będzie to a będzie nadawało się do uŜytku 
to spróbujemy takie coś załoŜyć.” 
 
Jacek Hawel - Naczelnik Wydziału Dróg: „JeŜeli chodzi o realizację tego zadania to tutaj ten termin jest do 
połowy października, na ta chwilę aura niestety nie sprzyja Ŝeby te roboty były kontynuowane  zgodnie z 
harmonogramem. Mieliśmy wczoraj spotkanie z przedstawicielami Kompanii, którzy juŜ sygnalizowali, ze 
najprawdopodobniej ten termin wydłuŜy się, ale to nie ze względów technicznych, ale ze względu na aurę 
pogodową.” 
 
Piotr Kuczera - Radny Miasta Rybnika: „Panie Radny Cebula , rada dzielnicy Popielów gdzieś od 5 lata o ten 
przystanek prosi i rzeczywiście w pełni potwierdzam odpowiedz Pan Prezydenta. Odpowiedz była na piśmie 
podana, Ŝe po remoncie kompleksowym, a teraz ta zła wiadomość dla Pana Radnego Cebuli bo Pan Radny 
Cebula głosował dzisiaj Ŝe te 20 milionów na remont tej drogi przesuwamy na 2011 rok . Ja przekaŜe 
mieszkańcom Popielowa, Ŝe w 2011 będzie ten przystanek. A druga sprawa a pro po Pan Radnego Niewelta. 
Panie Radny Niewelt jest a no tak, Ŝe a pro po nazwy ronda nazw szlachetna I, II, II Powstanie ja powiem, ze tak 
naprawdę nazwę zawdzięczamy Platformie Obywatelskiej poniewaŜ złoŜyła wniosek, impuls który natchnął 
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kolegów z Prawa i Sprawiedliwości do wygenerowanie projektu uchwały, gdyby nie to obawiam się, Ŝe dzisiaj 
to rondo byłoby bez nazwy a tak znowu Platforma. Dziękuję ” 
 
Adam Fudali -  Prezydent Miasta Rybnika: „Panie Piotrze kochany jak Pan będzie tłumaczył mieszkańcom 
remont ulicy Wodzisławskiej, Ŝe te prace się opóźnią to niech Pan przekaŜe równieŜ informację dodatkową, Ŝe 
panu dopowiedziałem, ze przesunięcie środków finansowych w cale nie musi oznaczać, Ŝe zadanie nie będzie w 
danym roku wykonywane. No pod koniec kadencji tyle juŜ Pan powinien wiedzieć. Teoretycznie moŜna załoŜyć 
tak Ŝe moŜe być wykonanej tej drogi kilometr, albo dwa a finansowanie tego zadania będzie w roku 2011 to są 
dwie róŜne sprawy, które Pan musi zrozumieć.” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta: „Panie Piotrze niech Pan teŜ powie mieszkańcom, ze Pan 
od ponad 3 lat jest przeciwko wszystkim drogom bo głosuje Pan przeciwko budŜetowi.” 
 
Henryk Cebula - Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący chciałem właśnie to powiedzieć co 
powiedział Pan Przewodniczący Rady Miasta . Myślę, Ŝe mieszkańcy Popielowa potrafią czytać, pisać, śledzić 
strony internetowe i dowiedzą się, Ŝe nie popieraliście budŜetu na 2010, Ŝe nie chcieliście remont dróg przecieŜ 
to moŜna wyczytać ja myślę zostawmy ocenę mieszkańcom. Dziękuję.” 
 
Wojciech Piecha - Radny Miasta Rybnika: „Panie Przewodniczący Panie Prezydencie ja tu nie będę ronił łez 
nad Platformą Obywatelską bo ona była przeciwna budowie tej drogi przez Chrobrego, a ta droga zrobiła duŜo 
dobrego bo odciąŜyła ruch na Kościuszki. Ja mieszkam w tym rejonie, jeŜdŜę tam tędy codziennie i bardzo 
dobrze, Ŝe ta droga wreszcie powstała. Chciałem zapytać o Szkołę Podstawową nr 1, boiska w śródmieściu 
budujemy, wybudowaliśmy 4 boiska przy szkołach jest to chwalebne, Ŝe te boiska asfaltowe zamieniły się w 
boiska normalne, trawiaste, które przystoją na XXI wiek, starajmy się jeszcze dodatkowo wybudować boiska 
przy Szkole Nr 1.” 
 
Piotr Kuczera - Radny Miasta Rybnika: „Ja myślę, Ŝe te polemiki mogłyby juŜ tutaj trwać i do godziny 12:00, 
ale proponuję, Ŝeby zawrzeć tutaj pewien pokój. Ja rozumiem, Ŝe Pan Radny Cebula ma swoje zdanie na temat 
budowy dróg. My zostajemy przy swoim. Przyjdzie czas, Ŝe mieszkańcy to ocenią, na to wszyscy czekają z 
niepokojem, ale teŜ z pewną radością. PoŜyjemy zobaczymy. Dobranoc” 
 
Stanisław Jaszczuk – Przewodniczący Rady Miasta o godzinie 23:35 zamknął obrady sesji Rady Miasta. 
 
Protokołowała: Klaudia Korduła - Krybus 
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Głosowanie  1 
Zmiana porządku obrad 
 
Przeciw, 
Za,9 
Wstrzymał się,3 

1. Piotr Niewelt,PO, Wstrzymał się 
2. Wojciech Piecha,PiS,Za 
3. Józef Skrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzozka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierz Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Andrzej Oswiecimski,BSR,Za 
12. Józef Piontek,BSR,Za 
13. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
14. Wladyslaw Horabik,BSR,Za 
15. Bronislaw Drabiniok,PO,Wstrzymał się 
16. Benedykt Kolodziejczyk,PO,Przeciw 
17. Michal Chmielinski,BSR,Za 
18. Henryk Wilk,BSR,Za 
19. Stanislaw Stajer,NR,Za 
20. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
21. Grzegorz Juzek,PO,Za 
22. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
23. Piotr Kuczera,PO,Wstrzymał się 

 
 
 
 
 
 
 
Głosowanie 2 
Zmiana w uchwale budŜetowej Miasta Rybnika na 2010 rok.  
 
Przeciw,0 
Za,7 
Wstrzymał się,7 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Wstrzymał się 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Wstrzymał się 
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17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Wstrzymał się 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Wstrzymał się 
22. Grzegorz Juzek,PO,Wstrzymał się 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Wstrzymał się 

 
 
 
Głosowanie 3 
 Tryb udzielania dotacji z budŜetu Miasta Rybnika podmiotom niezaliczonym do sektora finansów publicznych i 
niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań Miasta Rybnika innych 
niŜ określone w art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego 
i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania. 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. Józef Skrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 4 
Szczegółowy sposób konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. Józef Skrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 



Rada Miasta Rybnika  44/58 
 DDM 9000® 

6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 5  
Podanie do publicznej wiadomości informacji o zamiarze zmiany § 13 Statutu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki 
Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oświecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 6 
Zmiana statutu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Konstantego Prusa w Rybniku. 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
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1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 7 
Zaopiniowanie Regulaminu Organizacyjnego Domu Kultury w Rybniku – Niewiadomiu.  
 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
12. Józef Piontek,BSR,Za 
13. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
14. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
15. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
16. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
17. Michał Chmielinski,BSR,Za 
18. Henryk Wilk,BSR,Za 
19. Stanislaw Stajer,NR,Za 
20. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
21. Grzegorz Juzek,PO,Za 
22. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
23. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 8  
Udzielenie dotacji na realizację programu zdrowotnego 
Przeciw,0 
Za,24 
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Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 9 
Rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Rybnika. 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Jan Mura,BSR,Za 
5. Henryk Cebula,PiS,Za 
6. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
7. Jerzy Lazar,PiS,Za 
8. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
9. Henryk Ryszka,BSR,Za 
10. Romuald Niewelt,BSR,Za 
11. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 
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Głosowanie 10  
Zmiany uchwały Nr 739/LII/2010 z dnia 23 czerwca  2010 r. w sprawie przekształcenie oświatowych zakładów 
budŜetowych w jednostki budŜetowe. 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie  11 
Nadanie nazwy skrzyŜowaniu typu rondo 
Przeciw,0 
Za,6 
Wstrzymał się,8 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Wstrzymał się 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Wstrzymał się 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Wstrzymał się 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Wstrzymał się 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Wstrzymał się 
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22. Grzegorz Juzek,PO,Wstrzymał się 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Wstrzymał się 

 
 
 
Głosowanie 12  
Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo powstałych 
udziałów (urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, Gotartowice, 
Boguszowice Stare). 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 13  
Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo powstałych 
udziałów (kolektor "A"). 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
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13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
 
Głosowanie 14  
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 15  
Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo powstałych 
udziałów (grunty pod przepompowniami  w dzielnicach : Ligota - Ligocka Kuźnia, Gotartowice, Boguszowice 
Stare). 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
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6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 16  
Wniesienie wkładu niepienięŜnego (aportu) do PWiK Sp. z o.o. w Rybniku oraz objęcie nowo powstałych 
udziałów (grunty pod przepompowniami, urządzenia i sieci kanalizacji sanitarnej w dzielnicach : Popielów, 
Radziejów, Meksyk, Rybnicka Kuźnia, Ochojec, Chwałowice, Paruszowiec Piaski, Niedobczyce). 
 
Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 1 7  
Zbycie, nabycie, przyjęcie darowizny, ustanowienie słuŜebności gruntowej oraz wydzierŜawienie 
nieruchomości. 
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Przeciw,0 
Za,24 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 18  
1. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Kosmonautów 2/32) . 
 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. Józef Skrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Henryk Ryszka,BSR,Za 
8. Romuald Niewelt,BSR,Za 
9. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
10. Jacek  Piecha,PO,Za 
11. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
12. Józef Piontek,BSR,Za 
13. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
14. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
15. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
16. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
17. Michał Chmielinski,BSR,Za 
18. Henryk Wilk,BSR,Za 
19. Stanislaw Stajer,NR,Za 
20. Grzegorz Juzek,PO,Za 
21. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
22. Piotr Kuczera,PO,Za 
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Głosowanie 19  
2. WyraŜenie zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego na rzecz jego najemcy (ul. Lompy 17A/7). 
 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Henryk Ryszka,BSR,Za 
8. Romuald Niewelt,BSR,Za 
9. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
10. Jacek  Piecha,PO,Za 
11. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
12. Józef Piontek,BSR,Za 
13. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
14. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
15. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
16. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
17. Michał Chmielinski,BSR,Za 
18. Henryk Wilk,BSR,Za 
19. Stanislaw Stajer,NR,Za 
20. Grzegorz Juzek,PO,Za 
21. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
22. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 20  
3. Udzielenie dotacji z budŜetu miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy  
( drewniany kościół w Wielopolu). 

 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Henryk Ryszka,BSR,Za 
8. Romuald Niewelt,BSR,Za 
9. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
10. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
11. Józef Piontek,BSR,Za 
12. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
13. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
14. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
15. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
16. Michał Chmielinski,BSR,Za 
17. Henryk Wilk,BSR,Za 
18. Stanislaw Stajer,NR,Za 
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19. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
20. Grzegorz Juzek,PO,Za 
21. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
22. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 2 1 
4. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(kościół ewangelicki). 

 
Przeciw,0 
Za,2 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. Henryk Cebula,PiS,Za 
4. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
5. Jerzy Lazar,PiS,Za 
6. Henryk Ryszka,BSR,Za 
7. Romuald Niewelt,BSR,Za 
8. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
9. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
10. Józef Piontek,BSR,Za 
11. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
12. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
13. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
14. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
15. Michał Chmielinski,BSR,Za 
16. Henryk Wilk,BSR,Za 
17. Stanislaw Stajer,NR,Za 
18. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
19. Grzegorz Juzek,PO,Za 
20. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
21. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
Głosowanie 22  
5. Udzielenie dotacji z budŜetu Miasta Rybnik na rok 2010 na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy 
(drewniany kościół w Ligocie- Ligockiej Kuźni). 

 
Przeciw,0 
Za,2 
Wstrzymał się,0 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Henryk Ryszka,BSR,Za 
8. Romuald Niewelt,BSR,Za 
9. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
10. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
11. Józef Piontek,BSR,Za 
12. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
13. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
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14. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
15. Michał Chmielinski,BSR,Za 
16. Henryk Wilk,BSR,Za 
17. Stanislaw Stajer,NR,Za 
18. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
19. Grzegorz Juzek,PO,Za 
20. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
21. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 23  
WyraŜenie poparcia dla działalności Stowarzyszenia Sumina na Rzecz Odnowy i Rozwoju Górnego Śląska. 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się, 
 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Wstrzymał się 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 24  
6. Przyjęcie „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika”. 
 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się,0 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
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15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Za 
21. Grzegorz Juzek,PO,Za 
22. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
23. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 25  
7. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania w wyborach do organów samorządu terytorialnego w 2010 

roku.  
 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się,2 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Wstrzymał się 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 26  
Rozpatrzenia skargi Jacka Wąsiewicza na Komendanta StraŜy Miejskiej w Rybniku 
Przeciw, 
Za,22 
Wstrzymał się, 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
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14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Przeciw 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
Głosowanie 27  
Rozpatrzenia skargi Franciszki Krajcarz działającej przez pełnomocnika – Zdzisława Krajcarz na 
działalność Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Rybniku. 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się, 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 28  
Rozpatrzenia skargi Franciszki Krajcarz działającej przez pełnomocnika – Zdzisława Krajcarz na 
działalność Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Rybniku. 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się, 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
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13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 29 
Rozpatrzenia skargi Ireny Kaczyńskiej na działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w 
Rybniku 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się,2 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Wstrzymał się 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 30  
Rozpatrzenia skargi Henryka Stańdury na działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w 
Rybniku 
Przeciw,0 
Za,22 
Wstrzymał się, 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
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11. Jacek  Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Michał Chmielinski,BSR,Za 
18. Henryk Wilk,BSR,Za 
19. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
20. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
21. Grzegorz Juzek,PO,Za 
22. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
23. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
Głosowanie 31 
Przyjęcie sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z dnia 27 września 2010 r. w sprawie zatrudnienia w RCEZ 
Przeciw,0 
Za,23 
Wstrzymał się, 

1. Piotr Niewelt,PO,Za 
2. Wojciech  Piecha,PiS,Za 
3. JózefvSkrzypiec,BSR,Za 
4. Henryk Cebula,PiS,Za 
5. Waldemar Brzózka,PiS,Za 
6. Jerzy Lazar,PiS,Za 
7. Kazimierzv Salamon,BSR,Za 
8. Henryk Ryszka,BSR,Za 
9. Romuald Niewelt,BSR,Za 
10. Maria Polanecka - Nabaglo,BSR,Za 
11. Jacek Piecha,PO,Za 
12. Andrzej Oñwiecimski,BSR,Za 
13. Józef Piontek,BSR,Za 
14. Andrzej Wojaczek,PiS,Za 
15. Władyslaw Horabik,BSR,Za 
16. Bronisław Drabiniok,PO,Za 
17. Benedykt Kołodziejczyk,PO,Za 
18. Michał Chmielinski,BSR,Za 
19. Henryk Wilk,BSR,Za 
20. Stanislaw Stajer,NR,Wstrzymał się 
21. Franciszek Kurpanik,PO,Za 
22. Grzegorz Juzek,PO,Za 
23. Stanislaw Jaszczuk,PiS,Za 
24. Piotr Kuczera,PO,Za 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


